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Inhoud
Nr. 35 Woensdag 24 juni 1987

Berichten van verhindering, blz. 1453

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1453

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1453

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1453

Verslagen
Indiening, blz. 1453

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1454

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1454

Schriftelijke vragen
Indiening, blz. 1454

Mededelingen van de Voorzitter
Voorstel tot verdaging van een agenda-
punt, blz. 1454
Commissie van Onderzoek over het Ge-
westplan Halle-Vilvoorde-Asse, blz. 1454

Vragen (R.v.O. art. 70)
Vraag van de heer J. Vandermarliere tot
de heer P. Akkermans, Gemeenscha

P
smi-

nister  van Huisvesting, over het uitb ijven
van kredieten van de Nationale Maat-
schappij voor de Huisvesting voor het
bouwen van sociale appartementen te
Blankenberge, blz. 1455
Vraag van de heer J. Caudron tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over
drinkwatertekorten in het zuiden van het
Arrondissement Aalst en het Pajotten-
land, blz. 1455
Vraag van de heer W. Van Durme tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de kilometerbeperking voor controleop-
drachten van OVAM, blz. 1456
Vraag van de heer W. Luyten tot de heer
J. Pede, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening, over de plannen inzake de
eventuele aanleg van een golfterrein te
Bornem en dit in tegenstrijd met het al-
daar geldende BPA, blz. 1457
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over het verval van de Sint-Ja-
cobskerk te Leuven, blz. 1457
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over de gevolgen van het arrest
van het Arbitragehof betreffende het de-
creet houdende het statuut van de reisbu-
reaus, blz. 1458
Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de werking van de
Vlaamse Mediaraad, blz. 1459

Omslag 2

Vraag van de heer J. Desseyn tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over het
gevolg dat de Vlaamse Executieve heeft
voorbehouden aan het standpunt van de
SERV betreffende de toekomst van de
regionale luchthavens, blz. 1459

Re eling van de werkzaamheden, blz.
14 0sp

Ontwerp van decreet betreffende de
werkwijze van, de controle op en de vast-
stelling van het ambtsgebied van inter-
communales
197 (1986-1987)-Nrs.  1 tot 5
Algemene bespreking, blz. 1460

Sprekers : de heren P. Tant, verslag-
gever, J. Desseyn, M. Van houtte, M.
Desutter, Minister J. Pede

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1470
Sprekers : de heren M. Desutter, J.
Van Elewyck, Minister J. Pede

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en van een Vlaamse Landmaatschappij
en tot instelling van een Vlaamse Concer-
tatiecommissie voor de sociale huisvesting
201 (1986-1987)-Nrs.  1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1474

Sprekers : de heren J. De Seranno,
versla

%
gever, J. Van Elewyck, M. Oli-

vier, . Meyntjens, W. Taelman

Motie van Orde
Persoonlijk feit, blz. 1485

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en een Vlaamse Landmaatschappij en
tot instelling van een Vlaamse Concerta-
tiecommissië voor de sociale huisvesting
- 201 (1986-1987)-Nrs.  1 tot 4
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1486

Sprekers : Minister P. Akkermans, de
heer J. Van Elewyck

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1490
Sprekers : de heer J. Van Elewyck,
Minister P. Akkermans, de heer W.
Taelman

Motie van Orde
Voorafgaande vraag tot afwijzing van de
behandeling, blz. 1499

Sprekers : de heren C. Verhaegen, A.
De Beul, J. Van Elewyck, J. De Se-
ranno

Voorstel van decreet van de heer A.
Bourgeois houdende wijziging van het de-
creet van 28 januari 1977 tot bescherming
van de namen van de openbare wegen en
pleinen
- 155 (1985-1986)-Nrs.  1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1502

Spreker : de heer J. Van Elewyck
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1502

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1503

Nr. 36 Donderdag 25 juni 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1505

Interpellaties (R.v.O.. art. 72)
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de inschatting van de ernst van de vervui-
ling van respectievelijk de Schelde en de
Rijn, blz. 1505

Sprekers : de heren E. Gryp, E. Bey-
sen, mevrouw N. Maes, Minister J.
Lenssens

Interpellatie van de heer N. De Batselier
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de uitvoering van het decreet
op de milieuheffingen, blz. 1511

Sprekers : de heer N. De Batselier,
Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer J. Leclercq tot
de heer J. Pede, Gemeenschapsmimster
van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over het uitblijven
van het vierde uitvoeringsbesluit bij het
decreet van 25 juni 1984 houdende aanvul-
ling van de wet van 29 maart 1962 houden-
de organisatie van de ruimtelijke ordening
en de stedebouw, blz. 1515

Sprekers : de heren J. Leclercq, A.
De Beul, Minister J. Pede

Indiening van moties, blz. 1519
Interpellatie van de heer A. Laridon tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs en Vorming, over
de hervorming van het muziekonderwijs,
blz. 1519

Sprekers : de heren A. Laridon, E.
Beysen, L. Dierickx, mevrouw N.
Maes, de heren C. Moors, F. Wil-
lockx, Minister T. Kelchtermans

Indiening van moties, blz. 1530

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1530

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1530

Nr. 37 Donderdag 25 juni 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1531
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Actuele vragen (R.v.O. art. 71)
Actuele vraag van de heer J. Bosmans tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over bodemverontreiniging door zware
metalen bij de huisvuilverbrandingsoven
te Edegem, blz. 1531
Actuele vraag van de heer C. Moors tot
Gemeenschapsminister J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de aanleg van een
superstort te Genk-Bilzen, blz. 1532
Actuele vraag van mevrouw M. Vogels
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, over de sluiting van het Instituut-Le-
maire, de eventuele overname door de
werknemers en de programmatie van
RVT-bedden in de Regio Halle, blz. 1532
Actuele vraag van de heer G. Temmer-
man tot de heer J. Pede, Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangelegenhe-
den en Ruimtelijke Ordening, over de be-
zoldigingsregeling en wervingsvoorwaar-
den van GECO’s,  blz. 1533
Actuele vraag van de heer E. Beysen tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs en Vorming, over
het uitblijvend statuut van de leraars mid-
denstandsopleiding en de nieuwe vor-
mingsexperimenten, blz. 1534
Actuele vraag van de heer F. Vanden-
broucke tot de heer P. Deprez, Gemeen-
schapsminister van Externe Betrekkin-
gen, over de mogelijke bijsturing op korte
termijn van de geplande werken in het
gebied ,,Webbekoms-  en Schulensbroek”,
blz. 1535
Actuele vraag van de heer L. Dhoore tot .
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de aanstelling.van permanente
medewerkers van de Werkgroep Recon-
versie Limburg, blz. 1535

Interpellaties (R.v.O. art. 72)
Interpellatie van de heer V. Anciaux tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Onderwijs en Vorming, over
de noden van het Koninklijk Muziekcon-
servatorium van Brussel, blz. 1536

Sprekers : de heer V. Anciaux, Minis-
ter T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer W. Luyten tot
de heer P. Deprez, Gemeenschapsminis-
ter van Externe Betrekkingen, de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, en de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs en
Vorming, over de visie van de Vlaamse
Executieve inzake de bevordering van on-
ze taal en cultuur in Frans-Vlaanderen en
de uitbouw van de brugfunctie tussen ons
land en de Regio Nord-Pas-de-Calais, blz.
1539

Sprekers : de heer W. Luyten, Minis-
ter P. Deprez

Interpellatie van de heer A. Diegenant
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over de subsidiëring

van de verzekeringen van de erkende lan-
delijk georganiseerde sportverenigingen,
blz. 1544
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de objectiviteit be-
treffende de zogenaamde confrontatieuit-
zendingen van de BRT, blz. 1544

Sprekers : de heren H. Coveliers, L.
Dierickx, E. Van Rompuy, A. Denys,
A. De Beul, J. Van Elewyck, G. Ver-
haegen, Minister P. Dewael

Geschillenraad voor niet-openbare televi-
sieverenigingen
Verdaging benoeming 9 leden, blz. 1551

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en van een Vlaamse Landmaatschappij
en tot instelling van een Vlaamse Concer-
tatiecommissie voor de sociale huisvesting
- 201 (1986-1987)-Nrs.  1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 1551

Sprekers : de heren J. Van Elewyck,
0. Meyntjens, J.P. Pillaert, W. Tael-
man

Hoofdelijke stemming, blz. 1558
Sprekers : de heren J. Van Elewyck,
0. Meyntjens, A. Denys, J. Peper-
mans

Ontwerp van decreet betreffende de
werkwijze van, de controle op en de vast-
stelling van het ambtsgebied van inter-
communales
- 197 (1986-1987)-Nrs.  1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 1560

Sprekers : de heren M. Desutter, J.
Van Elewyck, H. Schiltz

Hoofdelijke stemming, blz. 1563
Sprekers : de heer M. Galle, mevrouw
M. Vogels

Voorstel van decreet van de heer A.
Bourgeois houdende wijziging van het de-
creet van 28 januari 1977 tot bescherming
van de namen van de openbare wegen en
pleinen
- 155 (1985-1986)-Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1564

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. De Loor tot de heer P. Akker-
mans, Gemeenschapsminister van Huis-
vesting, over een discriminatie in verband
met de beperking van de reële huurprijs
voor sociale woningen
Hoofdelijke stemming, blz. 1565

Spreker : de heer J . Van Elewyck

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. Schiltz tot de heer J. Pede,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke Orde-
ning, over de jongste ontwikkelingen in
het dossier Voeren
Hoofdelijke stemming, blz. 1566

Spreker : de heer H. Schiltz

Interpellaties (R.v.O. art. 72) (Voortzet-
ting)
Interpellaties van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de conclusies te
trekken uit de doorlichting van de BRT,
blz. 1568

Sprekers : de heren A. De Beul, H.
Van Rompaey, A. Denys, Minister P.
Dewael

Interpellatie van de heer A. Diegenant
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over het uitblijven van
uitvoeringsbesluiten betreffende de subsi-
diëring van particuliere sportinfrastruc-
tuur, blz. 1573

Sprekers : de heer A. Diegenant, Mi-
nister P. Dewael

Interpellatie van de heer L. Van den Bos-
sche tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de voor-
ontwerpen van besluiten in uitvoering van
het decreet betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
en betreffende de erkenning van niet-
openbare televisieverenigingen, blz. 1576

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche, A. De Beul, J. Van Elewyck,
Minister P. Dewael

Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de toepassing van
besluiten van rangschikking van land-
schappen of monumenten en de daarop
gemaakte uitzonderingen, blz. 1581

Sprekers : mevrouw M. Vogels, Mi-
nister P. Dewael

Interpellatie van de heer W. Van Durme
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de resultaten van de DIRV-ac-
tie, blz. 1584

Sprekers : de heer W. Van Durme,
Minister G. Geens, de heer A. Denys

Interpellatie van de heer L. Van den Bos-
sche tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie en Werkgelegen-
heid, en de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over het uit-
blijven van initiatieven inzake concrete
steun aan de geschreven pers, rekening
houdend met de voortgang in het dossier
van de niet-openbare televisie, blz. 1589

Sprekers : de heren L. Van den Bos-
sche, A. De Beul, Minister G. Geens

Interpellatie van de heer L. Hancké tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister  van Gezin en Welzijnszorg, over de
financiële moeilijkheden van de instelling
Kind en Gezin, blz. 1596

Sprekers : de heer L. Hancké, Minis-
ter R. Steyaert

fgoyling van de werkzaamheden, blz.

Omslag 3
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35e vergadering Woensdag 24 juni 1987

VOORZITTER : De heer F. Groot-
jans
- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.
- De vergadering wordt geopend om
14 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

0. Lefeber ; gezondheidsredenen.

A. Deneir, A. Geens, N. Maes, C.
Marchand, L. Tindemans, J. Verhey-
den ; ambtsverplichtingen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet tot bepaling
van de gevallen en de modalitei-
ten waarbij de Vlaamse Executie-
ve kan overgaan tot onteigenen
ten algemenen nutte inzake ge-
westelijke aangelegenheden
- 201 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 35
24 juni 1987

Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

- Ontwerp van decreet tot bepaling
van de gevallen en de modalitei-
ten waarbij de Vlaamse Executie-
ve kan overgaan tot onteigenen
ten algemenen nutte inzake cultu-
rele, persoonsgebonden en onder-
wijsaangelegenheden
- 211 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van de heer
V. Van Eetvelt C.S. houdende wij-
ziging van de jachtwet van 28 fe-
bruari 1882
- 205 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Commissie
voor Ruimtelijke Ordening.

- Voorstel van decreet van de heer
E. Flamant C.S. houdende aan-
moediging van de thuisverzorging
- 208 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

VOORSTELLEN VAN RESOLU-
TIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
diend :

- Voorstel van resolutie van de heer
M. Galle C.S. betreffende de be-
noeming van burgemeesters in het
Vlaamse Gewest
- 207 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Taaldecreetgeving.

- Voorstel van resolutie van de heer
A. De Beul betreffende het vol-
doen aan de financiële verplich-
tingen van de Vlaamse Gemeen-
schap ten aanzien van de Neder-
landse Taalunie
- 209 (1986-1987)-Nr.  1.
Verwezen naar de Verenigde
Commissies voor Cultuur en voor
Onderwijs en Vorming.

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende versla-
gen werden ingediend :

- door de heer J. De Seranno na-
mens de Commissie voor Huisves-
ting en Stadsvernieuwing over het
ontwerp van decreet houdende
oprichting van een Vlaamse Huis-
vestingsmaatschappij en van een
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Voorzitter

Vlaamse Landmaatschappij en tot
instelling van een Vlaamse Con-
certatiecommissie voor de sociale
huisvesting
- 201 (1986-1987)-Nr.4.

- door de heer Y. Ottenbourgh na-
mens de Commissie voor Cultuur
over het voorstel van decreet hou-
dende wijziging van het decreet
van 28 januari 1977 tot bescher-
ming van de namen van de open-
bare wegen en pleinen
- 155 (1985-1986)-Nr.  3.

- door de heer P. Tant namens de
Commissie voor Binnenlandse
Aange legenheden  en  Taalde-
creetgeving over het ontwerp van
decreet betreffende de werkwijze
van, de controle op en de vaststel-
ling van het ambtsgebied van in-
tercommunales
- 197 (1986-1987)-Nr.  5.

MEDEDELING VAN HET RE-
KENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende mede-
deling van het Rekenhof werd inge-
diend :

- Mededeling van het Rekenhof be-
treffende de wet van 4 augustus
1978 en de Herstelwet inzake de
Middenstand van 10 februari
1981 : aanvullende steun voor
jonge, startende ondernemers.
Omvorming van eenmanszaak tot
vennootschap.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende arresten

Vlaamse Raad Ingekomen stukken
Handelingen Nr. 35 Verdaging agendapunt
24 juni 1987 Verlenging mandaat Commissie van Onderzoek

van het Arbitragehof werden inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van
10 juni 1987 inzake het beroep tot
gedeeltelijke vernietiging van het
decreet van de Vlaamse Gemeen-
schap van 21 maart 1985 houden-
de het statuut van de reisbureaus,
ingesteld door de Ministerraad
- Rolnummer 29.
Dit arrest ligt ter inzage bij het
Secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

- Arrest van het Arbitragehof van
17
1.

2.

juni 1987 inzake : 
het beroep tot vernietiging van
het decreet van de Vlaamse
Raad van 23 december 1986
houdende voordracht van kan-
didaat-burgemeesters in het
Vlaamse Gewest, dat door de
Waalse Gewestexecutieve op
28 januari 1987 is ingesteld ;
het beroep tot vernietiging van
hetzelfde decreet, dat door de
F r a n s e  Gemeenschapsexecu-
tieve op 17 februari 1987 is in-
gesteld.
- Rolnummers 48 en 49.
Dit arrest ligt ter inzage bij het
Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering.

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art. 69)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren V. Anciaux, G. Anne-
mans, J. Belmans,  mevrouw C.
Boeraeve-Derycke, de heren A.
Bourgeois, P. Breyne, G. Car-
doen, J. Caudron, H. Coveliers,
A. De Beul, A. Denys, J. Depré,
J. De Roo, M. Desutter, P. De
Weirdt, M. Didden, J. Gabriels,
A. Laridon, L. Lenaerts, me-
vrouw N. Maes, de heren 0.
Meyntjens, G. Moens, M. Oli-
vier, J. Pepermans, F. Piot, J.
Sauwens, W. Seeuws, P. Tant, J.
Valkeniers, E. Vandebosch, L.

Van den Bossche, F. Vanden-
broucke, W. Van Durme, J. Van
Hecke, L. Vanhorenbeek, 0.
Van Ooteghem, F. Van Steenkis-
te, R. Van Steenkiste, L. Van-
velthoven, mevrouw M. Vogels.

MEDEDELINGEN V A N  D E
VOORZITTER

Voorstel tot verdaging van een agen-
dapunt

De Voorzitter : Dames en heren, op
voorstel van het Bureau stel ik voor
het agendapunt Ontwerp van statuut
van het personeel van de Vlaamse
Raad naar een latere datum te ver-
schuiven.

Is de Raad het daarmee eens ? (In-
stemming)

Dan is aldus besloten.

Commissie van onderzoek over het
Gewestplan Halle-Vilvoorde-Asse

De Voorzitter : Dames en heren, zo-
als u weet, is op 8 januari 1987 tot
oprichting van een Commissie van
onderzoek over het Gewestplan Hal-
le-Vilvoorde-Asse besloten.

Die Commissie kreeg als uiterlijke
datum van indiening van haar verslag
1 oktober 1987 toegewezen.

Daar het verloop van de werkzaam-
heden in de Commissie echter uit-
wijst dat die datum niet haalbaar is,
stel ik op verzoek van de Commissie
voor het mandaat van de betrokken
commissieleden te verlengen en der-
halve de uiterlijke datum voor indie-
ning van haar verslag op 31 december
1987 te brengen.

Is de Raad het daarmee eens ? (Ja)

Dan is aldus besloten.
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VRAGEN (R.v.O. art. 70)

Vraag van de heer J. Vandermarliere
tot de heer P. Akkermans, Gemeen-
schapsminister van Huisvesting, over
het uitblijven van kredieten van de
Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting voor het bouwen van so-
ciale appartementen te Blankenberge

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
derrnarliere tot de heer Akkermans,
Gemeenschapsminister van Huisves-
ting, over het uitblijven van kredie-
ten van de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting voor het bouwen
van sociale appartementen te Blan-
kenberge.

De heer Vandermarliere heeft het
woord.

De heer J. Vandermarliere (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter, he-
ren Ministers, geachte collega’s,
reeds tien jaar geleden verkocht de
stad Blankenberge aan de Regie der
Posterijen een stuk grond voor de
bouw van een nieuw postgebouw.

Op voorstel van het toenmalige Sche-
pencollege van Blankenberge werd
toen geopteerd om in samenwerking
met de Nationale maatschappij voor
de Huisvesting een gemeenschappe-
lijk project te maken : een postge-
bouw op de gelijkvloerse verdieping
en daarboven sociale appartementen.

Ofschoon reeds jaren op de respec-
tievelijke begrotingen van de PTT de
nodige kredieten worden voorzien
voor het bouwen van het postge-
bouw, werd hiertoe nog steeds niet
overgegaan wegens een gebrek aan
fondsen vanwege de NMH.

Graag had ik van de geachte Minister
vernomen wanneer de kredieten voor
genoemd gemeenschappelijk com-
plex zullen worden vrijgemaakt.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, waarde
collega’s, het project in kwestie, be-
vattende op het gelijkvloers een post-
kantoor en op de verdiepingen een
aantal sociale appartementen, werd
reeds door de Nationale Maatschap-

.
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pij voor de Huisvesting als ,,Basis
aanbesteding” goedgekeurd op 27
maart 1985.

De grondverwerving jegens de poste-
rijen, zou worden gerealiseerd door
het oprichten van de ruwbouw van
het postkantoor. De grond wordt
door de erkende vennootschap niet
betaald ; maar als tegenprestatie ver-
bindt de erkende vennootschap zich
ertoe, tegelijkertijd met de oprichting
van de appartementen, de ruwbouw
van het postgebouw op te trekken,
dit mits verrekening na de werken.

Gezien echter de grootschaligheid
van het project en de beperkte finan-
ciële middelen die thans beschikbaar
zijn, blijft het dossier waarvoor min-
stens een vastleggingskrediet nodig is
van 80 miljoen frank voorlopig zon-
der gevolg.

Zodra ik in kennis ben van de finan-
ciële mogelijkheden welke mij voor
de betrokken post tijdens het volgen-
de begrotingsjaar ter beschikking zul-
len worden gesteld, zal ik niet nala-
ten de mogelijkheid te onderzoeken
om aan dit dossier een positief gevolg
te geven.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de ,heer J. Caudron tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over drinkwatertekorten in
het zuiden van het Arrondissement
Aalst en het Pajottenland

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Cau-
dron tot de heer Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over drinkwatertekor-
ten in het zuiden van het Arrondisse-
ment Aalst en het Pajottenland.

De heer Caudron heeft het woord.

De heer J. Caudron (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, de jong-
ste jaren worstelen een aantal ge-
meenten in het zuiden van het arron-

Uitblijven kredieten NMH
Drinkwatertekorten Arrondissement Aalst

dissement Aalst en het Pajottenland
met onaanvaardbare watertekorten
met alle nare gevolgen vandien voor
de plaatselijke bevolking, de land-
bouw, de middenstand en de indus-
trie. Het is nu zover gekomen dat de
betrokken gemeentebesturen en wa-
tervoorzieningsmaatschappijen al
hun hoop stellen op een regenrijke
zomer !

De Vlaamse Maatschappij voor Wa-
terbedeling (VMW) heeft twee voor-
stellen, een op halflange en een op
korte termijn.

Ten eerste, het aanleggen van een
drinkwaterspaarbekken in de Marke-
vallei zou één miljard kosten, vijf jaar
duren en 25 tot 30 mensen tewerk-
stellen. Dit project heeft het voordeel
dat dit Vlaamse spaarbekken ons
minder afhankelijk zou maken van
Wallonië, dat Vlaanderen een drink-
waterbelasting van 3 frank per kubie-
ke meter wil aansmeren. De vraag
kan gesteld worden of Vlaanderen op
zijn beurt geen milieubelasting kan
opleggen voor elke kubieke meter
rioolwater die vanuit Wallonië
Vlaanderen binnenstroomt.

Ten tweede, een contract met geslo-
ten beurs tussen de TMVW en de
VMW waardoor het drinkwater dat
de VMW niet kan transporteren naar
het zuiden door de TMVW zou gele-
verd worden aan 8 frank in de plaats
van aan de huidige prijs van 19,5
frank. Als tegenprestatie zou de
VMW op haar beurt het drinkwater
leveren in de streek van Gent en Sint-
Niklaas.  Dit moet een definitief con-
tract worden voor minstens tien jaar
en dit in afwachting van het drinkwa-
terspaarbekken aan de Marke.

Mag ik u verzoeken, mijnheer de Mi-
nister, het initiatief te nemen om de
besprekingen tussen de TMVW en
de VMW zo vlug mogelijk op gang
te brengen ten einde het bovenver-
meld contract zo vlug mogelijk af te
sluiten en op die manier een einde te
stellen aan de drinkwaterellende die
in onze streek reeds veel te lang
duurt.

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
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Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, de moeilijkheden met de
drinkwatervoorziening in het Pajot-
tenland en de regio Geraardsbergen
is reeds verschillende malen door col-
lega Cardoen in deze Raad ter sprake
gebracht onder meer nog op 2 april
1987.

Ik kan dan ook verwijzen naar mijn
antwoord dat ik bij deze gelegenheid
heb verstrekt.

Om op korte termijn de moeilijkhe-
den te verhelpen, werden op mijn
verzoek afspraken gemaakt tussen de
drinkwatermaatschappijen TMVW
en VMW om grotere hoeveelheden
drinkwater te kunnen leveren aan het
betrokken gebied. Mede dankzij de-
ze maatregel is de watervoorziening
in het betrokken gebied de voorbije
jaren gevoelig verbeterd.

Om een structurele oplossing te vin-
den, werden diverse projecten voqor
waterproduktie of -aanvoer ontwik-
keld en bestudeerd onder meer de
aanleg vsm een oppervlaktewaterwin-
ning op de Marke ; de aanleg van
een nieuwe verbindingsleiding Eppe-
gem-Ternat  ; de aanleg van nieuwe
grondwaterwinningen in de Zenne-
vallei ; de constructie van een nieuw
reservoir in het gebied, om de
TMVW toe te laten meer water te
leveren.

Alleen de laatste oplossing lijkt op
dit ogenblik financieel haalbaar en is
binnen een relatief korte termijn rea-
liseerbaar.

De nodige financiële middelen wor-
den dan ook voorbehouden om dit
project te kunnen subsidiëren, zodra
het door de Vlaamse Maatschappij
voor Watervoorziening wordt inge-
diend.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer W. Van Durme
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
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en Leefmilieu, over de kilometerbe-
perking voor controleopdrachten van
OVAM

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Durme tot de heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over de kilo-
meterbeperkdsing voor controleop-
drachten van OVAM.

De heer  Van  Durme heef t  he t
woord.

De heer W. Van Durme (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, volgens
de krant ,,De Morgen” van 3 juni
zouden ambtenaren van OVAM ver-
klaard hebben dat het uitvaardigen
van een kilometerbeperking de con-
troleopdrachten van OVAM in ern-
stige mate hindert.

OVAM beschikt slechts over vijf
dienstwagens, zodat de personeelsle-
den van de Dienst Toezicht op Ver-
gunningen doorgaans op hun eigen
voertuig zijn aangewezen.

Volgens de krant is de getroffen
maatregel als industrievriendelijk te
beschouwen aangezien het bedrijfsle-
ven nu ongeveer kan gissen wanneer
er controle zal worden uitgeoefend.

Het argument dat er te weinig kredie-
ten voorhanden zijn zou niet mogen
gelden, daar in theorie althans de mi-
lieuheffingen voldoende moeten zijn
om de begroting van OVAM te dek-
ken. Trouwens, het decreet op de mi-
lieuheffingen is reeds in werking van-
af 1 januari 1987 en werd nog steeds
niet toegepast.

Kan de Minister mij mededelen om
welke reden de kilometerbeperking
werd ingevoerd en welke garanties
er nog zijn opdat de OVAM-ambte-
naren hun taken naar behoren kun-
nen vervullen ? Op grond van welke
criteria werd het contingent van
114.000 kilometer voor de Dienst
Toezicht op Vergunningen individu-
eel uitgesplitst ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter,  bij  de

Drinkwatertekorten Arrondissement Aalst
Kilometerbeperkingcontroleopdrachten O V A M

OVAM zijn er thans geen 5 maar 13
dienstwagens in gebruik.

Vanaf september 1987 worden er 4
supplementaire dienstwagens in ge-
bruik genomen.

Rekening houdend met het feit dat
een dienstwagen gemiddeld 20.000
kilometer per jaar aflegt, bedraagt
het totale kilometercontingent voor
1987 derhalve 586.626 kilometer.

Dit betekent een stijging met 36.626
kilometer in vergelijking met 1986.

Op voorstel van de directie werd aan
de directie Toezicht en Vergunnin-
gen voor 1987 een kilometercontin-
gent van 114.000 kilometer toege-
kend.

Dit contingent wordt deels individu-
eel verdeeld onder de aangewezen
ambtenaren en deels als reserve ter
beschikking gesteld van de ambte-
naar-generaal van deze directie.

De ambtenaar-generaal kan deze re-
serve verder verdelen onder de per-
soneelsleden van zijn dienst wier in-
dividueel kilometercontingent ontoe-
reikend zou blijken of die slechts oc-
casioneel verplaatsingen met hun ei-
gen wagen verrichten en geen indivi-
dueel contingent kregen toegewezen.

Bovendien beschikt de directie Toe-
zicht en Vergunningen thans over 5
dienstwagens en zullen de 4 nieuwe
dienstwagens die in september wor-
den aangekocht eveneens ter be-
schikking van deze directie worden
gesteld.

Er kan derhalve worden gesteld dat
de directie Toezicht en Vergunnin-
gen in 1987 over een globaal contin-
gent van 240.666 kilometer beschikt.

De individuele verdeling van het ki-
lometercontingent gebeurt op voor-
stel van de dienstchefs volgens de
noodwendigheden niet door de Ge-
meenschapsminister.

In tegenstelling tot wat het geachte
lid beweert, werd er, mede gelet op
de aankoop van bijkomende dienst-
wagens, geen beperking van de glo-
bale verplaatsingsmogelijkheden van
de OVAM-ambtenaren ingevoerd.
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De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer W. Luyten tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden
en Ruimtelijke Ordening, over de
plannen inzake de eventuele aanleg
van een golfterrein te Bornem en dit
in tegenstrijd met het aldaar gelden-
de BPA

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Luy-
ten tot de heer Pede, Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangele-
genheden en Ruimtelijke Ordening,
over de plannen inzake de eventuele
aanleg van een golfterrein te Bornem
en dit in tegenstrijd met het aldaar
geldende BPA.

De heer Luyten heeft het woord.

De heer W. Luyten (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, vanuit verschillende
bronnen vernam ik dat in Bornem
een golfterrein zou aangelegd wor-
den.

De omgeving waarin het terrein zou
worden ingeplant zou zich situeren
te Weert nabij de weg door het groe-
ne natuurgebied en de Schelde.

De terreinen zouden eigendom zijn
van een lokale edelman.

Mag ik de Minister vragen of het
waar is dat reeds een vergunning zou
afgegeven zijn door het Ministerie
terwijl in de Gemeenteraad deze
zaak nog niet op de agenda heeft ge-
staan en of deze plannen niet in te-
genstrijd zijn met een bijzonder plan
van aanleg daar van kracht ?

De Voorzitter : Minister Pede heeft
het woord.

Minister J. Pede (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, uit
inlichtingen ingewonnen bij de Admi-
nistratie voor Ruimtelijke Ordening
en Leefmilieu blijkt dat op 28 april
1987 door de gemeente Bornem een
aanvraag voor een stedebouwkundig
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attest werd overgemaakt aan het Be-
stuur van de Stedebouw Antwerpen.

Deze aanvraag werd ingediend door
een particulier en heeft betrekking
op de aanleg van een golfterrein in
een gebied dat aangevuld werd met
baggerspecie uit de Oude Schelde.

Zowel volgens het gewestplan als vol-
gens een bij koninklijk besluit goed-
gekeurd BPA is de aanvraag gelegen
in een ,,landschappelij k waardevol
bosgebied”.

Deze aanvraag wordt op dit ogenblik
door de Administratie onderzocht.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over het verval

 van de Sint-Jacobskerk te Leuven

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Beul tot de heer Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over het
verval van de Sint-Jacobskerk te Leu-
ven.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. de Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, de Leu-
vense Sint-Jacobskerk werd door die-
ven leeggeroofd. Deze diefstallen ge-
beurden niet in één keer maar waren
gespreid over verschillende maan-
den. De kerkfabriek heeft deze dief-
stallen nooit bemerkt of heeft geen
klacht wegens diefstal neergelegd.

De kunstwerken werden bewaard in
de bouwvallige en vochtige kerk. De
toestand van deze kerk is een voor-
beeld van een falend monumenten-
beleid. Reeds in 1981 werd het ge-
klungel rond de voorlopige scho-
ringswerken aangeklaagd. Sindsdien
werden geen fundamentele herstel-
lingswerken meer uitgevoerd.

Graag kreeg ik dan ook een ant-
woord op volgende vragen.

Kilometerbeperking controleopdrachten OVAM
Aanleg golfterrein Bornem
Verval Sint-Jacobskerk Leuven

1. Wilt u de Sint-Jacobskerk nog ver-
der beschermen ? Welke concrete
maatregelen zal u op korte termijn
nemen ?

2. Onstabiele funderingen zouden
het hoofdprobleem voor eventuele
restauratiewerken vormen. De uitge-
voerde schoringswerken zouden
meer problemen hebben veroor-
zaakt, dan ze opgelost hebben. Wel-
ke oplossingen worden voor deze
complexe problematiek voorgesteld ?
Welke kosten zou dit meebrengen ?

3. Vermoedelijk zullen de kosten
dermate hoog oplopen dat ze moei-
lijk door de Vlaamse Gemeenschap
kunnen gedragen worden. Werden er
reeds contacten gelegd met de natio-
nale Ministers, bijvoorbeeld de Mi-
nister van Openbare Werken, om
een oplossing voor de financiering te
zoeken ?

4. Uit dit voorbeeld blijkt de onvoor-
stelbare slordigheid waarmee sommi-
ge kerkfabrieken het kunstpatrimo-
nium behandelen. Meent u niet dat
het roerend kunstpatrimonium een
bijzondere bescherming nodig heeft ?
Hoe wilt u in de toekomst, de contro-
le op het onderhoud en bescherming
van dit roerend patrimonium effec-
tief maken ?

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, in antwoord
op zijn vraag aangaande de Leuvense
Sint-Jacobskerk, kan ik het geachte
lid het volgende mededelen.

Dat ik dit unieke monument nog ver-
der wil beschermen, staat buiten kijf.
Ten bewijze hiervan kan ik het minis-
terieel besluit aanhalen dat ik op 12
januari jongsleden trof en dat voor-
ziet in de uitbreiding van de bescher-
ming van dit monument. Door het
genoemde besluit is thans immers
ook het koor van deze kerk als monu-
ment beschermd.

Indien het geachte lid met het nemen
van ,,concrete maatregelen op korte
termijn” doelt op het inleiden van
een restauratiedossier, dien ik, zoals
ik reeds bij herhaling deed, te stellen
dat zulks niet de hogere overheid,
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De onstabiele funderingen van dit
bedehuis, zullen inderdaad bij restau-
ratiewerken een probleem zijn. Stel-
len dat het funderingsprobleem het
hoofdprobleem zal zijn bij de restau-
ratie, is enigszins voorbarig. Pas uit
een grondige analyse kan eventueel
een dergelijke conclusie worden ge-
trokken.

Dat de uitgevoerde schoringswerken
meer problemen zouden hebben ver-
oorzaakt dan opgelost, dien ik tegen
te spreken. Men kan de manier van
uitvoering van deze werken mis-
schien aanklagen, maar men kan niet
ontkennen dat zij ervoor gezorgd
hebben dat de Sint-Jacobskerk mo-
menteel nog steeds overeind staat.

Oplossingen voor de complexe pro-
blematiek van de funderingen van
deze kerk, werden vooralsnog niet
voorgesteld. Zoals reeds gesteld,
dient daaraan een grondige studie
vooraf te gaan. Ik overweeg momen-
teel om dergelijk vooronderzoek te
laten uitvoeren. Het zou immers in
belangrijke mate kunnen bijdragen
tot het wegnemen van de onzeker-
heid, de verwarring en ook wel de
angst die thans bestaat omtrent de
aard en de mogelijke kostprijs van de
werken die noodzakelijk zijn om dit
waardevolle gebouw voor de toe-
komst te vrijwaren. Welke kosten
dergelijk vooronderzoek en/of de
eventuele restauratie met zich bren-
gen, kan ik vooralsnog niet inschat-
ten.

Het zal het geachte lid bekend zijn
dat er momenteel een wetsontwerp
van de Minister  van Openbare
Werken in bespreking is, tot wijzi-
ging van de wet van 1 april 1971 hou-
dende oprichting van een Regie der
Gebouwen. Dit wetsontwerp voor-
ziet in artikel 13 in de mogelijkheid
tot uitvoering door de Regie van
werken van algemene stabiliteit als-
mede van restauratiewerken aan de
buitenzijde van beschermde monu-
menten, ,,voor zover deze erkend
worden nationaal belang te verto-
nen”. De lijst van deze gebouwen, zo
stelt het wetsontwerp, dient te wor-
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den opgesteld bij koninklijk besluit,
op voordracht van de Minister be-
voegd voor de Regie en met instem-
ming van de eigenaar en de Minister
van Begroting. Dat dergelijke rege-
ling een uitweg zou kunnen zijn voor
de restauratie van onder andere de
Leuvense Sint-Jacobskerk is duide-
lijk. De Raad van State heeft echter
in zijn advies over dit wetsontwerp
gewezen op een aantasting van de be-
voegdheden van de Vlaamse Ge-
meenschap inzake het cultureel patri-
monium.

Ik wacht momenteel de verdere evo-
lutie van deze aangelegenheid af,
vooraleer een nieuw initiatief te ne-
men naar de Minister van Openbare
Werken toe.

Ik meen’ inderdaad dat het roerend
kunstpatrimonium een bijzondere
bescherming behoeft. Mede daarom
zal de werkgroep die ik installeerde
ter evaluatie van de vigerende wetge-
ving inzake monumentenzorg, zich
eerlang over deze problematiek bui-
gen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over de gevol-
gen van het arrest van het Arbitrage-
hof betrekkende  het decreet houden-
de het statuut van de reisbureaus

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer De
Beul tot de heer Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
gevolgen van het arrest van het Arbi-
tragehof  betreffende het decreet hou-
dende het statuut van de reisbureaus.

De heer De Beul heeft het woord.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, op 10 ju-
ni jongstleden heeft het Arbitragehof
een aantal bepaling van het decreet
houdende het statuut van de reisbu-
reaus, vernietigd. Hierdoor is de toe-

Verval Sint-Jacobskerk Leuven
Statuut reisbureaus

ristische sector opnieuw in
rechtsvacuüm terechtgekomen.

een

Kan de Minister mij mededelen wat
hij zal doen om dit belangrijke de-
creet te redden ?

Wat met de uitspraak van het recente
arrest van het Arbitragehof dat zegt
dat de Gemeenschappen niet be-
voegd zijn voor de vestigingsvoor-
waarden van de reisbureaus, uit-
spraak die volledig tegenstrijdig is
met de uitspraak die ditzelfde Hof
velde op 26 juni 1986 in het dossier
van de logiesverstrekkende bedrij-
ven. Op 26 juni 1986 stelde het Arbi-
tragehof : ,,Aldus werd het toeristisch
beleid globaal aan de Gemeenschap-
pen overgedragen, met inbegrip van
alle aspecten die bepalend zijn voor
de kwaliteit van het hotelwezen en
die de bescherming van de toeristen
op het oog hebben”. Welke van de
twee standpunten zal door de Execu-
tieve worden gevolgd ?

Kan het Vlaams Commissariaat-Ge-
neraal voor Toerisme nog vergunnin-
gen verlenen, weigeren of intrek-
ken ?

Is op dit ogenblik het decreet van 21
maart 1985 nog van toepassing of is
het helemaal buiten werking gesteld
of zijn enkel de artikelen die door
het Arbitragehof werden vernietigd,
buiten werking gesteld ?

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, het arrest nummer 36 van het
Arbitragehof inzake het beroep van
de Nationale Ministerraad tot gedeel-
telijke vernietiging van het decreet
van 21 maart 1985, houdende het sta-
tuut van de reisbureauqbrengt  deze
toeristische sector inderdaad in een
rechtsvacuüm.

Het Hof stelt dat de vernietigde arti-
kelen vestigingsvoorwaarden om-
schrijven en sanctioneren die gesteld
kunnen worden voor het verlenen
van de vergunning bedoeld in artikel
2 8 1 van het decreet en aldus een
aangelegenheid regelen die behoort
tot de bevoegdheid van de nationale
wetgever.
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Dewael

Het Arbitragehof was gebonden door
het beroep van de Ministerraad, en
heeft enkel die artikelen vernietigd,
waarvan de vernietiging gevraagd
werd. Het lijdt evenwel weinig twijfel
dat ook andere artikelen van het de-
creet volgens het Arbitragehof aan-
getast zijn door bevoegdheidsover-
schrijding .

Aan het belangrijkste onderwerp van
het decreet, namelijk de regeling van
de toegang tot en de uitoefening van
het beroep van exploitant van reisbu-
reaus, kan aldus geen uitvoering ge-
geven worden.

Gelet op het niet vernietigde artikel
14 van het decreet houdende het sta-
tuut van de reisbureaus van 21 maart
1985 blijft de wet van 21 april 1965
evenwel opgeheven. Hierdoor komt
de vergunningsregeling in een rechts-
vacuüm terecht.

Mijns inziens is er geen tegenstrijdig-
heid tussen dit arrest en het arrest
nummer 25 inzake het beroep tot ge-
deeltelijke vernietiging van het de- 
creet van 20 maart 1984 houdende
het statuut van de logiesverstrekken-
de bedrijven.

Uit beide arresten kan men besluiten
dat ,,het toeristisch beleid globaal aan
de Gemeenschappen werd overge-
dragen, met inbegrip van alle aspec-
ten die bepalend zijn voor de kwali-
teit van de toeristische sector en die
de bescherming van de toeristen op
het oog hebben en dit met uitzonde-
ring van de toeristische vestigings-
voorwaarden, dit wil zeggen de rege-
ling van toegang tot en de uitoefening
van een beroep in een toeristische
sector.”

Op de vergadering van de Vlaamse
Executieve van 25 juni 1987 wordt
een voorstel besproken om op korte
termijn de rechtszekerheid van de
reisbureaus te waarborgen. Ik zal het
geachte lid schriftelijk op de hoogte
brengen van de beslissing van de
Vlaamse Executieve.

Vraag van de heer J. Van Elewyck
tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
werking van de Vlaamse Mediaraad

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van
Elewyck tot de heer Dewael, Ge-
meenschapsminister van Cultuur,
over de werking van de Vlaamse Me-
diaraad.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Minister, geachte collega’s, het de-
creet van 9 juli 1985 betreft de
Vlaamse Mediaraad.

Artikel 5 van dit decreet geldt de
middelen van de Mediaraad. Heeft
de Mediaraad reeds een begrotings-
voorstel bij de Executieve inge-
diend ? Op welke begrotingspost
werd het krediet voor de Mediaraad
ingeschreven ?

Heeft de Mediaraad reeds een Regle-
ment van Orde opgesteld, zoals be-
paald in artikel 11 van het decreet ?
Wanneer werd dit aan de Vlaamse
Executieve overgemaakt ? Werd dit
door de Vlaamse Executieve reeds
goedgekeurd ?

Subsidiair (zo dit Reglement van Or-
de reeds zou zijn goedgekeurd), heb-
ben de algemene vergadering en het
Comité van Experten  reeds voor de
in dit Reglement voorziene functies
titularissen aangewezen (artikel 9) ?

Welke vergoedingen worden toege-
kend aan de leden van de Mediaraad
(artikel 14) ?

De Minister zal het met mij eens zijn
dat slechts als al deze vragen afdoen-
de beantwoord kunnen worden de
Mediaraad echt operationeel is.

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, op de eerste
drie vragen moet ik negatief ant-
woorden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De Mediaraad komt immers op 30
juni a.s. voor de eerste maal bijeen.

Vlaamse Raad
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Statuut reisbureaus
Werking Vlaamse Mediaraad
Toekomst regionale luchthavens

Ingevolge de bepalingen van artikel
14 zal het Besluit van de Vlaamse
Executieve van 14 december 1983
houdende sommige maatregelen tot
harmonisatie van de werking en van
de presentiegelden en vergoedingen
van adviesorganen, toepasselijk wor- 
den gemaakt op de Mediaraad.

Dit besluit voorziet in volgende ver-
goedingen :

Voorzitter : 350 frank per vergade-
ring
Lid : 275 frank per vergadering.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Desseyn tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het gevolg
dat de Vlaamse Executieve heeft
voorbehoud en aan het standpunt
van de SERV betreffende de toe-
komst van de regionale luchthavens

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Des-
seyn tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over het gevolg
dat de Vlaamse Executieve heeft
voorbehouden aan het standpunt van
de SERV betreffende de toekomst
van de regionale luchthavens, waar-
op Minister Lenssens namens Minis-
ter Geens, die verhinderd is, zal ant-
woorden.

De heer Desseyn heeft het woord.

De heer J. Desseyn (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, het uitvaardi-
gen van het koninklijk besluit num-
mer 425 van 1 augustus 1986 waar-
door het statuut van de Regie der
Luchtwegen grondig wordt gewij-
zigd, heeft ook repercussies op de
toekomst van de regionale luchtha-
vens. Deze situatie ligt aan de grond-
slag van het standpunt van de SERV
van 20 maart 1987.
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Desseyn

De Raad stelt dat door het ontbreken
van een dynamisch beleid expansie-
mogelijkheden voor de regionale
luchthavens van Deurne en Oostende
onbenut blijven en dat een ombui-
ging van het huidig luchtvaartbeleid
in België is aangewezen.

Verder is de SERV van oordeel dat
binnen het kader van een nationaal
luchtvaart- en luchthavenbeleid nieu-
we beheers- en exploitatieformules
voor de regionale luchthavens moe-
ten worden overwogen waarbij regio-
nale, subregionale en lokale instan-
ties worden betrokken.

Graag vernam ik van de Vlaamse
Executieve : op welke wijze zij het
intern Vlaams overleg over de toe-
komst van de Vlaamse regionale
luchthavens zal organiseren ;

of zij reeds besprekingen met de na-
tionale Regering gevoerd of gepland
heeft over het beheer en de exploita-
tie van de regionale luchthavens ?

De Voorzitter : Minister Lenssens
heeft het woord.

Minister J. Lenssens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in antwoord op zijn vraag kan
ik het geachte lid meedelen dat op
het nationale vlak hierover reeds van
gedachten werd gewisseld in de
schoot van een werkgroep welke in
januari 1986 werd opgericht op initia-
tief van de heer De Croo, Minister
van Verkeerswezen.

Verwijzen naar mijn antwoord op
vraag nummer 50 van 17 april jongst-
leden van de heer Laridon moet ik
hier onmiddellijk aan toevoegen dat
tot op heden vanuit mijn Kabinet
slechts zeer beperkte initiatieven
werden genomen gezien er voor het
ogenblik absoluut geen duidelijkheid
bestaat omtrent de financiële draag-
wijdte voor de Vlaamse Gemeen-
schap.

Er dient trouwens onderlijnd te wor-
den dat deze aangelegenheid nog
steeds tot de ,,nationale materie”
moet worden gerekend aangezien de
overdracht van de regionale luchtha-
vens niet werd voorzien in de Wet
van augustus 1980 die de gewestvor-
ming in ons land reguleert.

Een overheveling van de regionale
luchthavens naar de Gewesten toe
zonder dat hierover vanuit de natio-
nale overheid de vereiste financiële
middelen ter beschikking worden ge-
steld, lijkt mij eerder ingegeven uit
saneringsoverwegingen van de natio-
nale overheid en dit is mijns inziens
niet het juiste uitgangspunt.

Zolang deze materie op het nationale
vlak niet ten gronde is geregeld lijkt
mij een overleg op het Gewestniveau
dan ook voorbarig.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Geachte collega’s, ik
stel voor morgen de behandeling van
de interpellaties omstreeks 16 uur te
onderbreken om dan de op de agen-
da voorziene hoofdelijke stemmingen
te laten plaatshebben.

Is u het daarmee eens ? (Instemming)

Aldus wordt besloten.

ONTWERP VAN DECREET be-
treffende de werkwijze van, de con-
trole op en de vaststelling van het
ambtsgebied van intercommunales
- 197 (1986-1987)-Nrs. 1 tot 5

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet betreffende de
werkwijze van, de controle op en de
vaststelling van het ambtsgebied van
intercommunales.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Tant, verslaggever, heeft het
woord.

De heer P. Tant, verslaggever (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, de

commissie van Binnenlandse Aange-
legenheden heeft het ontwerp van
decreet betreffende de werkwijze
van, de controle op en de vaststelling
van het ambtsgebied van intercom-
munales besproken gedurende vier
opeenvolgende vergaderingen.

Gewoontegetrouw begon de bespre-
king met een korte inleidende toe-
lichting van de Gemeenschapsminis-
ter, die vooreerst de voorgeschiede-
nis schetste van het ontwerp, voorge-
schiedenis, die niet onbelangrijk is
omdat zij een soort prejudiciële
kwestie releveert.

Lange tijd bestond er onduidelijkheid
en betwisting nopens de bevoegdheid
van de Vlaamse Raad in deze aange-
legenheid.

Genoemde onduidelijkheid was niet
in het minst een gevolg van de wisse-
lende adviezen van de Raad van Sta-
te, naar aanleiding van opeenvolgen-
de wetgevende initiatieven betreffen-
de de intercommunales.

Meende de Raad van State onmid-
dellijk na de staatshervorming van
1980 een vrij ruime bevoegdheid te
moeten toekennen aan de decreetge-
ver voor de regeling van het ambtsge-
bied, de controle en de werkwijze
van de intercommunales, dan bleek
hij bij daaropvolgende wetgevende
initiatieven eerder een minimalisti-
sche visie ter zake toegedaan.

Deze zelfde minimalistische visie
bleek uit het advies van de Raad van
State betreffende het oorspronkelijke
wetsontwerp op de intercommunales,
zoals dit op 27 september 1982 door
de nationale Minister van Binnen-
landse Zaken aan het oordeel van de
Raad van State werd onderworpen.

Blijkbaar werd de nieuwe kentering
in de houding van de Raad van State
vooral veroorzaakt door het arrest
van het Arbitragehof tot vernietiging
van het zogenaamde decreet-Lepaffe
van 1 februari 1985. Daarin stelde
het Arbitragehof dat de Gewesten in
deze dubbele bevoegdheid hebben,
met namef enerzijds een normatieve
bevoegdheid betreffende de werkwij-
ze, de controle en de vaststelling van
het ambtsgebied van de intercommu-
nales ; en anderzijds een bevoegd-
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heid om de organieke wetten toe te
passen in de materies waar de Ge-
westen geen normatieve bevoegdheid
bezitten.

Na door de Voorzitter van de Kamer
opnieuw om advies verzocht te zijn
over zekere bepalingen van het in-
middels aldaar in bespreking zijnde
ontwerp, trad de Raad van State gro-
tendeels de visie bij van het Arbitra-
gehof.

Dit advies gaf aanleiding tot een be-
voegdheidsconflict, dat door het
Overlegcomité Regering-Executie-
ven werd bijgelegd, in die zin dat be-
dongen werd dat de artikelen van de
wet, die betrekking hebben op mate-
ries die tot de bevoegdheid behoren
van de Gewesten, slechts zullen gel-
den voor de Brusselse intercommu-
nales,  evenals voor diegene wiens
ambtsgebied zich over meer dan één
Gewest uitstrekt.

Daarop werd de nationale wet goed-
gekeurd, met het vooruitzicht dat elk
van de Gewesten nadien een eigen
ontwerpdecreet zou laten goedkeu-
ren, hierbij een eigen regeling uitwer-
kend voor de aangelegenheden die
tot hun bevoegdheid behoren. Van
Vlaamse zijde werd deze regeling
neergelegd in het voorliggende ont-
werp van decreet.

De in dit decreet vervatte regeling
beoogt vooreerst een adequate rege-
ling van het toezicht op de intercom-
munales van het Vlaamse Gewest.
Uitgangspunt hierbij was : het vrijwa-
ren van de gemeenschappelijke auto-
nomie, ook door een verlichting van
de bestuurlijke voogdij.

Voorzien wordt ook in een informe-
ren van de leden van de intercommu-
nale van eventuele minder gunstige
evoluties in de financiële toestand
van de verenigingen.

Wat de directe controle op de inter-
communales  be t re f t  word t  thans
voorzien in precieze termijnen die
hierbij moeten worden geëerbiedigd,
ook inzake de jaarrekeningen. Nieuw
is ook de voorziene tussenkomst van
een Gewestcommissaris en eventueel
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De heer J. Desseyn (VU), spreker tijdens het debat over het ontwerp van decreet
betreffende de werkwijze van, de controle op en de vaststelling van het ambtsgebied
van intercommunales

van een Bijzondere Gewestcommis-
saris.

Tevens werd een regeling uitgewerkt
van de wijze waarop het Vlaamse Ge-
west kan tussenkomen in de lang om-
streden vaststelling van het ambtsge-
bied van de intercommunales, name-
lijk door te voorzien in een vorm van
akteren ervan.

Aangaande de Algemene en de arti-
kelsgewijze bespreking beperkt ik mij
tot een kort overzicht van de voor-
naamste topics in dit verband.

Betreffende de in artikel 3 bepaalde
regeling tot vestiging van de maat-
schappelijke zetel rijst volgens som-
migen de vraag of uit de omschrijving
van het artikel moet worden afgeleid
dat de zetel niet kan worden geves-
tigd in de gebouwen die eigendom
zijn van een private persoon of priva-
te rechtspersoon. In het artikel be-
perkt men de keuzemogelijkheid im-
mers tot, ofwel het gemeentehuis van
één der aangesloten gemeenten, of-
wel tot gebouwen die aan de inter-

Ambtsgebied intercommunales

communale of aan de aangesloten
publieke rechtspersoon ,,toebeho-
ren”, om de term van het decreet te
citeren. Volgens de Gemeenschaps-
minister kan een gebouw iemand toe-
behoren krachtens een huurcontract.

Vrij lang werd in de Commissie van
gedachten gewisseld nopens de in ar-
tikel 4 voorziene afvaardiging van het
personeel in de Raad van Bestuur
van de intercommunale.

Sommige leden vroegen zich af of het
wenselijk is de mogelijkheid te laten
via de statuten aan bedoelde af-
gevaardigden een volwaaridge mede-
beslissende bevoegdheid te geven ?

Overigens laat de omschrijving van
het artikel, als kan de Raad van Be-
stuur afgevaardigden van het perso-
neel ,,omvatten”, eerder veronder-
stellen dat het hier over volwaardige
leden van de Raad van Bestuur gaat.

De Gemeenschapsminister stelde
daartegenover dat deze aangelegen-
heid dient geregelt  te worden via de
statuten, die moeten bepalen met
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welke bevoegdheden d e  perso-
neelsafgevaardigden de Raad van
Bestuur kunnen bijwonen.

Artikel 5 voorziet in de mogelijkheid
voor de leden van de bestuurs- en
controleorganen van de intercommu-
nale om zich bij volmacht voor een
welbepaalde vergadering te laten ver-
tegenwoordigen door een ander lid
van hetzelfde orgaan. De Commissie
was eenparig de mening toegedaan
dat dientengevolge echter niemand
drager mag zijn van meer dan één
volmacht. De tekst werd dienaan-
gaande dan ook aangepast.

Betreffende artikel 7 werd door de
Commissie vooreerst eenparig aan-
vaard om het woord aandeelhouders
te vervangen door het woord venno-
ten.

Betreffende het bepaalde van het ar-
tikel waar gesteld wordt dat de Alge-
mene Vergadering moet bijeenko-
men wanneer ingevolge een geleden
verlies het netto-actief van de inter-
communale gedaald is tot minder dan
de helft van het maatschappelijk ka-
pitaal, vroeg een lid zich af of deze
verplichting, gezien de gebruikte
term, rechtstreeks weegt op de leden
van de Algemene Vergadering. In
het andere geval kan beter gesproken
worden over de verplichting de Alge-
mene Vergadering samen te roepen,
wat de taak is van de Raad van Be-
stuur.

De Gemeenschapsminister wees erop
dat de omschrijving van paragraaf 1
van artikel 7 grotendeel overgeno-
men werd uit artikel 103 van de wet
op de handelsvennootschappen, waar
ook sprake is van de verplichting van
de Algemene Vergadering om bijeen
te komen. Dienvolgens leek het hem
gepast de termen te behouden.

Artikel 8 geeft een overzicht van de
beslissingen betreffende intercom-
munales, die aan de goedkeuring van
de Executieve zijn onderworpen.

Volgens het bepaalde van punt 3,
wordt voorzien dat, niet alleen beslis-
singen die rechtstreeks de intercom-
munales betreffen, maar beslissingen
die voorzien in een zekere samenwer-
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king tussen de gemeenten, ook aan
goedkeuring onderhevig zijn. Dit
lokte in de Commissie een vrij lange
bespreking uit.

Wanneer echter bleek dat dergelijke
goedkeuring van de desbetreffende
besluiten van de gemeenteraden, ook
reeds voorzien is in artikel 28, ont-
stond er vrij snel eensgezindheid in
de Commissie om de tekst van het
ontwerp te behouden. Het is dus de
nationale wet die bepaalt dat deze
specifieke beslissingen aan goedkeu-
ring onderworpen zijn. Het behoort
echter aan de decreetgever de daar-
toe bevoegde overheid aan te wijzen.

Een bijkomend argument kan gevon-
den worden in artikel 108 van de
Grondwet zelve waar, benevens over
de mogelijkheid voor de gemeenten
om zich te verenigen, ook sprake is
van de mogelijkheid van de gemeen-
ten om zich met elkaar te verstaan
onder de voorwaarden en op de wijze
door de wet te bepalen.

Hoewel artikel 9 heel bondig is, gaf
het aanleiding tot een vrij langdurige
bespreking.

Uiteindelijk oordeelde de Commissie
het beter de tekst van het artikel te
beperken dat alle besluiten van de
organen van de intercommunale aan
de algemene controle van de Vlaam-
se Executieve zijn onderworpen, met
weglating dus van de passus : ,,met
inbegrip van het besluit houdende
goedkeuring van de jaarrekening van
de intercommunale”. Uit deze toe-
voeging kon immers a contrario wor-
den afgeleid dat de andere besluiten
betreffende financiële aangelegenhe-
den, als bijvoorbeeld de begroting,
niet onder deze controle zouden val-
len . . .

Een lange discussie ontspon zich
vooral nopens artikel 10, waar voor-
zien wordt in de organisatie van de
algemene controle op de intercom-
munales, ten behoeve waarvan wordt
voorzien in een ambt van Gewest-
commissaris.

Op dit artikel werden heel wat amen-
dementen ingediend. Een belangrijk
aantal hievan was ingegeven door de
bedoeling de controle te organiseren
op een analoge wijze als de artikelen
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86 en 87 van de gemeentewet voor
de gemeentelijke beslissingen.

De verklaring van de Gemeenschaps-
minister dat dergelijke analogie niet
wordt beoogd en dat dienvolgens de
Gewestcommissaris niet de bevoegd-
heid heeft van een Gouverneur was
van aard een aantal verkeerde pre-
missen weg te werken.

Overigens werd bij de bespreking van
het artikel vooral aandacht besteed
aan een betere libellering van de
tekst, waaraan enkele correcties wer-
den aangebracht.

Een bij artikel 11 ingediend amende-
ment was eveneens ingegeven door
de bedoeling de controle op de inter-
communales  op een analoge wijze te
organiseren als de bestuurlijke voog-
dij op de gemeenten. Na nogmaals
herhaald te hebben dat dit niet de
bedoeling was van de Executieve,
werd het artikel ongewijzigd goedge-
keurd.

Bij de eindstemming werd de gea-
mendeerde tekst van het ontwerp
tenslotte aangenomen met 7 stem-
men bij 2 onthoudingen.

Mijnheer de Voorzitter, het weze mij
toegestaan om, los van dit verslag,
enkele kritische bedenkingen te for-
muleren bij de tekst van dit ontwerp.

Hoewel ik geen moeite heb met de
inhoud van de via dit ontwerp voor-
gestelde regelingen nopens de werk-
wijze, de controle en het ambtsge-
bied van de intercommunales, lijken
de teksten waarin zij werden gegoten
mij wel voor verbetering vatbaar te
zijn.

De libellering van sommige artikelen
doet hier en daar meer aan proza dan
aan wettekst denken. Ik verwijs bij
voorbeeld naar artikel 11, waarin tot
zes maal toe het woord ,,onderhavig”
voorkomt, overigens zonder dat dit
woord voor de correcte lezing van de
tekst noodzakelijk is

Een ander voorbeeld betreft, artikel
3, waar uit het gebruik van het woord
,,toebehoren” strikt genomen moet
worden afgeleid dat de maatschappe-
lijke zetel van de intercommunale
niet kan worden gevestigd in bij
privé-personen of privé rechtsperso-

1462



Tant

nen gehuurde gebouwen. Weliswaar
verklaarde de Gemeenschapsminis-
ter dat een gebouw niemand kan toe-
behoren uit kracht van een huurcon-
tract.

Van Dale verwijst naar het in eigen-
dom hebben, ten minste in bezit heb-
ben. De Minister weet beter dan wie
ook wat kan.

Minister J. Pede : Daarom ga ik niet
met u akkoord.

De heer P. Tant : Mijnheer de Minis-
ter, u krijgt later de kans te antwoor-
den.

Stellen dat de nationale wet analoge
termen gebruikt, lijkt mij een niet af-
doend motief te zijn. Al te vaak im-
mers betreft .het in teksten die uit
nationale wetten werden overgeno-
men slechte vertalingen uit het Frans,
die men best niet gebruikt om een
eigen Vlaamse wetgeving te ontwik-
kelen.

Een schoolvoorbeeld dienaangaande
vinden wij in artikel 7 waar bepaald
wordt dat de Algemene Vergadering
moet bijeenkomen wanneer ingevol-
ge geleden verlies, het netto-actief
van de intercommunale gedaald is tot
minder dan de helft van het maat-
schappelijk kapitaal.

In feite wordt bedoeld dat alsdan de
Algemene Vergadering moet worden
bijeengeroepen, zodat de verplich-
ting hiertoe niet rechtstreeks weegt
op de leden van de algemene verga-
dering maar op de Raad van Bestuur.

De Gemeenschapsminister gaf dan
toch de voorkeur aan het woord bij-
eenkomen, omdat deze term ook
wordt gebezigd in artikel 103 van de
gecoördineerde wetten op de han-
delsvennootschappen. Raadpleging
van gerefereerde tekst leerde ons dat
in de Nederlandse tekst van artikel
103 inderdaad het woord ,,bijeenko-
men” wordt gebuikt, maar dat het
daar een slechts vertaling betreft van
de Franse tekst die letterlijk luidt :
,,doit être réunie”.

Het lijkt ons toch al te gek ons bij de
totstandkoming van eigen Vlaamse
wetten te laten vastspijkeren op

slechte vertalingen uit het Frans, die
trouwens nog van die aard kunnen
zijn dat misverstanden in de hand
worden gewerkt . . .

De heer J. Van Elewyck : Zeer juist.

De heer P. Tant : Desbetreffend wer-
den door mij in de Commissie amen-
dementen ingediend, die ik thans niet
meer heb heringediend, voorname-
lijk om de goedkeuring van deze
reeds lang in het vooruitzicht gestel-
de noodzakelijke regeling niet te ver-
tragen. Inzake taal- en woordgebruik
zal de Vlaamse Raad niet altijd fier
kunnen zijn op het werk dat hier tot
stand is gekomen.

Tenslotte wou ik kort nog even stil-
staan bij een ook reeds in de Com-
missie opgeworpen betwisting no-
pens de bevoegdheid van de decreet-
gever om, zoals dit het geval is in
artikel 4 en vooral in artikel 5, de
verplichting op te leggen om zekere
vermeldingen op te nemen in de sta-
tuten van de intercommunale.

Ik besef dat het hier een probleem
betreft dat bijna als louter acade-
misch overkomt, maar dat nochtans
niet irrelevant is.

De regeling van de wijze waarop het
personeel kan vertegenwoordigd zijn
in de Raad van Bestuur evenals de
regeling van de wijze waarop vol-
macht kan worden gegeven om de
leden van de bestuurs- en controleor-
ganen toe te laten elkaar te vertegen-
woordigen, kan ongetwijfeld als een
,,regeling van de werkwijze” worden
gekwalificeerd. Ratione materiae be-
horen deze aangelegenheden dus tot
de bevoegdheid van de decreetgever.

De vraag is echter of de Vlaamse
Raad bij de uitoefening van deze be-
voegdheden bij komende vermeldin-
gen in de statuten verplicht kan ma-
ken, bovenop deze vermeld in artikel
4 van de nationale wet. Ligt dit mid-
del in het bereik van de decreetge-
ver ?

In de mate dat het verplichte meldin-
gen betreft kan men stellen dat zij
mede de regeling uitmaken van de
,,voorwaarden” waaronder de ge-
meenten zich met elkaar kunnen ver-
enigen, wat krachtens artikel 108,

laatste lid van de Grondwet, tot de
bevoegdheid van de wetgever en niet
tot die van de decreetgever behoort.
Ik verwijs onder meer naar het advies
van de Raad van State, doc. nr. 109-3
betreffende het voorstel van decreet
van collega Temmerman van 1981-
1982.

Verwijzen naar de autonomie van de
intercommunale kan als geschikt
voorkomen om de bevoegdheid van
de ratione materiae te legimiteren.

De vraag is echter of een bevoegd-
heid, die de bijzondere wet toekent
aan de Vlaamse Raad, op een dwin-
gende wijze kan worden doorgescho-
ven naar de intercommunales zelf,
waar deze hun statuten vaststellen ?

Ik besef dat dit slechts een bedenking
in de marge is, maar ik meen dat het
goed is in de aanloopperiode na de
staatshervorming zoveel mogelijk
duidelijke scheidingslijnen te maken
tussen de respectieve bevoegdheden.
De kwalitatief hoogstaande uitoefe-
ning daarvan kan daar alleen maar
mee gediend zijn.

Het zou mij interesseren, mijnheer
de Minister, dienaangaande nog-
maals uw visie te vernemen. (Alge-
meen applaus)

De Voorzitter : De heer Desseyn
heeft het woord.

De heer J. Desseyn (op de tribune :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, onze fractie
wenst bij deze algemene bespreking
in de eerste plaats te wijzen op de
ongewone en ongezonde handelwijze
van de nationale wetgever, die geleid
heeft tot dit decreet, dat als aanvul-
ling van de organieke wet in samen-
hang daarmee zal worden gepubli-
ceerd. Volgens ons grondwettelijk
bestel beschikt de nationale wetge-
vende macht over het residu van de
souvereiniteit. Hij is dus bevoegd tel-
kens de Grondwet hem niet onbe-
voegd maakt. Daaruit vloeit voort
dat de bevoegdheidssfeer kan wor-
den beperkt, wanneer de wetgever
zelf ertoe beslist een materie af te
zonderen en de beschikking erover,
samen met het beslissingsrecht, aan
de andere macht opdraagt.
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Dit algemeen aanvaard grondwette-
lijk beginsel heeft een belangrijke
toepassing gevonden in de bijzondere
wet van 8 augustus 1980. Sindsdien
kent onze rechtsorde drie wetgeven-
de machten door het tot stand komen
van de Gemeenschaps-  en Gewestra-
den die, in de vorm van decreten,
normen kunnen uitvaardigen met een
evenwaardige rechtskracht als de
wetten zelf.

Het artikel 6, VIII, 1” is, vergeleken
met de vele mistige bevoegdheidsop-
delingen ons allen wel bekend, bijna
een voorbeeld van klaarheid en dui-
delijkheid. De werkwijze, de contro-
le en de vaststelling van het ambtsge-
bied van de verenigingen van ge-
meenten tot nut van het algemeen,
alsmede de toepassing van de orga-
nieke wetten betreffende dergelijke
verenigingen, zijn aangelegenheden
die tot de bevoegdheid van de Ge-
westen behoren en per decreet moe-
ten worden geregeld.

Desondanks heeft de Regering, han-
delend met de gebruikelijke centra-
listische reflex, in de Senaat het ont-
werp betreffende de intercommuna-
les ingediend met een zo ruim moge-
lijke uitholling van het geciteerd
wetsartikel. bij het aansnijden van
het probleem zei de Minister niette-
min dat de bevoegdheidsregeling in
acht werd genomen en dat de Gewes-
ten zich ter zake enkel met een aantal
uitvoeringstaken zouden mogen inla-
ten. De organieke wet werd in de
Senaat aangenomen met inbegrip van
essentiële bepalingen die voor de
controle gelden. Als verklaring werd
aangehaald dat het om beginselen
ging die niet zijn los te koppelen van
de organieke regels betreffende de
verenigingen van gemeenten.

In de Senaat kon men nog refereren
naar twee nogal sterk van elkaar af-
wijkende adviezen van de Raad van
State, respectievelijk verstrekt op 17
december 1980 en 16 maart 1983.

In de tijd tussen de goedkeuring in
de Senaat en de behandeling in de
Kamer heeft het Arbitragehof echter
in zijn arrest van 28 juni 1985 de de-
cretale bevoegdheden van de Gewes-
ten nader omlijnd en de regerinsstel-

ling ontkracht, door te bevestigen en
ondubbelzinnig te stellen dat de nor-
matieve bevoegdheid omtrent werk-
wijze, controle en vaststelling van het
ambtsgebied integraal door de Ge-
westen wordt uitgeoefend, aangevuld
met de opdracht om de organieke
wet toe te passen.

Daarover ondervraagd in de Kamer-
commissie, minimaliseerde Minister
Nothomb deze uitspraak. Volgens
hem ging het enkel om een wat nader
preciseren door het Hof van de Bij-
zondere Wet, zonder nieuwe funda-
mentele inbreng.

Aan de hand van het arrest had de
Regering mijns inziens het ontwerp
aan een nieuw advies van de Raad
van State moeten onderwerpen. Dit
is niet gebeurd en er was een parle-
mentair initiatief nodig om dit bijko-
mend advies in te winnen. Op 6 juni
1986 heeft de Raad van State dan
een duidelijke stellingname verwoord
en onder meer bevestigd, wat wij tij-
dens de behandeling met nadruk al
hadden verdedigd, namelijk dat arti-
kel 20 grondig moest worden herzien
omdat het administratief toezicht bij
uitstek een controleprocédé is, waar-
bij aan de Gewesten een normatieve
bevoegdheid is toegekend, welke die
van de Staat uitsluit. Dit werd later
bijgetreden door het gemotiveerd ad-
vies van het Overlegcomité, gedagte-
kend 1 augustus 1986.

Het had getuigd van zindelijk be-
stuur, mocht de Regering aan de
hand daarvan, het ontwerp opnieuw
naar de Commissie hebben verwe-
zen. Maar wij vervielen weer eens in
de oude kwaal : aan een wetsontwerp
dat reeds in één van de Kamers is
gestemd, mag geen jota worden ge-
wijzigd.

Ondertussen was nochtans bewezen
en aanvaard dat artikel 4, 7”,  artikel
6, artikel 13, 9 2, en artikel 20 van
de nieuwe organieke wet nog uitslui-
tend betrekking kunnen hebben op
de intercommunale verenigingen
waarvan het ambtsgebied de grenzen
van het Brusselse Gewest niet over-
schrijdt, evenals op de verenigingen
van gemeenten waarvan het ambtsge-
bied zich over meer dan één Gewest
uitstrekt.

De Raad van State merkt zeer te-
recht op dat in dit specifieke geval in
het wetsontwerp een samenstel van
artikelen zou moeten worden inge-
voegd waarin op deze territoriale be-
perkingen worden gewezen.

De Regering en de bestuursmeerder-
heid hebben dit allemaal overbodig
gevonden. In de openbare vergade-
ring van de Kamer volgt Minister Mi-
chel daaromtrent een merkwaaridge
en voor onze Gemeenschappen en
Gewesten uitermate gevaarlijke re-
denering waar hij zegt : ,,Tal van wet-
telijke bepalingen zijn in hun toepas-
sing beperkt geworden door de wet-
ten van augustus 1980. Een algemene
tekst geldt enkel binnen de gebied-
somschrijvingen  en regio’s waarin de
gelding niet kan worden betwist. Het
is overbodig dit op een expleciete
manier uit te drukken”. Met het
voorwendsel dat hele reeksen wetten
dan voor wijziging in aanmerking ko-
men, besluit de Minister : ,,ça n’est
pas possible et je prétends qu’en
droit, ce n’est pas nécessaire.”

De aanvechtbaarheid van die stelling
zit natuurlijk in de negatie van de
chronologische opeenvolging waarbij
de wetten tot stand komen. Dat door
de wetten van augustus 1980 de na-
tionale wetgever wordt ontnomen
wat aan de regionale instanties wordt
overgedragen is de evidentie zelf en
in dit opzicht gaat de redenering van
de Minister op voor alle wetgevende
bepalingen die vóór augustus 1980
van kracht waren en als zodanig in
beperkende zin moeten worden geïn-
terpreteerd en toegepast in het licht
van de eerbiediging van de bevoegd-
heden die aan de Gewesten en Ge-
meenschappen toekomen.

In die gedachtengang is het onverde-
digbaar en juridisch onverantwoord
dit beginsel eveneens te hanteren
voor wetten die tot stand komen na
augustus 1980.

Algemeen geldt immers dat de natio-
nale wetgever voor het gehele grond-
gebied de wettelijke beschikkingen
uitvaardigt. Wanneer uitzonderlijk
dit toepassingsgebied territoriaal
door de wet zelf is beperkt, dan moet
de wetgever dit als zodanig omwille
van de rechtszekerheid uitdrukkelijk
in de wet zelf vermelden. Als dit
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principe ,,ratione loci” niet geldt, zo-
als de Minister van Binnenlandse Za-
ken voorhoudt, kunnen wij tot in het
absurde verder gaan en ons afvragen
of die nationale wetgever dan wel is
gebonden ,,ratione materiae” door de
wetten van augustus 1980.

Waarom hier dan niet ongebreideld
en onbeperkt de centrale macht alles
laten regelen om dan achteraf met
decreten de inhoudelijke draagwijdte
af te lijnen en de materies uit te split-
sen  naa r  i ede r s  bevoegdheidsdo-
mein ?

Met dergelijk systeem van parallelle
wetgeving, waarbij de nationale over-
heid vrijwillig de regionale basiswet
opzij zet met de verwijzing dat de
decreetgever naderhand maar ais
corrigerende macht moet optreden,
zetten wij de zaken op hun kop.

Hoe kunnen de burgers, de geadmi-
nistreerden, de lagere instanties en
in het geval dat ons bezig houdt de
intercommunales zelf, gehouden zijn
tot deducties bij stilzwijgen van de
wetgever zelf ? De ingewikkeldheid
is al ruim voldoende zonder juridi-
sche spitsvondigheden.

Mijnheer de Minister, wij scheppen
gevaarlijke precedenten door lijd-
zaam te ondergaan dat de centrale
macht handelt alsof er geen regionale
wetgeving bestaat, om dan, wanneer
wij of de Raad van State wijzen op
bevoegdheidsoverschrijding, te stel-
len dat wij dan maar door decreten
onze rechtmatige belangen en toege-
kende rechten moeten veilig stellen.
Benevens de ondoorzichtigheid ten
nadele  van degenen die de wet zullen
moeten toetsen aan de praktijk en
het gevaar voor bevoegdheidsbetwis-
tingen, is er een niet te tolerenen mis-
prijzen van de centrale macht voor
de regionale instanties.

Men plaatst ons in een defensieve en
ondergeschikte rol. Dit is voor be-
langrijke organieke basiswetgevingen
ontoelaatbaar.

Wij zitten trouwens met dezelfde mi-
serie opgescheept in de nieuwe poli-
tiewet. Hier heeft men zelfs de publi-
katie niet afgewacht vooraleer de pa-

rallelle decreten er zijn. Tal van be-
palingen inzake voogdij worden ook
in die wet ingevoerd, zonder erbij te
vermelden dat zij slechts een beperkt
toepassingsgebied hebben, met name
in die gemeenten waar de Minister
van Binnenlandse Zaken voor het ad-
ministratief toezicht integraal de be-
voegdheid behoudt. Het aanvullend
decreet op grond van artikel 7 van de
bijzondere wet van 8 augustus 1980
is hier dringend nodig.

Ik wil dit onderdeel van mijn betoog
besluiten met een citaat uit het advies
van de Raad van State op 3 december
1986 uitgebracht, over het decreet
dat ons bezighoudt en waarin in niet
mis te verstane bewoordingen op de
gevaren wordt gewezen van het
scheefgetrokken wetgevend werk
waarover ik het heb gehad. De Raad
van State zegt tot besluit van zijn al-
gemene opmerkingen : ,,Men zou dus
kunnen aannemen dat de bepalingen
van het wetsontwerp moeten worden
gelezen in het licht van de bepalingen
van de bijzondere wet van 8 augustus
1980 en bijgevolg een verschillend
toepassingsgebied hebben naarge-
lang zij betrekking hebben op een
aangelegenheid die het Rijk voor alle
intercommunales kan regelen, dan
wel op een aangelegenheid waarvoor
het Rijk slechts ten aanzien van som-
mige intercommunales bevoegd is ge-
bleven. Het spreekt echter vanzelf
dat, bij ontstentenis van duidelijke
voorschriften daaromtrent in de tekst
zelf, de toepassing van de ontworpen
wet aanleiding zal geven tot moeilijk-
heden en zelfs tot bevoegdheidscon-
flicten  die door het Arbitragehof zul-
len moeten worden beslecht.” Ik
hoop, mijnheer de Minister, dat onze
Vlaamse Executieve in de toekomst
met beginselvastheid de noodlottige
evolutie zal bestrijden die zich aan
het aftekenen is in de coördinatie tus-
sen nationale en decretale wetgeving.

Wat meer in het bijzonder het de-
creet zelf aangaat, kunnen wij in gro-
te mate akkoord gaan met de filoso-
fie ervan.

Het is een positieve vaststelling dat
analoog aan de standpunten van het
Arbitragehof en de Raad van State
wordt gestreefd naar een meer ada-
quate regeling van het administratief

toezicht door de termijnstellingen in
de procedures te bepalen, wat inzon-
derheid een efficiënte controle op de
jaarrekeningen zal mogelijk maken.

Van doorslaggevende betekenis zal
natuurlijk de rol zijn die de Gewest-
commissarissen en de Bijzondere Ge-
westcommissarissen zullen spelen.
De mogelijkheden tot onmiddellijke
beteugeling van mistoestanden ver-
krijgen zij door een verregaande de-
legatie van een aantal bevoegdheden
die de Executieve hun toevertrouwt.

Het schorsingsrecht moet een pro-
baat middel worden om in de toe-
komst niet meer voor de voldongen
feiten te worden geplaatst. Het on-
derzoeksrecht met inzage van alle
stukken, kennisname van besluiten,
inwinnen van informatie en een aan-
wezigheidsrecht op alle vergaderin-
gen bieden enerzijds alle waarborgen
om de controletaak naar behoren uit
te oefenen, maar betekenen ander-
zijds dat ongemeen belangrijke ver-
antwoordelijkheden worden vastge-
legd. Er zullen hoge eisen dienen te
worden gesteld aan de integriteit en
de beroepsbekwaamheid van de
Commissarissen en de afgevaardigde
ambtenaren die hen in hun taak bij-
staan. Zij zullen ook in voldoende
aantal paraat moeten staan.

De bezorgdheid om de gezonde bud-
gettaire en financiële situatie vinden
wij terug in artikel 7. Door het invoe-
ren van de verplichting tot het tijdig
opstellen en uitvoeren van een gemo-
tiveerd saneringsplan kan paal en
perk worden gesteld aan noodlottige
deficitaire ontwikkelingen. Intercom-
munales voeren soms heel belangrij-
ke taken uit van lokaal belang. Toch
ontsnappen zij aan de onmiddellijke
democratische controle door het kie-
zerskorps, daar rechtstreeks verko-
zen bestuursorganen ontbreken.

Wij vinden het dan ook een positieve
inbreng dat door dit decreet een ver-
antwoord controlerecht wordt inge-
voerd, dat evenwel de goede werking
van de intercommunales niet in het
gedrang brengt.

Aan de bezwaren die wij uitvoerig
hebben toegelicht bij de bespreking
van de organieke wet, wordt in dit
decreet in vrij belangrijke mate tege-
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moet gekomen, zowel wat het admi-
nistratief toezicht als de financiële
waarborgen betreft.

Een negatieve noot om te besluiten.
De bespreking in de Commissie heeft
aangetoond dat bij de samenstelling
van de teksten soms niet zorgvuldig
genoeg werd tewerk gegaan. Bij in-
lassing van normatieve bepalingen
die worden overgeheveld uit bestaan-
de wetten, moeten de terminologie
en het logisch verband in het oog
worden gehouden.

Ook lijkt mij in de schorsings- en ver-
nietigingsprocedures onvoldoende
klaar te zijn afgelijnd hoe het exacte
verloop gebeurt en wat nu eigenlijk
de toepasbare termijnen zijn, wan-
neer de Executieve onmiddellijk tot
nietigverklaring van een besluit
wenst over te gaan, zonder vooraf-
gaande schorsing. Het zou wenselijk
zijn, mijnheer de Minister, wilde u
daaromtrent nog enige verduidelij-
king geven. Deze onvolkomenheden
beletten ons niet de overwegend po-
sitieve aspecten van dit decreet naar
waarde te schatten, zodat onze frac-
tie het dan ook zal goedkeuren. (Ap-
plaus bij de VU en de CVP)

De Voorzitter : De heer Van houtte
heeft het woord.

De heer M. Van houtte (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
ik heb het woord gevraag  voor een
korte mededeling. Voorafgaandelijk
wens ik toch de verslaggever te be-
danken voor de correcte weergave
van de discussie ter zake in de Com-
missie voor Binnenlandse Aangele-
genheden.

De nieuwe wet op de intercommuna-
les die op het einde van het vorige
jaar door het Parlement werd goed-
gekeurd, vernieuwt op belangrijke
wijze het organieke kader waarbin-
nen de gemeenten van een grondwet-
telijk vastgelegd recht om zich te ver-
enigen gebruik zullen kunnen ma-
ken. In de materie die evenwel zo
nauw aansluit bij tal van voorzienin-
gen van openbaar nut die de Vlaamse
burger zijn dagelijks welzijn waarbor-
gen, kan het niet anders dan dat in

de eerste plaats hier een gewestelijke
overheid, met respect voor het natio-
nale organieke kader, een adequate
en moderne toezichtsregeling uit-
werkt, dit samengaan tussen nationa-
le en gewestelijke tekst illustreert hoe
in de geregionaliseerde staatsinstel-
lingen de gedeelde bevoegdheid tus-
sen nationale en regionale wetgever
tot stand kan komen.

De intercommunale verenigingen die
wij heden ten dage kennen, vertegen-
woordigen belangrijke groeperingen
die op gemeentelijk belang gerichte
doelstellingen vertegenwoordigen.
De investeringen die er vaak voor no-
dig zijn en de omvang van de ont-
plooide activiteiten vertegenwoordi-
gen inderdaad aanzienlijke bedragen.
Het decreet dat de werkwijze van, de
controle op en de vaststelling van het
ambtsgebied regelt, laat aan deze
verenigingen een eigentijdse en flexi-
bele werking toe waarbij enkel de
meest fundamentele elementen aan
een bijzondere goedkeuring onder-
worpen blijven naast een preventieve
algemene toezichtsregeling die waakt
over de wijze waarop het er vooral
op bedrijfseconomisch vlak in die
verenigingen aan toegaat.

Dat daarbij tevens voorzien is in de
mogelijkheid op strengere wijze in te
grijpen via het aanstellen van een met
meer uitgebreide bevoegdheden be-
klede bijzondere Gewestcommissa-
ris, is beslist geen overbodige voor-
ziening. Het berust bij de verant-
woordelijkheid van de bestuurders
van de Vereniging van Gemeenten
dat zij hun opdracht wat het bedrijfs-
economische aspect betreft, naar be-
horen vervullen. Hopelijk zal het
streven naar een grotere democrati-
sering, die aan de basis lag van het
tot stand komen van de nieuwe orga-
nieke wet, daartoe bijdragen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, in de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegenhe-
den is aan dit decreet een boeiende
bespreking gewijd. De PVV-fractie is
van oordeel dat het ontwerp ener-
zijds perfect aansluit bij het organie-
ke kader voorgesteld door de natio-
nale wetgever maar, anderzijds, wat
de eigen normatieve bevoegdheden
van het Vlaamse Gewest betreft, een

moderne en innoverende toezichtsre-
geling voorziet. Onze fractie zal der-
halve het ontwerp goedkeuren. (Ap-
plaus bij de PVV)

De Voorzitter : De heer Desutter
heeft het woord.

De heer M. Desutter (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, collega’s, in verband met
dit ontwerp van decreet wil ik toch
enkele beschouwingen maken. Eerst
en vooral heb ik vastgesteld dat het
amendement dat ik had ingediend bij
artikel 5 niet werd gedrukt, dus niet
werd rondgedeeld en uiteraard niet
werd besproken. De reden daarvan
is vermoedelijk relatief eenvoudig :
ik heb de eerste vergadering tijdens
dewelke  het artikel werd besproken
niet kunnen bijwonen. Toch wil ik
mijn amendement in verband met ar-
tikel 5 opnieuw voorleggen. Het be-
paalt immers dat een artikel Sbis
wordt ingelast luidend als volgt : ,,De
wetten betreffende de handelsven-
nootschappen en de verenigingen
zonder winstoogmerk zijn naargelang
van het geval op de werkwijze van de
intercommunales van toepassing
voor zover de statuten er niet van
afwijken wegens de bijzondere aard
van de vereniging.” Het is namelijk
zo dat de nationale overheid niet be-
voegd is inzake de werkwijze van de
intercommunales màar dat in dit ont-
werp van decreet ter zake ook niet is
vermeld. Wanneer er dus in de statu-
ten van een intercommunale niets
vermeld staat over de werkwijze van
de intercommunale, dan zijn de wet-
ten betreffende de handelsvennoot-
schappen en de verenigingen zonder
winstoogmerk van toepassing. Ik
dacht dat het aangewezen was om dit
in het decreet te voorzien. Het artikel
5 van het wetsontwerp betreffende
de intercommunales, waarvan het
door de Senaat overgezonden ont-
werp door de Kamer ongewijzigd
werd overgenomen, luidt immers als
volgt : ,,De intercommunales nemen
de rechtsvorm aan ofwel van een
naamloze vennootschap ofwel van
een coöperatieve vennootschap ofwel
van een vereniging zonder winstoog-
merk. De wetten betreffende de han-
delsvennootschappen en verenigin-
gen zonder winstoogmerk zijn naar-
gelang van het geval op de intercom-
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munales van toepassing voor zover
de statuten er niet van afwijken we-
gens de bijzondere aard van de ver-
eniging”. In geen geval mogen de in-
tercommunales die de vorm van een
vereniging zonder winstoogmerk
hebben aangenomen nijverheids- of
handelszaken drijven of trachten een
stoffelijke voordeel aan haar leden te
verschaffen. Vermits overeenkomstig
artikel 6 8 1, VIII, 1” van de bijzon-
dere wet van 8 augustus 1980 het
Vlaamse Gewest de exclusieve be-
voegdheid bezit om normatief op te
treden op het stuk van de werkwijze
van de Vlaamse intercommunales
komt het uitsluitend aan de Vlaamse
Raad toe te bepalen dat bij ontstente-
nis van statutaire bepalingen deze of
gene regeling zal gelden op het stuk
van de werkwijze van de intercom-
munales waarvoor ratione lori be-
voegd is. De in algemene termen op-
gestelde bepaling, zoals opgenomen
in de eerste volzin van het tweede lid
van  hogergenoemd wetsontwerp,
wordt derhalve op dat stuk best afge-
zwakt door deze materie uitdrukke-
lijk bij decreet te regelen voor de in-
tercommunales waarvan het ambts-
gebied zich uitsluitend tot de ge-
meenten van het Vlaamse Gewest
uitstrekt. Dit amendement werd, om
de reden die ik heb vermeld, niet be-
sproken in de Commissie. Ik veroor-
loof mij het opnieuw in te dienen
want ik meen dat volledigheidshalve
het decreet met dit amendement
dient te worden aangevuld.

Ik heb ook een amendement inge-
diend bij artikel 8. U hebt, mijnheer
de Minister, dit amendement weer-
legd aan de. hand van een advies van
de Raad van State en ik wil mij wel
daarbij neerleggen. Ik wil even terug
komen op artikel 10, waar ik voorge-
steld heb om in het voorlaatste lid de
tweede volzin te vervangen door :
,,Het vernietigingsbesluit moet op
straf van nietigheid gemotiveerd
zijn.”

In de tekst staat : ,,In voorkomend
geval houdt de vernietiging tevens de
bevestiging in van een eventueel ge-
nomen schorsingsbesluit door de Ge-
westcommissaris.  Het vernietigings-
besluit van de Vlaamse Executieve
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moet omstandig worden gemoti-
veerd.” Ik stel dus voor dit te vervan-
gen door : ,,Het vernietigingsbesluit
moet op straf van nietigheid worden
gemotiveerd.”

Tijdens de Commissievergadering -
de derde zitting - waar ik wegens
andere bezigheden niet kon aanwezig
zijn, hebben een aantal leden vragen
gesteld over de eventuele overbodig-
heid van een dergelijke vermelding.
Precies omdat het zou kunnen over-
bodig zijn, werd het amendement
verworpen. Ik meen dat het helemaal
niet overbodig is ; het is zeker verant-
woord om de straf van nietigheid niet
enkel te voorzien voor niet gemoti-
veerde schorsingsbesluiten - zoals
het artikel 10 paragraaf 4 - maar
ook voor niet gemotiveerde vernieti-
gingsbesluiten. Daar waar de schor-
singsbesluiten moeten gemotiveerd
zijn, dienen de vernietigingsbesluiten
,,omstandig” gemotiveerd te zijn.
Men kan vrede nemen met de alge-
mene eis van het recht dat wanneer
een verplichting tot motivering wordt
opgelegd, de motivering voldoende
moet uitgewerkt zijn om aan het ge-
stelde doel te beantwoorden. Eisen
dat de motivering omstandig moet
zijn, voegt daaraan niets toe. Het kan
enkel de indruk wekken dat de moti-
vering in geen geval kort mag zijn,
zelfs wanneer alles nauwkeurig in en-
kele woorden gezegd kan worden. Ik
verwijs ter zake naar de 8e Kamer
van de Raad van State, die in een
advies van de Afdeling Wetgeving
van 27 september 1984 daaraan ruim-
schoots aandacht heeft besteed.

Ik vraag uiteraard ook aandacht voor
dit tweede mijns inziens niet onbe-
langrijk amendement, ten einde late-
re moeilijkheden te vermijden. Wij
hebben hier in de Vlaamse Raad ge-
noeg ondervinding met decreten die
werden goedgekeurd en daarna door
het Arbitragehof bij voorbeeld wer-
den vernietigd. Ik denk aan de wet-
geving inzake reisbureaus waarvoor
ik had gewaarschuwd. In verband
met de intercommunales, wil ik bij
wijze van deze twee amendementen
ook waarschuwen en uw aandacht en
goedkeuring vragen.

In artikel 10 wordt geregeld gespro-
ken over de Gewestcommissaris. Is
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het zo dat hij ,,kan” aanwezig zijn.
Hij moet verwittigd worden, hij moet
een uitnodiging krijgen en alle stuk-
ken kunnen inzien, daarover is geen
enkele discussie. Indien hij zou moe-
ten aanwezig zijn opdat men geldig
zou kunnen vergaderen, dan meen ik
dat een reeks Gewestcommissarissen
zullen moeten worden benoemd. Ik
zou graag bevestigd zien dat hij in-
derdaad verwittigd wordt, alle stuk-
ken kan nazien, maar dat hij niet
,,moet”, maar ,,kan” aanwezig zijn,
zonder dat dit invloed heeft op de
beslissingen die een Raad van Be-
stuur neemt. (Applaus bij de CVP en
de PW)

De Voorzitter : Mijnheer Desutter,
mag ik vragen of u nu amendementen
indient ?

De heer M. Desutter : Ja, mijnheer
de Voorzitter, ik dien de twee amen-
dementen opnieuw in.

De Voorzitter : Zijn zij tot nog toe
niet ingediend ?

De heer M. Desutter : Het amende-
ment bij artikel 10 heb ik ingediend,
maar het is verworpen in de Commis-
sie, en bij artikel 5 . . .

De Voorzitter : Het gaat niet over
een tekst die verworpen is in de Com-
missie. U moet de amendementen
opnieuw indienen.

De heer M. Desutter : Ik zal ze op-
nieuw indienen, mijnheer de Voorzit-
ter.

De Voorzitter : Het is natuurlijk niet
zo eenvoudig om in de loop van de
algemene bespreking nog amende-
menten in te dienen. Dit bevordert
de goede gang van zaken niet.

De heer M. Desutter : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb ze alle twee inge-
diend in de Commissie. Het amende-
ment bij artikel 5 is niet meer gedrukt.
- omdat men reeds aan artikel 8 was
- alhoewel ik meen dat het niet on-
belangrijk is. Het amendement bij ar-
tikel 10 werd in de Commissie ver-
worpen, maar ik dien het opnieuw in.

De Voorzitter : Minister Pede heeft
het woord.

Minister J. Pede : Mijnheer de Voor-
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zitter, geachte collega’s, in de eerste
plaats wens ik de verslaggever te dan-
ken voor de wijze waarop hij de be-
spreking in de Commissie voor Bin-
nenlandse Aangelegenheden heeft
samengevat. Uit de bespreking blijkt
trouwens dat deze materie de volle
aandacht kreeg van de vertegenwoor-
digers van elke fractie. Op diverse
plaatsen zijn beperkte wijzigingen
aangebracht, die naar mijn gevoel de
tekst hebben verfijnd.

Alvorens dit ontwerp uw goedkeu-
ring verkrijgt, wens ik nogmaals te
herinneren aan enkele voorname ba-
sisobjectieven die ik in overweging
heb genomen bij het tot stand komen
van deze tekst. Verschillende spre-
kers hebben reeds gealludeerd op de
gedeelde bevoegdheid - nationaal-
regionaal - in deze materie. De
nieuwe wet op de intercommunales
schetst, zoals in de Grondwet voor-
zien, een organiek kader waarbinnen
de gemeenten van hun autonoom
verenigingsrecht gebruik kunnen ma-
ken. Deze nieuwe wet ging op een
aantal punten in op een bevoegdheid
die volgens de Raad van State de Ge-
westen toekwam. Deze konden tege-
lijk in dit decreet worden geregeld.

Qua indeling is het decreet geïnspi-
reerd op de tekst van de bijzondere
wet tot hervorming van de instellin-
gen. In de hoofdstukken Werkwijze,
Controle en Vaststelling van het
Ambtsgebied, werden op systemati-
sche en logische wijze de regels vast-
gelegd volgens dewelke  de Vlaamse
intercommunales aan toezicht zullen
worden onderworpen. Ik heb vooral
een einde willen maken aan een
reeds jarenlang bestaande controver-
se met betrekking tot de vraag naar
de juiste inhoud van het begrip
,,Vaststelling van het Ambtsgebied”.
Nadat zowel het Arbitragehof als de
Raad van State, ter gelegenheid van
de indiening van enkele ontwerpen
van decreet, hierover duidelijke uit-
spraken hadden gedaan, was het mo-
gelijk deze tekst op de juiste wijze te
interpreteren en bij decreet verder
uit te werken, zonder dat dit een be-
dreiging zou vormen voor de vrijheid
van vereniging van onze gemeenten.

Als verdediger van de gemeentelijke
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autonomie streef ik vooral - en dit
is tevens een element uit de Rege-
ringsverklaring van de Vlaamse Re-
gering - naar de verlichting van het
administratief toezicht. Tegelijk
moet ik echter als bevoegd toezicht-
houdend Minister er over waken dat,
daar waar nodig, kordaat en effectief
kan worden opgetreden. Verlichting
van het administratief toezicht is en-
kel mogelijk als zowel de rechtson-
derhorigen als de toezichthoudende
overheid hun verantwoordelijkheden
ter zake ten volle opnemen. De over-
heid zal van nu af strikte termijnen
moeten respecteren en meer preven-
tief algemeen toezicht dienen uit te
bouwen. Om dit haalbaar te maken
zijn, in nauw overleg met de betrok-
ken administratie, realistische termij-
nen voorzien. Het bijzonder toezicht,
zoals dit tot nog toe was voorzien,
gaf vaak aanleiding tot aanzienlijke
vertragingen. Ook de intercommuna-
les zelf zullen deze verlichting van
het administratief toezicht kunnen
realiseren, omdat ze voor een aantal
besluiten de goedkeuring niet meer
hoeven te vragen en omdat ze via de
geëigende organen van de vereniging
bewust, de consequenties van hun
besluitvorming nog beter kunnen
evalueren en berekenen.

Om evenwel als toezichthoudende
overheid toch adequaat te kunnen
optreden heb ik in het ontwerp, naast
het ambt van Gewestcommissaris,
voorzien in een ruimere dimensie, en
dit door de mogelijkheid tot aanstel-
ling van een Bijzonder Gewestcom-
missaris. Deze aanstelling kan op ini-
tiatief van de Vlaamse Executieve ge-
beuren in wel omschreven gevallen
en vooral met het oog op het bijstu-
ren van een deficitaire situatie waar-
uit een vereniging op eigen krachten
niet meer geraakt.

Uiteraard ben ik de mening toege-
daan dat onze mandatarissen heden
ten dage over voldoende doorzicht
beschikken om tijdig hun verant-
woordelijkheid op te nemen om de
publiekrechtelijke onderneming
waarvoor zij verantwoordelijk zijn,
gezond te houden. Hiertoe zal de rui-
mere informatieplicht, zoals de natio-
nale wet bepaalt, ongetwijfeld bijdra-
gen.
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Vooraleer te besluiten wil ik ant-
woorden op enkele hier gemaakte
opmerkingen.

De heer Tant zegt dat de wetteksten
te veel proza zijn en te weinig wet-
tekst. Ik maak hem erop attent dat
ik de formuleringen in de nationale
wet heb gevolgd en vooral in artikel
7 waarop hij allusie heeft gemaakt.
Het woord ,,bijeenkomen” is de term
die tot hiertoe werd gebruikt vooral
ingevolge de opdracht die ons werd
gegeven door de tweede en vierde
richtlijn van de Europese Gemeen-
schap. Het verheugt mij de verslagge-
ver van de Kamer over het ontwerp
betreffende het vennootschapsrecht
hier aanwezig te zien ; ik was de ver-
slaggever voor de Senaat over dit
ontwerp. Wij hebben de formulerin-
gen tekstueel overgenomen in het de-
creet. Mochten wij niet dezelfde be-
woordingen hebben gebruikt, dan
zou men a contrario er kunnen uit
afleiden dat wij iets anders bedoelen.
Daar komt nog bij dat er naast het
decreet dat handelt over de intercom-
munales die in het Vlaamse Gewest
gelegen zijn, er binnenkort een ko-
ninklijk besluit moet komen om de
situatie van de Gewestgrensover-
schrijdende intercommunales te rege-
len. Als wij in de verschillende Ge-
westen, in tegenstelling met wat is
afgesproken in het Overlegcomité,
een andere terminologie gaan gebrui-
ken, kan dat aanleiding geven tot
moeilijkheden. Daarom heb ik, zoals
ik ook in de Commissie heb gezegd,
dezelfde terminologie voorgesteld.

De heer P. Tant : Mijnheer de Minis-
ter, uw laatste argument is net in om-
gekeerde zin gebruikt. Ik bedoel dat
de Nederlandse en de Franse tekst
van de nationale wet niet dezelfde
zijn.

In de Franse tekst staat dat de alge-
mene vergadering ,,doit être réunie”
wat betekent ,,moet worden samen-
geroepen”. In het Nederlands staat
er dat ,, de algemene vergadering
moet bijeenkomen”. Uit de Neder-
landse formulering moet worden af-
geleid dat de verplichting weegt op
de algemene vergadering, - zonder
dat zij weet wat er gaande is in de
intercommunale -, om bijeen te ko-
men.
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Minister J. Pede : ,,Doit être réunie”
wil zeggen dat men opdracht geeft
aan de Raad van Bestuur om de in-
tercommunale bijeen te roepen.
,,Moet bijeenkomen” wil zeggen dat
de Raad van Bestuur de intercommu-
nale moet bijeenroepen. Dat is voor
mij net hetzelfde.

De heer P. Tant : Mijnheer de Minis-
ter, als iets duidelijk en precies kan
worden gezegd in onze taal, moet
men dat ook doen.

Minister J. Pede : Ik heb mij laten
leiden door artikel 103 van de samen-
geschakelde wetten op de handels-
vennootschappen Daar heeft men
net dezelfde terminologie gebruikt.
Het gebruiken van een andere termi-
nologie zou aanleiding geven tot on-
duidelij  keheid.

Wij kunnen hierover blijven discus-
siëren en wij hebben dat trouwens in
de Commissie gedaan.

In verband met de artikelen 4 en 5
moet ik u zeggen, mijnheer Tant, dat
wij voor de keuze stonden ofwel de
manier van het geven van volmach-
ten en ook de afgevaardigden van het
personeel die kan zetelen in de Raad
van Bestuur te voorzien in het de-
creet, ofwel dit te laten opnemen in
de statuten. U verwijst hier ten on-
rechte naar wat de Raad van State
heeft gezegd. De Raad van State
heeft niet onmiddellijk, maar achter-
af in zijn advies over de amendemen-
ten ingediend in de Kamer zich aan-
gesloten bij de zienswijze van het Ar-
bitragehof en gezegd dat ook wij sta-
tutaire regelingen kunnen voorzien.
Wij doen dit omdat wij een soepele
regeling nastreven. De intercommu-
nales moeten zelf de manier waarop
dit alles wordt gerealiseerd in hun
statuten opnemen. Iedere intercom-
munale, er zijn er zeer grote en zeer
kleine, kan dan naar eigen inzicht za-
ken regelen zoals stemrecht, de vorm
van de volmachten enzovoort. Dit is
een veel soepeler houding dan voor
alle intercommunales scherp afgeba-
kende wetteksten te gaan voorzien.
Wij treden niet buiten onze bevoegd-
heid en wij staan onze bevoegdheid
ook niet af. Wij zeggen enkel bij de-
creet dat wij als het ware de opdracht
geven via de statuten te voorzien hoe
deze artikelen 4 en 5 moeten worden
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uitgewerkt. Iedere intercommunale
zal dat moeten voorzien en zelf oor-
delen hoe ze dit moeten doen.

De heer P. Tant : Wanneer u zegt
dat iets in de statuten moet worden
geregeld - dat is in ieder geval de
libellering van artikel 5 - dan stelt
u dat als een bijkomende voorwaar-
den bij de oprichting van een inter-
communale. Welnu, het formuleren
van voorwaarden waaronder inter-
communales  kunnen worden opge-
richt is, krachtens artikel 108, laatste
lid, van de Grondwet, een bevoegd-
heid van de nationale wetgever.

Minister J. Pede : De Raad van State
heeft geoordeeld dat wij deze werk-
wijze kunnen volgen wat betreft het
verlenen van volmachten, ook inzake
het voorzien van de manier waarop
de afgevaardigden van het personeel
in de Raad van Bestuur kunnen zete-
len, hoe zij daarin gaan zetelen, hoe
zij daartoe worden verkozen, onder
welke vorm zij kunnen zetelen, enzo-
voort. Ik bedoel hiermee of zij raad-
gevende of . . .

De heer P. Tant : Mijnheer de Minis-
ter, is het bepalen met welke be-
voegdheden een afvaardiging van het
personeel in de Raad van Beheer van
een intercommunale gaan zetelen,
nog een regeling van de werkwijze ?

Minister J. Pede : Ja.

De heer P. Tant : Dat is voor mij
een ander probleem.

Minister J. Pede : Dat is geen ander
probleem. Men kan dat allemaal in
de statuten voorzien.

De heer P. Tant : Mijnheer de Minis-
ter, ik heb ter zake mijn twijfels.

Minister J. Pede : Dat is wat anders.

De heer P. Tant : Dat is het begin
van de wijsheid, nietwaar, mijnheer
de Minister ?

Minister J. Pede : Aan de heer Des-
seyn zou ik ook willen antwoorden.
Hij heeft gewezen op de bevoegd-
heidsoverschrijdende houding die
destijds voor de nationale Minister
van Binnenlandse Zaken werd aan-
genomen. Ik kan niet anders dan toe-
geven dat ik dat ook heb geconsta-
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teerd, evenals de Raad van State. In
het Overlegcomité Regering-Execu-
tieven, werd een modus vivendi uit-
gewerkt. Het is op die basis dat wij
dit decreet hebben naar voren ge-
bracht.

U heeft mij ook een vraag gesteld in
verband met de termijnen, voorzien
in het artikel dat de mogelijkheden
van schorsing door de Gewestcom-
missaris en van vernietiging van be-
sluit van de intercommunale door de
Executieve bepaalt. Zoals u weet
werd er een onderscheid gemaakt be-
treffende de termijnen, namelijk tus-
sen de besluiten betreffende de jaar-
rekening en de andere besluiten.
Welnu, de twee termijnen moeten
worden samengevoegd. Ik bedoel
daarmee dat inzake de jaarrekening
de termijn om te schorsen 300 dagen
is. Daarenboven heeft de Executieve
nog 90 dagen meer, dat wil zeggen
dat de Executieve over 390 dagen be-
schikt om te vernietigen. De Execu-
tieve kan vernietigen binnen een ter-
mijn die als het ware zou zijn voorbe-
houden voor de Gewestcommissaris-
sen. De Executieve handelt volledig
zelfstandig en moet dus niet wachten
op een schorsing vanwege de Ge-
westcommissaris. Zij kan helemaal
autonoom handelen en moet de vol-
ledige termijn niet uitputten. Zij kan
zelfs binnen de eerste termijn van 300
dagen een vernietigingsbesluit ne-
men.

Hetzelfde geldt natuurlijk voor de
andere besluiten, met name voor de
twee keren 30 dagen. Daarover zal
dezelfde uitleg volstaan.

Mijnheer Desutter u heeft twee
amendementen ingediend, namelijk
een artikel Sbis  toe te voegen na ar-
tikel 5, waarin wordt voorzien dat
men als intercommunale de vorm van
een handelsvennootschap moet aan-
nemen of van een vereniging zonder
winstgevend doel, omdat zulks voor
u niet voldoende in het decreet wordt,
voorzien.

De Raad van State heeft geoordeeld
dat het kiezen van een rechtsvorm
geen werkwijze is. Het kiezen van
een rechtsvorm tussen een handels-
vennootschap en een vereniging zon-
der winstgevend doel is een funda-
mentele vereiste van oprichting. Dat
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heeft niets te maken met de werkwij-
ze, maar het behoort wel tot de natio-
nale wetgever dat in de nationale wet
te voorzien. Om dat het deel uit-
maakt van de organieke wet, hoeven
wij het bij ons niet te herhalen, daar
het in de nationale wet is voorzien.
Dat gedeelte dat voorzien is in de
nationale wet geldt ook voor de Ge-
westen.

Ik ben van oordeel dat uw amende-
ment beter niet wordt ingediend. In-
dien u het toch doet, dan moet ik aan
de Vlaamse Raad vragen om die re-
den dit amendement niet goed te
keuren.

Uw tweede amendement betreft het
vernietigingsbesluit. Daarover heb-
ben wij in de Commissie uitvoerig ge-
sproken. In mijn antwoord aan de
heer Desseyn heb ik het daarover
reeds gehad.

Het heeft betrekking op artikel 10 en
dus op het algemeen toezicht op de
intercommunales. Het algemeen toe-
zicht wordt uitgeoefend onder vorm
van schorsingsmogelijkheid ‘door de
Gewestcommissaris en onder de
vorm van vernietigingsmogelijkheid
vanwege de Executieve.

In artikel 10, zoals het door de Com-
missie werd goedgekeurd, staat :
,,Het vernietigingsbesluit van de
Vlaamse Executieve moet omstandig
worden gemotiveerd”. De tekst die
u voorstelt is de volgende : ,,Het ver-
nietigingsbesluit van de Vlaamse
Executieve moet, op straf van nietig-
heid, voldoende worden gemoti-
veerd”. U is dus van oordeel dat wan-
neer men iets wil vernietigen men,
door het feit dat het niet omstandig
genoeg is gemotiveerd, het dan maar
moet goedkeuren. Ik zou het erg vin-
den mocht men tot een dergelijke
conclusie komen. Wanneer de Exe-
cutieve oordeelt dat een besluit moet
worden vernietigd en iemand anders
vindt dat de motivatie onvoldoende
is geformuleerd dan zou men, indien
men u zou volgen, tot de beslissing
komen dat men, in plaats van te ver-
nietigen, het uiteindelijk goedkeurt.

Mijnheer Desutter, ik moet u vragen
dit amendement in te trekken of, in-
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dien u het staande houdt, dat de
Raad het zeker niet zou goedkeuren
omdat het een gans ander effect zou
hebben dan hetgeen in uw bedoeling
ligt.

U heeft mij ook een vraag gesteld
betreffende de Gewestcommissaris.
Het is inderdaad zo dat de Gewest-
commissaris niet per se moet aanwe-
zig zijn op de vergadering. Hij kan
aanwezig zijn maar wanneer hij er
niet is dan is dat geen reden tot nie-
tigheid van de vergadering. De ver-
gadering kan dus rechtsgeldig bijeen-
komen, zelfs als de Gewestcommissa-
ris van oordeel is daar niet te moeten
aanwezig zijn.

Nogmaals, mijnheer Desutter, dring
ik erop aan dat u uw amendementen
zou willen intrekken omdat ik van
oordeel ben dat zij niet het doel na-
streven dat u daarmee wenste te be-
reiken. Vooreerst zijn wij niet be-
voegd wat betreft de rechtsvorm die
moet worden aangenomen en vervol-
gens zouden wij tot gevaarlijke situa-
ties kunnen komen met betrekking
tot het vernietigingsbesluit.

Tot slot, mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, wil ik zeggen dat
ik ervan overtuigd ben dat het wette-
lijk geheel van de nationale wet en
het decreet een degelijke juridische
samenhang vertoont waarbij zowel
het organieke kader, als de voorziene
toezichtsregeling op moderne wijze,
aangepast aan de administratieve no-
den van deze tijd en gebruikmakend
van de ervaring uit het verleden, het
concept van de intercommunale ver-
eniging toelaten op meer dynamische
wijze, hun werking verder te zetten.

Ik vraag u dan ook dit ontwerp goed
te keuren.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet betreffende de

Ambtsgebied intercommunales

werkwijze van, de controle op en de
vaststelling van het ambtsgebied van
intercommunales.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

H o o f d s t u k  1

Inleidende bepalingen

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 107quater van
de Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

0 1. De hiernavolgende bepalingen
gelden voor alle verenigingen van ge-
meenten, hiernagenoemd intercom-
munales, waarvan het gehele ambts-
gebied binnen de grenzen van het
Vlaamse Gewest valt.

0 2. Onder Vlaamse Executieve
wordt verstaan de Vlaamse Executie-
ve of de door haar aangeduide Ge-
meenschapsminister.

- Aangenomen.

Hoofdstuk II

De werkwijze van de
intercommunales

Artikel 3

De maatschappelijke zetel van de in-
tercommunale wordt gevestigd hetzij
in het gemeentehuis van een van de
aangesloten gemeenten, hetzij in lo-
kalen die aan de intercommunale of
aan een van de aangesloten publiek-
rechtelijke personen
voor zover ze zich in
Gewest bevinden.

toebehoren
het Vlaamse

- Aangenomen.

Artikel 4

De Raad van Bestuur
communale kan een

van de inter-
of meer af-

gevaardigden van het personeel om-
vatten op de wijze en onder de voor-
waarden voorzien door de statuten
van de intercommunale.

- Aangenomen.
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Artikel 5

9 1. Met uitzondering van de commis-
sarissen-revisoren, kan elk lid van de
bestuurs- en controleorganen van de
intercommunale aan een ander lid
van hetzelfde orgaan volmacht geven
om hem te vertegenwoordigen voor
een welbepaalde, enkele vergadering
van het orgaan. Dit lid dient tot de-
zelfde statutaire categorie vennoten
te behoren als deze waartoe de vol-
machtgever behoort. De statuten van
de intercommunale vermelden de
wijze waarop volmacht dient gegeven
met inachtname van deze bepalin-
gen.

0 2. Niemand kan drager zijn van
meer dan één volmacht.

De Voorzitttir : Op dit artikel is er
een amendement, voorgesteld door
de heer Desutter dat luidt als volgt :
,,Een nieuw artikel Sbis  invoegen lui-
dend als volgt :

De wetten betreffende de handels-
vennootschappen en de verenigingen
zonder winstoogmerk zijn, naar ge-
lang van het geval, op de werkwijze
van de intercommunales van toepas-
sing voor zover de statuten er niet
van afwijken wegens de bijzondere
aard van de vereniging.”

De heer Desutter heeft het woord.

De heer M. Desutter : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb nota genomen van
het antwoord van de Minister ter za-
ke. Toch ben ik de mening toegedaan
dat er meer rechtszekerheid zal wor-
den geboden bij het opnemen van ar-
tikel Sbis. Wij hebben beiden nog 24
uur bedenktijd.

Indien wij het decreet met artikel
Sbis  aanvullen zal er volgens mij
meer rechtszekerheid bestaan.

De Voorzitter : De stemming over
het nieuwe artikel Sbis  wordt aange-
houden.

Artikel 6

De ‘Algemene Vergadering bepaalt,
binnen de perken en overeenkomstig
de toekenningsvoorwaarden vastge-
steld door de Vlaamse Executieve,
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het presentiegeld en de andere ver-
goedingen waarop de leden van de
bestuurs- en de controleorganen van
de intercommunale aanspraak kun-
nen maken.

- Aangenomen.

Artikel 7

8 1. Wanneer ten gevolge van een
geleden verlies, het netto-actief van
de intercommunale gedaald is tot
minder dan de helft van het maat-
schappelijk kapitaal, dan moet de Al-
gemene Vergadering bijeenkomen
binnen een termijn van ten hoogste
twee maanden nadat het verlies is
vastgesteld om, in voorkomend ge-
val, te beraadslagen en te besluiten
over de maatregelen die de Raad van
Bestuur voorstelt in een plan opge-
steld ter sanering van de financiële
toestand van de intercommunale.

8 2. De Raad van Bestuur verant-
woordt zijn voorstellen in onderhavig
saneringsplan dat minstens eenen-
twintig kalenderdagen voor de Alge-
mene Vergadering, samen met de op-
roepingsbrief aan alle vennoten
wordt toegezonden. Ten laatste een-
entwintig kalenderdagen voor de Al-
gemene Vergadering plaatsvindt,
wordt aan de Vlaamse Executieve
het afschrift overgemaakt van de
stukken waaruit de financieel defici-
taire toestand van de intercommuna-
le blijkt,. alsook afschrift van het sa-
neringsplan en een uitnodiging om de
bedoelde vergadering bij te wonen.

De Voorzitter : Op dit artikel is er
een amendement, voorgesteld door
de heer Van Elewyck dat luidt als
volgt : ,,§ 1. Wanneer ingevolge gele-
den verlies het netto-actief van de in-
tercommunale gedaald is tot minder
dan de helft van het maatschappelijk
kapitaal, dan moet de Raad van Be-
stuur de Algemene Vergadering bij-
eenroepen om, binnen twee maan-
den nadat het verlies is vastgesteld,
te beraadslagen en te besluiten over
de maatregelen die de Raad van Be-
stuur voorstelt in een plan, opgesteld
ter sanering van de financiële toe-
stand van de intercommunale”.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

Ambtsgebied intercommunales

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, de toelichting van de
heer Tant - tijdens de inleiding van
zijn verslag - bij dit amendement
klonk erg overtuigend. Het antwoord
dat de Minister heeft gegeven vol-
doet mij echter niet. Ik meen dat de
heer Tant met zijn amendement ge-
lijk had. Ik heb dus gebruik gemaakt
van het democratisch recht van ieder
lid van de Raad om het amendement
van collega Tant bij artikel 7, para-
graaf 1, over te nemen.

Minister J. Pede : Wat houdt dat
amendement in ?

De Voorzitter : Wij zullen daar mor-
gen over stemmen.

De heer J. Van Elewyck : Het amen-
dement van collega Tant is het docu-
ment 197/3,  bladzijde 2 : artikel 7 -
,,Dit artikel vervangen door wat
volgt : ,> ; daarbij gaat alleen over
paragraaf 1 ; paragraaf 2 blijft onge-
wijzigd.

De Voorzitter : Mijnheer de Minis-
ter, het betreft document 197/3,  blad-
zijde 2.

De heer Van Elewyck : Ik herneem
het amendement betreffende para-
graaf 1.

De Voorzitter : Mijnheer de Minis-
ter, wenst u tussenbeide te komen.

Minister J. Pede : Mijnheer de Voor-
zitter, ik vraag de Raad dit amende-
ment niet te aanvaarden. Ik heb
daarop in de Commissie uitvoerig
geantwoord. Het staat met zoveel
woorden in het verslag. Ik heb daar-
over artikel 108 van de Grondwet
aangehaald dat stelt dat de gemeen-
ten zich niet alleen kunnen verenigen
maar zich ook kunnen verstaan en
dat het wel degelijk de bedoeling was
van de Grondwetgever om niet alleen
de intercommunales de jure maar
ook de facto aan het bijzonder toe-
zicht, te onderwerpen.

Tevens heb ik aangehaald dat in de
nationale wet een artikel 20 en een
artikel 28 wordt voorzien dat de over-
eenkomst tussen gemeenten en inter-
communales  op eenzelfde wijze on-
der hetzelfde ,bijzonder  toezicht val-
len.
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Pede

Welnu, indien ik mij goed herinner
heeft men dit amendement ingetrok-
ken, precies omdat men met mijn ar-
gument akkoord ging.

Ik vraag dan ook dat men bij de stem-
ming dit amendement zou verwer-
pen.

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik vestig er de aan-
dacht op dat de Gemeenschapsminis-
ter wellicht verwart met het amende-
ment bij artikel 10.

Het amendement bij artikel 7 gaat
over het ,,bijeengeroepen worden” in
plaats van ,,bijeenkomen”. Ik zie niet
in wat dit met het door de Minister
geciteerde Grondwetsartikel te ma-
ken heeft. Zelfs Gemeenschapsmi-
nisters kunnen zich weleens vergisse-
n

De Voorzitter : Het zijn ook maar
mensen !

De heer J. Van Elewyck : Zij besef-
fen dit niet altijd.

Minister J. Pede : Mijnheer de Voor-
zitter, indien de heer Van Elewyck
in laatste instantie een amendement
indient, meen ik dat ik toch het recht
heb even na te gaan over welk amen-
dement het gaat en dat ik bovendien
het recht heb mij eens te vergissen.

Ik heb inderdaad op een verkeerd
artikel geantwoord, maar de door mij
aan de heer Tant gegeven motivering
was deze die ik als antwoord heb ge-
geven, niet wanneer hij een amende-
ment heeft ingediend, maar toen hij
heeft onderstreept dat de terminolo-
gie niet voldoet, omdat - zo zegde
hi j  - het een vertaling is uit het
Frans. Ik heb alleen daarop geant-
woord dat ik de terminologie heb
hernomen van artikel 103 van de ven-
nootschapswet, dit om geen verwar-
ring bij de juristen teweeg te bren-
gen, zodat zij zich niet moeten afvra-
gen hoe het komt dat een andere
term wordt gebruikt ; daarom heb ik
dezelfde term behouden.

Bijgevolg vraag ik dat het amende-
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ment van de heer Van Elewyck zou
worden verworpen.

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck u kan een laatste maal replice-
ren ; u mag tweemaal tussenbeide ko-
men over hetzelfde onderwerp.

De heer J. Van Elewyck : Indien de
Minister zich driemaal zou vergissen,
mag ik nog altijd tussenbeide ko-
men !

De Voorzitter : Dat is zó uitzonder-
lijk !

De heer Van Elewyck : Mijnheer de
Voorzitter, toch wens ik er de aan-
dacht op te vestigen dat de uitleg van
de Minister, meer bepaald de verwij-
zing naar het vennootschapsrecht,
ongetwijfeld correct is, maar dat dit
ons, in de Vlaamse Raad, niet kan
beïnvloeden. Inderdaad, indien het
zó is dat, in het vennootschapsrecht,
de slechte vertalingen uit het Frans
worden gehanteerd, dan moet men
op een zeker ogenblik starten met
het gebruik van een goede terminolo-
gie. Ik dacht dat dit daartoe de gele-
genheid was. Dit zou inderdaad de
Vlaamse Raad toelaten zich uit te
spreken over haar gehechtheid aan
een goede Nederlandstalige termino-
logie.

Minister J. Pede : Mijnheer Van Ele-
wyck, ik heb daarnet gezegd dat het
geen slechte vertaling is, dat het de
geëigende uitdrukking is.

De Voorzitter : De stemmingen over
artikel 7 en over het amendement op
dit artikel worden aangehouden.

Hoofdstuk III

De controle op de intercommunales

Artikel 8

Aan de goedkeuring van de Vlaamse
Executieve, zijn onderworpen :

1. de oprichting van de intercommu-
nale, haar statuten en eventuele bijla-
gen die krachtens de statuten inte-
graal deel uitmaken van deze laatste ;

2. iedere wijziging die naderhand
wordt aangebracht in de statuten en
eventuele bijlagen die krachtens de
statuten integraal deel uitmaken van
deze laatste ;

Ambtsgebied intercommunales

3. de overeenkomsten met betrek-
king tot welbepaalde leveringen en
diensten van een welomschreven ge-
meentelijk belang, afgesloten tussen
gemeenten, tussen intercommunales
of tussen intercommunales en ge-
meenten.

De goedkeuring wordt geweigerd
wanneer de beslissing de wetten en
de decreten en hun uitvoeringsbeslui-
ten of de statuten schendt of het alge-
meen belang schaadt. Het ter zake
genomen besluit van de Vlaamse
Executieve wordt gemotiveerd.

De besluiten van de Vlaamse Execu-
tieve houdende goedkeuring of wei-
gering van goedkeuring worden ge-
nomen binnen de 90 kalenderdagen
na ontvangst van het verzoek tot
goedkeuring. Wanneer binnen deze
termijn geen beslissing aan alle be-
trokken partijen is betekend, is de
goedkeuring verworven.

- Aangenomen.

Artikel 9

Alle besluiten van de organen van de
intercommunale zijn aan de algeme-
ne controle van de Vlaamse Execu-
tieve onderworpen.

- Aangenomen.

Artikel 10

0 1. Teneinde deze algemene contro-
le op de intercommunales die onder
toepassing vallen van dit decreet, te
organiseren wordt het ambt van Ge-
westcommissaris ingesteld.

9 2. De Gewestcommissaris wordt
aangeduid door de Vlaamse Execu-
tieve.

Tevens kan de Vlaamse Executieve
voor de praktische uitwerking van
deze controle een of meer afgevaar-
digden van de Gewestcommissaris
aanduiden om hem bij te staan in zijn
taak.

0 3. De Gewestcommissaris beschikt
over de nodige bevoegdheid tot het
instellen van een onderzoek en het
verrichten van de nodige algemene
controle inzake de in artikel 9 van
onderhavig decreet bedoelde beslui-
ten.
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Voorzitter

Te dien einde heeft de Gewestcom-
missaris het recht inzage te nemen
van alle stukken die betrekking heb-
ben op het genomen besluit waarvan
de intercommunale de Gewestcom-
missaris binnen 30 kalenderdagen in
kennis dient te stellen. De Gewest-
commissaris kan hieromtrent alle no-
dige, bijkomende informatie bij de
intercommunale inwinnen. De Ge-
westcommissaris woont van rechts-
wege de vergaderingen van de orga-
nen van de intercommunale bij.
Daartoe stuurt de intercommunale
hem verplicht een uitnodiging tot het
bijwonen van deze vergaderingen.

Elk besluit van de organen van de
intercommunale dat in strijd is met
de wetten en decreten en hun uitvoe-
ringsbesluiten of de statuten schendt
of het algemeen belang schaadt, kan
door de Gewestcommissaris worden
geschorst of door de Vlaamse Execu-
tieve worden vernietigd.

treft alle andere besluiten van de in-
tercommunale.

Het eventueel besluit van de Vlaam-
se Executieve venietigt het desbetref-
fend besluit. Bij ontstentenis van een
betekend besluit terzake vanwege de
Vlaamse Executieve binnen de ge-
stelde termijn, wordt het desbetref-
fend besluit rechtsgeldig uitvoerbaar.

neemt ten aanzien van de betrokken
intercommunale de bevoegdheden
van de Gewestcommissaris, zoals be-
paald in artikel 10 van onderhavig
decreet, over.

$2. De Bijzondere Gewestcommissa-
ris wordt aangesteld bij gemotiveerd
besluit van de Vlaamse Executieve
in geval :

In voorkomend geval houdt de ver-
nietiging tevens de bevestiging in van
een eventueel genomen schorsings-
besluit door de Gewestcommissaris.
Het vernietigingsbesluit  van de
Vlaamse Executieve moet omstandig
worden gemotiveerd.

De Voorzitter : Op dit artikel is er
een amendement, voorgesteld door
de heer Desutter dat luidt als volgt :

1. in het kader van de in artikel 7 van
onderhavig decreet bedoelde defici-
taire situatie, de intercommunale na-
laat :

- de bij artikel 7 bedoelde maatrege-
len te treffen ;

7 het bij artikel 7 bedoelde sane-
rmgsplan geheel of ten dele uit te
voeren ;

9 4. Elke schorsing moet, of straffe
van nietigheid, gemotiveerd zijn en
zowel aan de toezichthoudende over-
heid als aan de intercommunale wor-
den betekend

- binnen 300 kalenderdagen, voor
wat betreft de besluiten van de inter-
communale houdende goedkeuring
van de jaarrekening.

- en binnen 30 kalenderdagen, voor
wat betreft alle andere besluiten van
de intercommunale,

dit vanaf de datum waarop de Ge-
westcommissaris kennis heeft gekre-
gen van de inhoud van het besluit,
door zijn aanwezigheid op de zitting
van het orgaan of door de ontvangst
of andere kennisgeving van bedoeld
besluit door de intercommunale.

9 5. Om de respectieve besluiten van
een orgaan van een intercommunale
te vernietigen, beschikt de Vlaamse
Executieve bovenop de termijnen
vermeld in 0 4 over een termijn van

- 90 kalenderdagen, voor wat be-
treft de besluiten van de intercommu-
nale houdende goedkeuring van de
jaarrekening,

$ 1. De Vlaamse Executieve kan in
de bij 0 2 van onderhavig artikel ge-
stelde gevallen bij elke intercommu-
nale waarop onderhavig decreet toe-
passing vindt, een Bijzondere Ge-
westcommissaris benoemen.

- 30 kalenderdagen, voor wat be- De Bijzondere Gewestcommissaris

,,In het voorlaatste lid, de tweede
volzin vervangen door ,,Het vernieti-
gingsbesluit moet op straf van nietig-
heid gemotiveerd zijn”.

De heer Desutter heeft het woord.

De heer M. Desutter : De 24 uur
bedenktijd waarover wij beschikken,
zal ons toelaten te overwegen hoe wij
morgen definitief zullen beslissen.

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, mogen‘wij vragen dat
dit amendement wordt rondgedeeld ?

De heer M. Desutter : Het amende-
ment is gedrukt ; het nieuwe artikel
Sbis  is niet gedrukt.

De Voorzitter : U vindt het amende-
ment terug in Stuk 197, nummer 4,
pagina 2.

De stemmingen over artikel 10 en
over het amendement op dit artikel
worden aangehouden.

Artikel 11

- het bij dat artikel bedoelde sane-
ringsplan te herformuleren in functie
van de opmerkingen die de Vlaamse
Executieve maakt naar aanleiding
van de bij artikel 10 van onderhavig
decreet getroffen vernietiging van het
initieel saneringsbesluit van de inter-
communale ;

2. een intercommunale haar verplich-
tingen ten opzichte van derden in het
rechtsverkeer en met name deze
voortvloeiend uit rechterlijke beslui-
ten, niet uitvoert ;

3. een intercommunale om het even
welke verplichting die door een wet,
een decreet, een uitvoeringsbesluit of
de statuten wordt voorgeschreven,
niet naleeft.

$3. De Bijzondere Gewestcommissa-
ris is bevoegd om de uitvoering te
verzekeren van de in het kader van
0 2 van onderhavig artikel aan de be-
voegde organen van de intercommu-
nale opgelegde maatregelen.

- Aangenomen.

Hoofdstuk IV

De vaststelling van het ambtsgebied
van intercommunales

Artikel 12

De Vlaamse Executieve stelt het
ambtsgebied van de intercommunale
vast met inachtname van het grond-
wettelijk recht der gemeenten om 
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Voorzitter

zich te verenigen of niet te verenigen
en dit op grond van een daartoe voor-
afgaandelijk aan de oprichting door
het bevoegde preconstitutionele or-
gaan van de intercommunale opge-
stelde toelichtende nota.

Het besluit van de intercommunale
houdende goedkeuring van de toetre-
ding van een gemeente is slechts gel-
dig indien dit ‘vanwege de Gewest-
commissaris niet stuit op schorsing of
vanwege de Vlaamse Executieve op
vernietiging, op grond van een onver-
enigbaarheid met de wetten, de de-
creten, de uitvoeringsbesluiten, de
statuten en het algemeen belang.

- Aangenomen.
Hoofdstuk V

Algemene bepalingen

Artikel 13

Voor de reeds gestelde handelingen
die aan een administratieve procedu-
re van toezicht onderworpen zijn,
blijven de vroeger geldende bepalin-
gen evenwel nog van toepassing voor
een overgangsperiode van 6 maan-
den, die ingaat op de datum van in-
werkingtreding van dit decreet. Bij
ontstentenis van een besluit van de
Vlaamse Executieve binnen deze pe-
riode worden de bedoelde handelin-
gen rechtsgeldig uitvoerbaar.

- Aangenomen.
De artikelsgewijze
sloten.

bespreking is ge-

We zullen morgen de hoofdelijke
stemming over het geheel van het
ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende oprichting van een Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en van een
Vlaamse Landmaatschappij en tot in-
stelling van een Vlaamse Concerta-
tiecommissie voor de sociale huisves-
ting
- 201 (1986-1987)-Nrs. 1 tot 4

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het

ontwerp van decreet houdende op-
richting van een Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en van een Vlaam-
se Concertatiecommissie voor de so-
ciale huisvesting.

De algemene bespreking is geopend.

De heer De Seranno,
heeft het woord.

verslaggever,

De heer J. De Serrano, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de Voor-
zitter, de wet van 28 december 1984
voorziet in de afschaffing van sommi-
ge instellingen van openbaar nut of
in de herstructurering ervan. Voor
afschaffing werden genoemd de Na-
tionale Maatschappij voor de Huis-
vesting en de Nationale Landmaat-
schappij. Twee gelijkaardige maat-
schappijen zullen einde 1988 de na-
tionale maatschappijen vervangen.

Vóór die datum zal er een beslissing
moet vallen inzake de toekomstige
structuur die aan de Vlaamse huis-
vestingsmaatschappijen zal worden
gegeven. Ondertussen zullen beide
geregionaliseerde instellingen de ta-
ken, de goederen en de verplichtin-
gen van de overeenstemmende natio-
nale instellingen overnemen.

De oprichting van een Brusselse Ge-
westelijke Huisvestingsmaatschappij
is reeds geregeld bij voornoemde wet
van 1984. De overgang van de perso-
neelsleden van de Nationale Maat-
schappij naar het Vlaamse Gewest,
naar het Waalse Gewest of naar de
Brusselse Huisvestingsmaatschappij
wordt gewaarborgd bij de koninklijke
besluiten van 17 november 1986.

Met het oog op een optimale coördi-
natie zal voorlopig een Vlaamse Con-
certatiecommissie worden opgericht.
Deze Commissie zal aan de Vlaamse
Raad en aan de Vlaamse Executieve
advies uitbrengen ; onder meer no-
pens de definitieve structuur van de
betrokken maatschappijen. Hierbij
zal zowel de wenselijkheid van inte-
gratie van al de sociale huisvestings-
activiteiten, als de mogelijkheid om
bestaande structuren te bestendigen,
worden onderzocht. Zij zal eveneens
een voorstel moeten uitwerken ten-
einde een geïntegreerde aanpak bij
de uitvoering van de landinrichting

en de huisvesting op het
te waarborgen.

platteland

In de Commissie was voorgesteld
eerst een hoorzitting te houden met
de verantwoordelijken van de Natio-
nale Maatschappij voor de Huisves-
ting en van de Nationale Landmaat-
schappij, teneinde de zienswijze van
betrokkenen te kennen met betrek-
king tot de toekomstige structuren.
Uw Commissie is hierop niet inge-
gaan ; voornamelijk met het argu-
ment dat opvangstructuren dringend
zijn teneinde de regionalisering van
de sociale huisvesting en de landin-
richting te bespoedigen.

De opportuniteit van twee afzonder-
lijke opvangmaatschappijen kwam
uitvoerig ter sprake in een vijftal ver-
gaderingen. Er werden argumenten
aangevoerd zowel om onmiddellijk
een definitieve structuur in te voeren
als om de vroegere nationale organi-
satie minstens voorlopig in de Vlaam-
se regio te bestendigen. De Vlaamse
Executieve argumenteert vooral dat
de overgangsformule de grootste mo-
gelijkheden en de meeste waarborg
van continuïteit biedt bij de uitvoe-
ring van het huisvestingsbeleid.

De op te richten Concertatiecommis-
sie zal niet enkel moeten adviseren
inzake de toekomstige structuren van
de huisvestingsmaatschappijen, doch
ook op het vlak van de programma-
tie, de financiering en de harmonise-
ring van de verkoopswaarden. Er
werd verwezen naar de nood aan een
coherent huisvestingsbeleid. Hierbij
moeten ook anomalieën tussen beide
instellingen worden weggewerkt, ook
al is het voorlopig, zoals bijvoorbeeld
inzake rentetarieven.

In de Commissie werd een amende-
ment ingediend dat ertoe strekt een
Vlaams Instituut op te richten dat
een overkoepelende functie zou ver-
vullen voor beide Vlaamse Maat-
schappijen. Zo zou bedoeld Instituut
onder meer het studiewerk inzake
woonbehoeften verrichten en ge-
meenschappelijke diensten, zoals het
informatie- en rekencentrum, behe-
ren. Volgens de indieners zouden op
deze wijze geëigende taken kunnen
worden vervuld, zonder een verdub-
beling van het instrumentarium.
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De Commissie is op dit voorstel niet
ingegaan, omdat daardoor de struc-
tuur van beide Vlaamse Maatschap-
pijen onmiddellijk bijna zou worden
vastgelegd.

Ingevolge een in uw Commissie aan-
genomen amendement zal de Con-
certatiecommissie aan de Vlaamse
Raad een tussentijds verslag geven
over haar deeladviezen, haar werk-
zaamheden en voorstellen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, u zal de verslag-
gever willen toestaan bij dit belang-
rijk ontwerp van decreet enkele be-
schouwingen te maken zij het dan
niet als verslaggever.

Welke zijn de doelstellingen waar-
voor de nieuwe instellingen moeten
dienen ? Het komt ons voor, mijn-
heer de Minister, dat een ruim debat
nodig is over de doelstellingen van
de sociale huisvesting en de landin-
richting in het Vlaamse land. Het ac-
tieterrein van de sociale huisvesting
moet opnieuw worden gedefinieerd.
De landinrichting moet bij decreet
worden geactualiseerd. De meestop-
timale structuur van beide maat-
schappijen zal immers afhankelijk
zijn van de doelstellingen die de
Vlaamse Gemeenschap vooropstelt
inzake huisvesting, ruimtelijke orde-
ning en de zorg voor het platteland.
Daarbij spreek ik mij niet uit over de
vraag of het uiteindelijke een geïnte-
greerde dan wel een tweeledige struc-
tuur moet worden.

Bij het bepalen van de doelstellingen
rijzen een aantal vragen : ten eerste,
welk tempo inzake woningbouw wil-
len of moeten wij in Vlaanderen ge-
durende het volgende decennium be-
reiken, dus bijna tot de eeuwwisse-
ling ? Dat tempo zal ongetwijfeld
veel verschillen van dat in het voor-
bije decennium en in de voorbije
kwarteeuw.

Ten tweede, willen wij dat de eigen-
domswoning verder wordt aange-
moedigd ? Zo ja, hoe ?

Ten derde, zullen wij ook in de toe-
komst de eensgezinswoning  verder
bevorderen ?

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 35
24 juni 1987

Ten vierde, kunnen het huisvestings-
beleid voortaan als instrumenten
doelmatig worden gehanteerd en dit
ook met het oog op een betere ruim-
telijke ordening ?

Ten vijfde, wordt aanvaard dat hier-
toe een zeer ingrijpend grondbeleid
zal moeten worden gevoerd ?

Ten zesde, welke budgettaire middel-
en wil de Vlaamse Gemeenschap
daartoe inzetten, onder meer om de
fiscale aderlatingen vooral van de
zelfbouwers te neutraliseren ?

Ten zevende, welke rol en welk aan-
deel moet de overheid hebben in de
uitvoering van de programma’s ?

Sta mij toe, mijnheer de Voorzitter,
op enkele van deze punten nader in
te gaan. Einde van de jaren zeventig
lag het bouwtempo in Vlaanderen op
gemiddeld 40 .OOO nieuwe woningen
per jaar. Dit bouwtempo is thans ge-
halveerd. Het jaarlijks contingent
nieuwe woningen bedraagt de jongste
jaren minder dan 20.000. Het aantal
woningen dat voor bouw- en aan-
kooppremie in aanmerking komt is
de jongste jaren tot 15.000 eenheden
per jaar gedaald. De premiewonin-
gen maken 75 procent uit van het
totaal aantal woningen dat jaarlijks
wordt gebouwd. Mede ingevolge de
gezinsverdunning - het talrijker
worden van het aantal gezinnen -
zal de behoefte aan nieuwe en te ver-
vangen woningen ook in het komend
decennium 20.000 eenheden per jaar
moeten benaderen. Vooral in het
Antwerpse en in de Limburgse Kem-
pen zal nieuwbouw nodig zijn om er
de sterke demografische groei op te
vangen. Anderzijds zal het ook nodig
zijn dat jaarlijks minstens tienduizend
woningen worden gerenoveerd,
vooral dan in de stedelijke gebieden
van de beiden Vlaanderen. Ik denk
aan de nu driehonderdduizend wo-
ningen die ouder zijn dan zeventig
jaar en die dus praktisch van vóór de
eerste wereldoorlog dateren. Onze
berekeningen wijzen dus uit - en dit
stemt overeen met een recente studie
van de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen - dat wij in Vlaan-
deren jaarlijks 20.000 nieuwe wonin-
gen nodig hebben en 10.000 wonin-
gen moeten renoveren, weliswaar re-
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kening houdend met zeer belangrijke
accentverschuivingen. Men zal aan-
vaarden dat die accentverschuivingen
een weerslag kunnen hebben op de
structuur van de maatschappijen die
een huisvestingstaak moeten uitvoe-
ren.

De heer A. Denys : Slaan die cijfers
op de woningen te bouwen door de
huisvestingsmaatschappijen of op het
totale pakket woningen in Vlaande-
ren.

De heer J. De Seranno : Ik spreek
over het totale pakket woningen : de
woningen te bouwen door de maat-
schappijen voor huisvesting, de
bouwpremiewoningen en de wonin-
gen gebouwd zonder tussenkomst.

De heer A. Denys : Ik had begrepen
dat u bedoelde dat de structuur van
de sociale huisvestingsmaatschappij-
en moest worden uitgebouwd reke-
ning houden met het streefdoel van
20.000 woningen.

De heer J. De Seranno : Er is nood
aan verschuiving in de bouwprogram-
ma’s van nieuwbouw naar renovatie.

Nu bijna 40 jaar geleden werd door
Minister De Taeye geopteerd voor
een beleid dat de eigendom van de
gezinswoning maximaal stimuleerde.
Sindsdien werden er in België meer
dan 700.000 bouw- en kooppremies
toegekend door de overheid ; meer
dan een half miljoen in Vlaanderen.
Van de 2 miljoen huizen die in ons
gewest werden gebouwd, zijn er inge-
volge deze maatregel 66 procent be-
woond door de eigenaars zelf. Veruit
het hoogste procent van al de ons
omringende landen. In Groot-Britta-
nië is dat 60 procent, in Frankrijk 51
procent ; in Nederland 44 procent en
in de Duitse Bondsrepubliek 40 pro-
cent.

Men kan zich nauwelijks een idee
vormen van wat de nadelige budget-
taire weerslag geweest zou zijn indien
een half miljoen gezinnen de inspan-
ningen verzaakt hadden die nodig.
zijn om een eigen woning te verwer-
ven. Wij weten wat het persoonlijke
huurpaterimonium in overheidsbezit
- aan de Vlaamse Gemeenschap en
aan de Nationale Regering reeds
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kost. Wanneer wij deze situatie met
Nederland vergelijken, kunnen wij
stellen dat de zogenaamde lasten van
het verleden het veelvoudige zouden
zijn van de lasten die nu worden
voorgerekend indien de sociale ei-
gendomswoning niet bevorderd ware
geweest.

Het hoeft geen betoog dat de over-
heidsinitiatieven inzake woningbouw
in belangrijke mate invloed kunnen
hebben bij het uitbouwen van bepaal-
de dorpen of stadsgedeelten. Aldus
kom ik op het terrein van het huisves-
tings- en landinrichtingsbeleid die-
nend als instrument voor de ruimtelij-
ke ordening.

In zoverre het huisvestingsbeleid een
invloed heeft op de bouw van onze
dorpen en steden, zal dit beleid ook
meteen een invloed hebben op de uit-
bouw van het openbaar vervoer.
Naar aanleiding van de behandeling
van de begroting van infrastructuur
in Nederland werd recent nog de aan-
dacht erop gevestigd dat, indien men
de files op de autosnelwegen wil ver-
minderen, een mogelijkheid dat
voorhanden was, met name dat huis-
vestingsproblemen zouden moeten
worden geconcentreerd op die plaat-
sen waar de verplaatsing met het
openbaar vervoer naar het werk,
naar de school of voor recreatiedoel-
einden, gemakkelijk kan gebeuren.
Ik ben mij ervan bewust dat ik hier-
mee eeen moeilijk probleem aan-
raak. De ganse discussie draait inder-
daad om het feit of men ofwel de
mobiliteit van het eigendomsbezit
moet verhogen en bijgevolg het ko-
pen of verkopen van woningen voor
de bewoners ook fiscaal draaglijk
moet maken, ofwel de mobiliteit van
de werknemers moet verbeteren.

Dit huisvestingsbeleid zou invloed
uitoefenen ‘op  de ruimtelijke orde-
ning. Hetzelfde kan ook worden ge-
zegd voor de landinrichting, die voor
een belangrijk gedeelte door de
Landmaatschappij wordt uitge-
voerd ; dit beleid heeft grote invloed
op de leefbaarheid van het platte-
land.

Dat een behoorlijk huisvestings-,

landinrichtings- en ordeningsbeleid
onmogelijk zijn zonder aangepast
grondbeleid, werd tot in den treure
herhaald. Welke taken is men bereid
aan de overheid toe te vertrouwen ?
‘Het is een probleem dat moet wor-
den opgelost alvorens over de op-
dracht en de structuur van de beide
maatschappijen kan worden beslist.

Zullen wij op dezelfde wijze als voor-
heen de bouw van eengezinswonin-
gen bevorderen of zelfs nog verster-
ken ? De bevolking heeft daarvoor
duidèlijk gekozen. dit blijkt trouwens
ook uit een onderzoek dat uw voor-
ganger, Minister Buchmann, destijds
heeft uitgevoerd. Inderdaad, 76 pro-
cent van de burgers in Vlaanderen
wonen in een eengezinswoningen.
Ook dit procent ligt merkelijk hoger
dan in onze buurlanden ; in Dene-
marken bedraagt het 57 procent, in
Frankrijk 54 procent, in de Duitse
Bondsrepubliek 37 procent.

Welke kredieten kan het Vlaamse
Gewest op zijn begroting voor het
beoogde beleid beschikbaar stellen ;
met name ten behoeve van de infra-
structuur, van de intrest, van de del-
gingslasten, van de huurtoelagen ?
De wetgever heeft trouwens nauwe-
lijks zicht op de budgettaire weerslag
van het huisvestingsbeleid zoals het
gedurende de voorbije kwarteeuw
werd gevoerd, dit mede ingevolge de
techniek van debudgettering die ja-
renlang werd toegepast.

Mijnheer de Voorzitter, u zal mij wel
toelaten op deze plaats, al behoort
de aangelegenheid niet tot de be-
voegdheid van de Vlaamse Raad,
volgende bedenking van fiscale aard
te maken. De heer Minister heeft in
de Commissie onderschreven dat het
nemen van het initiatief om zelf nog
een woning te bouwen, ook een wo-
ning met sociale premie, een avon-
tuur is. Hetzelfde geldt voor jonge
mensen die het vandaag nog aandur-
ven een eigen woning te verwerven.
Wanneer zij de beslissing nemen zelf
een woning te bouwen houdt dit met-
een de beslissing in om onmiddellijk
600.000 frank aan lasten af te dragen
aan de nationale overheid. Immers,
de registratierechten bij de aankoop
van een bouwkavel bedragen bijna
100.000 frank terwijl de BTW van 17

procent op de te bouwen woning, ge-
middeld, ongeveer 500.000 frank be-
draagt ; dit laatste op een woning
met een bouwkost  van 3 miljoen
frank. Samen vormt dat bijna 600.000
frank.

Geen enkel premiestelsel van het Ge-
west kan zulke aderlating neutralise-
ren. Men mag hier, meen ik, terecht
van een jeugdbelasting spreken want
zij treft de voornamelijk jongere ge-
zinnen. Ik weet wel dat er ristorno’s
zijn in de vorm van fiscale tegemoet-
komingen of abbatementen. Deze
zijn echter over jaren gespreid en
dekken nauwelijks de intresten die
de betrokkenen verplicht zijn te beta-
len om de fiscale lasten te kunnen
vereffenen.

Doorzichtige ontledings- en evalua-
tiemogelijkheden van de budgettaire
weerslag van het gevoerde en het te
voeren huisvestingsbeleid lijken
daarom minstens even noodzakelijk
als nu reeds structuren te bepalen
voor de betrokken instelling.

Nog een paar bemerkingen en vra-
gen. Hoe omvangrijk moet de be-
voegdheid worden of blijven van de
beide Huisvestingsmaatschappijen en
van de tientallen gewestelijke maat-
schappijen ?

De vraag rijst ook of niet meer op-
drachten en bevoegdheden inzake
promotie van de sociale huisvesting
aan de provinciale besturen kunnen
worden toevertrouwd ? Zij kunnen
wellicht gemakkelijker de nodige
budgettaire middelen bijeen brengen
dan de Vlaamse Gemeenschap. Inza-
ke de sociale huisvesting zouden naar
onze overtuiging een groot aantal op-
drachten even efficiënt door de pro-
vincies kunnen worden uitgevoerd als
dit door de Vlaamse Gemeenschap
geschiedt.

De acties van de Maatschappij voor
de Huisvesting en van de Landmaat-
schappij zijn nochtans uitzonderlijk
belangwekkend geweest gedurende
de jongste halve eeuw. Met de mede-
werking van de gewestelijke maat-
schappijen en van de beide instellin-
gen zelf lag de sociale huisvesting aan
de basis van de in regel toch wel de-
gelijke huisvesting van de bevolking
in Vlaanderen waar zoals gezegd
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twee derden van de bewoners eige-
naar zijn van het huis dat ze betrek-
ken.

Wij zijn echter overtuigd dat de ver-
anderde sociaal-economische en de-
mografische omstandigheden dwin-
gen tot een sterk gewijzigd woning-
bouw- en landinrichtingsbeleid in het
komend decennium.

De inspanningen zullen moeten wor-
den geheroriënteerd om dat stadsher-
waardering te bewerkstelligen en de
renovatie van het woningbouwpatri-
monium te waarborgen. Bovendien
zullen acties moeten worden gevoerd
om de eigenheid en de leefbaarheid
van de landelijke gebieden te beveili-
gen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, bij het
bepalen van de heroriëntatie van dat
beleid moet het Vlaams Parlement
nauw worden betrokken. Het voor-
liggen ontwerp van decreet biedt
daartoe de mogelijkheid in de acht-
tien maanden die voor ons liggen.
(Applaus bij de CVP)

Over de VHM en VLM-oprichting en
de instelling van een Vlaamse Concer-
tatiecommissie voor de sociale huis-
vesting werd het woord gevoerd door
de heer M. Olivier (CVP), Onder-
voorzitter van de Raad

Vlaamse Raad
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De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, eerst en
vooral wil ik de verslaggever danken
voor het schriftelijk uitgebracht ver-
slag en voor het gedeelte van de toe-
lichting dat betrekking had op het
verslag. Hij heeft zelf heel correct ge-
steld dat er een onderscheid diende
gemaakt tussen wat hij hier als ver-
slaggever kwam naar voren brengen
en het deel dat hij privatim of namens
zijn fractie - dat is mij niet helemaal
duidelijk geworden - heeft ontwik-
keld en waarover ik mij nu niet direct
wil uitspreken.

Mijnheer de Minister, de hele sector
huisvesting behoort sedert het van
kracht worden van de bijzondere wet
van 8 augustus 1980 tot de geregiona-
liseerde  materies.

Dat is zo vanzelfsprekend als lo-
gisch : wij willen - allen, naar ik
hoop - in Vlaanderen zelf bepalen
welk huisvestingsbeleid wij willen,
zelf zeggen welke middelen wij daar-
voor willen vrijmaken en hoe ze moe-
ten besteed worden.

Voor deze materies;zoals  voor prak-
tisch alle andere, moet men om een
politiek te kunnen voeren over de on-
ontbeerlijke instrumenten beschik-
ken.

Ook in de sector huisvesting moet
men dus kunnen beschikken over de
onontbeerlijke statistische gegevens,
met projecties naar morgen ; moet
men de evolutie kunnen volgen van
de behoeften zo aan huurwoningen
als aan koopwoningen, zo aan nieuw-
bouw als aan vernieuwbouw en reno-
vatie.

Niemand zal ontkennen dat in het
geheel van de woonpolitiek de sector
,,sociale huisvesting” een belangrijke
rol heeft gespeeld en nog speelt.

Wij, socialisten, gaan er trots op dat
wij aan de basis lagen van de twee
nationale maatschappijen die. in hun
meer dan zestigjarig bestaan vele
honderdduizenden g e z i n n e n  i n
Vlaanderen een behoorlijke woning
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bezorgd hebben, basis van de mense-
lijke waardigheid.

Wij gaan er trots op dat de sociale
woningbouw op enorme wijze heeft
bijgedragen - en bijdraagt - tot de
stadsvernieuwing, tot de vernieuwing
van de architectuur, tot de groei van
de arbeidsintensieve bouwnijverheid.
Het wordt trouwens tijd eraan te her-
inneren dat tegenover wat sommigen
smalend de ,,schuldenberg” van de
sociale huisvesting noemen een patri-
monium staat dat aan de gemeen-
schap toebehoort, dat elke dag enor-
me diensten bewijst en waarvan de
intrinsieke waarde ruimschoots het
bedrag van de met dat doel aangega-
ne leningen overtreft. Voor de beslis-
singen langlopende verbintenissen te
dekken met kortlopende leningen
zijn niet wij verantwoordelijk, maar
wel zij die ook deze beslissingen
alléén wilden overtreffen. Ook dàt
moet hier vandaag gezegd worden.

Het wordt, ons inziens, de hoogste
tijd in deze Vlaamse Raad een debat
te voeren over de sociale huisvesting
in Vlaanderen, over wat er moet ge-
bouwd worden en waar, volgens wel-
ke formule en voor wie, over wat wij
willen met de sociale huisvesting en
met alles wat daarmee te maken
heeft, ook over de doelstellingen,
over de regionale spreiding en over
de financiering.

Wij zijn klaar om dit fundamenteel
debat aan te vatten, wanneer men
het maar wil. De meerderheid is dat,
tot onze spijt, echter niet. Nochtans,
in de regeerverklaring die zij einde
1985 aan deze Vlaamse Raad voor-
legde en waarover zij het vertrouwen
vroeg, werd duidelijk gesteld dat de
regionalisering van de huisvestings-
maatschappijen vóór 1 juli een feit
zou zijn. Vóór 1 juli 1986 . . . een jaar
geleden dus. Een vertraging van een
jaar ? Helemaal niet : een vertraging
van minstens twee jaar. Want wat ons
nu wordt voorgesteld is niet de veer-
tien maanden geleden aangekondig-
de regionalisering. Neen, het gaat om
de oprichting van opvangstructuren
en Van een concertatiecommissie.

Iedereen in de Raad was en is het
erover eens, dat van de regionalise-
ring gebruik moet gemaakt worden
om over te gaan tot een herverkave-
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ling van opdrachten van de NMH
enerzijds en van de NLM anderzijds.
Vele van de opdrachten van beide
maatschappijen lopen inderdaad pa-
rallel, het verzekeringspakket en de
ruilverkaveling niet te na gesproken.
Maar ik spreek in Vlaanderen het
woord ruilverkaveling uit en men
hoort als echo boerenbond. Dus
moet de ruilverkaveling losgemaakt
worden van de sociale huisvesting, of
anders moet men de boerenbond toe-
laten haar zware klauw te leggen op
sociale woningbouw - met alle ge-
volgen vandien.

De Executieve heeft, ondanks alle
grootspraak, dit politieke probleem
niet kunnen oplossen.

Ze moest toch met iets uitpakken.
En dus wordt het encommissioneren,
naar de slechtste Belgische nationale
tradities. De concertatiecommissie
moet nu, in geen twaalf maanden,
gaan doen wat de kabinetten in an-
derhalf jaar niet konden : dit pro-
bleem van politieke en andere belan-
gen oplossen.

Het merkwaardige moet echter nog
komen.

Inderdaad, liefst zeven van de elf le-
den van de concertatiecommissie zul-
len door de Executieve zelf benoemd
worden. Ze zal dus in feite advies
aan zichzelf moeten vragen of geven,
naargelang hoe men het bekijkt. Het
is een moderne variant van zichzelf
kriebelen om te kunnen lachen . . .

Het lachen vergaat echter ieder wel-
denkend mens die ontdekt dat de
Vlaamse Executieve zich het recht
toeëigent, ook in een overgangsstruc-
tuur, terwijl nog niets vastligt over
de definitieve vorm en opdracht van
de Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij of maatschappijen, over te gaan
tot een onbeperkt aantal zuiver poli-
tieke benoemingen.

In de ministeriële kabinetten wordt
al aangeschoven. De CVP hanteert
haar oude lijfspreuk ,,veel is niet ge-
noeg” ; de PVV siddert van de be-
noemingskoorts, om vlak nadien
poujadistische aanvallen op de open-
bare sector te hernemen.

De heer A. Denys : U spreekt van
Poujadistische aanvallen, som ze
eens op.

De heer J. Van Elewyck : Ik dacht
dat u de bescheidenheid zou opbren-
gen om wat dit betreft niet te onder-
breken. Ik herinner u eraan dat u
geen twee jaar geleden bij de bespre-
king van de begroting Huisvesting
hebt gesuggereerd om de hele sector
van de openbare huisvestingsmaat-
schappijen af te schaffen.

De heer A. Denys : Wat heeft dat
met het openbaar ambt te maken ?

De heer J. Van Elewyck : Ik heb
gesproken over de openbare sector,
er is een verschil.

Als dat geen Poujadistische aanval is
tegenover een sector die enorm veel
heeft gedaan en doet voor de hele
bevolking, dan moet u het hier ko-
men duidelijk maken. U krijgt daar-
toe dadelijk de kans.

Inzake het probleem van de politieke
benoemingen zou ik u graag horen
zeggen dat de PVV hiermede afziet
van haar claim om tijdens de over-
gangsperiode, in de nieuwe structu-
ren die nog vastgelegd moeten wor-
den, politieke benoemingen te reali-
seren. Ik daag u uit om zo dadelijke
hierop een antwoord te geven.

Bekwaamheid, inzet, toewijding bij
de mensen die nu al het werk leveren
- dikwijls met een precair statuut
- , heeft allemaal geen belang. Bo-
ventallig aanstellen van bescherme-
lingen of bevorderen in nutteloze
functies in de overgangsregeling  ?
Wat zou het, de benoemingen moe-
ten er zijn.

Het belooft weer een gruwelijk spec-
takel te worden, een karikatuur van
wat het zou moeten zijn.

Deze meerderheid heeft vóór enkele
jaren de socialistenhaat - er past
geen ander woord - trouwens zover
gedreven dat geen enkele SP-er
waardig werd bevonden te zetelen in
de beheerraad van de NMH, net of
de Vlaamse socialisten inzake sociale
woningbouw geen positieve bijdra-
gen zouden te leveren hebben . . .

Maar, laten we terugkomen tot dit
ontwerp van decreet.

Ik resumeer :

- in tegenstelling tot wat men de
Raad en het land voorspiegelt, wordt
de sector sociale huisvesting niet echt
geregionaliseerd ;

- we worden geconfronteerd met
half-en-half oplossingen ;

- wat de Executieve zelf niet kon,
vraagt ze nu aan een commissie waar-
van ze zelf de meerderheid van de
leden aanduid : een oplossing voor
het probleem van de herverkaveling
van de opdrachten in de sector socia-
le huisvesting ;

- zelfs in de overgangsstructuur
moeten de politieke benoemingstrei-
nen rijden.

Collega’s, dit is geen ernstig ontwerp.
En dus zal de SP tegenstemmen.
(Applaus bij de SP)

De Voorzitter : De heer Olivier heeft
het woord.

De heer M. Olivier (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ter, waarde collega’s, het is reeds van
1974 - dus dertien jaar geleden -
dat bij wet van 1 augustus op de ge-
westvorming, onder andere de ruim-
telijke ordening, de sociale huisves-
ting en de ruilverkaveling vermeld
worden onder de materies die voor
regionalisering in aanmerking ko-
men. Het daaropvolgende jaar wer-
den de kredieten die door de nationa-
le Regering werden ter beschikking
gesteld van de parastalen zoals de
Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting (NMH) , de Nationale
Landmaatschappij (NLM) en het Na-
tionaal Instituut voor de Huisvesting
(NIH), op regionale basis toegekend.
Vanaf dit ogenblik begon binnenska-
mers de idee-ontwikkeling over de
toekomst van de sociale huisvestings-
maatschappijen die vroeg of laat zou-
den worden afgeschaft als nationale
instellingen om te worden overgehe-
veld naar de Gewesten.

Toen in 1982, de uitvoering van de
wetten van 8 en 9 augustus 1980 op
de hervorming der instellingen, de
hogergenoemde bevoegdheden effec-
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tief werden overgedragen naar de
Gewesten, was er in Vlaanderen nog
steeds geen consensus bereikt tussen
de verschillende belangengroepen en
politieke families over de wijze waar-
op het sociale huisvestingsbeleid, be-
paald door de Vlaamse Raad en haar
Executieve, moest worden uitge-
voerd. Naast de zeer belangrijke dis-
cussie over de verdeling van de lasten
van het verleden tussen de Staat, de
Gemeenschappen en de Gewesten,
bleven er meningsverschillen over de
oprichting van een of meerdere ge-
westelijke huisvestingsmaatschappij-
en. Met andere woorden moeten de
bestaande nationale maatschappijen
met hun bevoegdheden en desidera-
ta, gewoon verder worden overge-
plant naar het Vlaamse Gewest of is
het wenselijk dat er één of meerdere
totaal nieuwe instellingen worden ge-
creëerd ?

De eerste Vlaamse Regering (1982-
1985) heeft haar intenties neerge-
schreven in de Regeerverklaring. Ze
was van oordeel tot één Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij te kunnen
komen.

Intussen werd de wet tot afschaffing
of herstructurering van sommige in-
stellingen van openbaar nut (28 de-
cember 1984) door het Nationaal
Parlement gestemd en werd gepubli-
ceerd in het Belgisch Staatsblad van
22 januari 1985. Ondertussen is ook
het koninklijk uitvoeringsbesluit die
de overgang van de personeelsleden
regelt naar de Gewesten, geregeld.
Vandaag bespreken we met dit de-
creet een nieuw sluitstuk, met name
de oprichting in Vlaanderen van de
nodige opvangstructuren.

Het is wenselijk dat een schets wordt
gegeven over de doelstellingen en de
werking van de betrokken nationale
instellingen om te vermijden dat het
kind met het badwater wordt wegge-
spoeld. Uit de voorbereidende con-
tracten is al te dikwijls gebleken hoe
weinig men op de hoogte is van me-
kaars doelstellingen en werkwijzen.

De heer J. Van Elewyck : Mag ik u
een enkele maal onderbreken en vra-
gen waarom u in de Commissie ge-
weigerd hebt - ik ben het met u
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eens dat wij meer moeten weten over
de doelstellingen van de maatschap-
pijen - om de afgevaardigden van
de beide nationale maatschappijen te
horen ?

De heer J. De Seranno : De heer
Olivier was toen niet aanwezig.

De heer M. Olivier : Mijnheer Van
Elewyck, gezien u onwetend blijkt te
zijn over deze aangelegenheid, zal ik
daarover even uitweiden.

Ik ben de mening toegedaan dat het
vernemen van de standpunten van de
nationale maatschappijen overbodig
is omdat er een zeer interessante pu-
blikatie bestaat van de Koning Bou-
dewijnstichting waarin de doelstellin-
gen, de werking enzovoort van de
maatschappijen nauwkeurig staan be-
schreven. De brochure bestaat sedert
1983. Ik beveel ze u warm aan.

De heer J. Van Elewyck : Maar in
1983 was het ontwerp van decreet,
dat wij nu bespreken, niet gekend,
terwijl de twee nationale maatschap-
pijen de inhoud ervan nu wel kennen.
Het is dus goed dat wij meer verne-
men over de doelstellingen en de
werking van de nationale maatschap-
pijen, ik begrijp derhalve niet goed
waarom de leden van uw fractie zich
hebben verzet dat deze doelstellingen
in de Commissie zouden worden toe-
gelicht.

De heer M. Olivier : Mijnheer Van
Elewyck, alles zal u duidelijk worden
wanneer u het vervolg van mijn uit-
eenzetting hebt gehoord. In mijn uit-
eenzetting zijn er enkele passages die
uw hunker naar meer uitleg volledig
zullen bevredigen.

De heer J. Van Elewyck : Ik ben u
dankbaar, mijnheer Olivier.

De h& M. Olivier : Dat is de eerste
maal en ik neem daar zeer goed nota
van. (Gelach).
In verband met het kennen van el-
kaars doelstellingen en werkwijzen
stel ik mij in de plaats van een objec-
tief waarnemer die de geschiedenis
van de sociale woningbouw in België
analyseert. Bij die studie worden wij
getroffen door een duidelijk ken-
merk, namelijk dat elke beleidsbe-
slissing inzake sociale huisvesting dui-
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delijk  gekleurd werd en wordt door
het verleden. Op geen enkel ogenblik
in de geschiedenis heeft men, zelfs al
veranderen de politieke opties, het
bestaande afgebroken om met iets to-
taal nieuws te beginnen. Neen, men
heeft kleine onderdeeltjes gesloopt
en steeds verder gebouwd op be-
staande grondvesten en structuren.

De Koning Boudewijnstichting, mijn-
heer Van Elewyck, heeft een lof-
waardige poging ondernomen om in-
zake de regionalisering van de huis-
vestingsinstellingen, een optimale be-
sluitvorming te stimuleren. De mo-
nografie Sociaal Woonbeleid”
(1983) is een duidelijke en waarde-
volle benadering van de huisvestings-
problemen vanuit verschillende in-
valshoeken. Uit deze monografie
licht ik de omschrijving van de doel-
stellingen en taken van de verschil-
lende instellingen die het juridisch-
organisatorisch en financieel werkka-
der vormen voor het huidig sociaal
woonbeleid in Vlaanderen. Ik beperk
mij tot de twee maatschappijen waar-
over de discussie gaat, zijnde de Na-
tionale Landmaatschappij en de Na-
tionale Maatschappij voor de Huis-
vesting. Ik zal het ook even hebben
over het Vlaamse Woningfonds en
het Nationaal Instituut voor de Huis-
vesting.

De huidige Nationale Landmaat-
schappij werd in 1935 opgericht on-
der de benaming Nationale Maat-
schappij voor de Kleine Landeigen-
dom (NMKL).

In de geest van de oprichters zou de
NMKL fungeren als één van de in-
strumenten in de strijd tegen de hevi-
ge economische crisis van de jaren
dertig. De functie indachtig werd ge-
steld dat de NMKL de ,,weldoende
werking van de Nationale Maat-
schappij voor Goedkope Woningen
diende uit te breiden tot het platte-
land”. Het opzet van de stichters be-
trof niet alleen de bevordering van
de werkgelegenheid in de bouwnij-
verheid, maar ging ook uit van de
zorg voor een aanvullende inkom-
stenbron voor de gezinnen via klein-
landbouw en kleinveeteelt. Die laat-
ste functie heeft sedertdien weliswaar
een evolutie doorgemaakt, maar, in
het licht van een gezonde vrijetijds-
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besteding, heeft het oorspronkelijk
woonconcept van de NMKL onge-
twijfeld zijn waarde behouden.

Door de jaren heen werden aan de
instellingen nieuwe bevoegdheden
toegewezen. De voornaamste hier-
van hebben betrekking op de landin-
richting meer bepaald ingevolge de
wetten op de ruilverkaveling.

Artikel 2 van de statuten omschrijft
het maatschappelijk doel van de
NLM. Samenvattend kan worden ge-

zegd dat de opdracht van de instel-
ling, die een zeer veelzijdig karakter
heeft, er specifiek in bestaat :

1. de woonvoorwaarden van de land-
bouwers te verbeteren en de sociale
woningbouw op het platteland te
bevorderen op basis van de eigen-
domsverwerving van een eengezins-
woning met tuin. Hiertoe is de NLM
actief inzake groepslandbouw van
woningen op afbetaling en inzake
toekenning van leningen aan particu-
liere bouwers ;

2. haar medewerking te verlenen aan
de ruilverkaveling van landeigen-
dommen en gronden te verwerven
voor de herstructurering van de land-
bouwbedrijven ;

3. alle initiatieven te nemen met het
oog op de economische en sociale op-
beuring van het platteland.

Naast de NLM wordt de werking
plaatselijk verzekerd door 52 erken-
de maatschappijen, waarvan 29
Vlaamse en 23 Waalse.

De werksectoren van deze maat-
schappijen beslaan het gehele land,
met uitzondering van Brussel-Hoofd-
stad. Het zijn burgerlijke vennoot-
schappen die de rechtsvorm van coö-
peratieve vennootschappen hebben
aangenomen.

De erkende maatschappijen bezitten
rechtspersoonlijkheid. Krachtens ar-
tikel 25 van de Huisvestingscode is
het ,,aan de Staat, de provincies, de
gemeenten, de OCMW’s,  de rechts-
personen en de pariculieren veroor-
loofd in te tekenen op het maatschap-
pelijk kapitaal van de erkende maat-
schappijen”.

De erkende maatschappijen beschik-
ken in realiteit over een grote auto-
nomie : hun bevoegdheid beperkt
zich niet de beraadslagings- en beslis-
singsmacht, maar strekt zich tevens
uit tot de voorbereiding en de uitvoe-
ring van de beslissingen.

Besluitend kan men stellen dat de ac-
tiviteiten van de NLM, zoals vervat
in de statuten, kan ingedeeld worden
in twee groepen :

a. de ruilverkaveling waarbij de NLM
het secretariaat van de Ruilverkave-
lingscomités waarneemt, de compta-
biliteit verzekert, controle uitoefent
op de ontwerpers en aannemers,
helpt bij de classificatie van de gron-
den, een recht van voorkoop uitoe-
fent en helpt bij de uitvoering van
vele artikelen voorzien bij de wet ;

b. de huisvesting waarbij ,,kleine lan-
deigendommen in groepsverband”
worden opgericht bestemd voor ver-
koop met uitgestelde betaling, en
ook leningen verstrekt voor indivi-
duele verrichtingen van nieuwbouw,
aankoop met verbetering, sanering
of/en krotopruiming, met onlangs
een uitbreiding inzake renovatie.

De Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting werd bij haar oprichting
en tot vandaag belast met de zorg om
de verbetering van woonvoorwaar-
den van de minder begoede bevol-
kingscategorieën. In functie van die
opdracht legt de NMH zich vooral
toe op de verbetering van sociale wo-
ningen. Hiertoe was zij in het verle-
den vooral actief inzake nieuwbouw.
Sinds kort gaan de inspanningen
nochtans in toenemende mate naar
sanering en vernieuwbouw van haar
eigen patrimonium en naar projecten
van stads- en dorpsherwaardering.
Ook de verkoop van sociale wonin-
gen behoort tot de activiteiten van
de NMH. Zij heeft bovendien ook
de zeer belangrijke opdracht met na-
me het verhuren van een bepaald ge-
deelte van het eigen patrimonium.

De NMH vervult deze sociale zen-
ding in samenwerking met de lokale
of gewestelijke bouwmaatschappijen.
De woningen worden in de regel niet
rechtstreeks door haar gebouwd,
maar haar bouwprogramma wordt
bijna altijd gerealiseerd door gede-

centraliseerde regionale of lokale or-
ganen die eveneens de rechtsper-
soonlijkheid genieten.

De lokale of gewestelijke maatschap-
pijen zijn opgericht onder de vorm
van naamloze of coöperatieve ven-
nootschappen waaronder gewone en
huurderscoöperatieven. Het grootste
gedeelte van hun kapitaal wordt
doorgaans onderschreven door open-
bare besturen : Staat, provincies, ge-
meenten en Openbare Centra voor
Maatschappelijk Welzijn.

De werking van de NMH staat dus
integraal in functie van de huisves-
tingsactiviteit. Die activiteit heeft
globaal genomen betrekking op de
bouw van sociale woningen, op de
verbetering en op de verkoop van
volkswoningen op projecten in het
kader van het sanerings-, vernieuw-
bouw- en sociale stadsvernieuwings-
beleid, en op grondverwerving in
functie van de huisvestingsactivitei-
ten. Bovendien heeft zij een belang-
rijke activiteit inzake het verhuren
van sociale woningen.

Ik leg er de nadruk op dat het Vlaams
Woningfonds ook als leningsmaat-
schappij in de sociale woningbouw
een belangrijke functie heeft. Het is
echter geen overheidsinstelling en
valt dus buiten het bestek van deze
discussie. Het is echter wel goed dat
iedereen weet heeft van het bestaan
van dit Fonds en van zijn werkzaam-
heden. Het Vlaamse personeel van
het Instituut voor de Huisvesting is
inmiddels reeds voor een belangrijk
deel opgenomen in de Vlaamse admi-
nistratie, die ook de taken van het
voormalig instituut geheel of gedeel-
telijk heeft overgenomen.

Voor iedereen die begaan is met de
sociale huisvesting is het zondermeer
duidelijk dat de regionalisering van
de huisvestingsinstellingen gekop-
peld dient te worden aan een globale
visie over wat het begrip ,,sociale
huisvesting” moet betekenen in het
Vlaanderen van vandaag of morgen.
Daarbij moet worden rekening ge-
houden met de veranderde economi-
sche situatie, met de wetenschappe-
lijke prognoses inzake behoeften op
middellange en lange termijn, met de
historische gegevens en ervaringen.
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Ik betreur dat we moeten vaststellen
dat er geen tijd meer overblijft om
voorafgaandelijk gefundeerde en
weldoordachte stellingen te formule-
ren zodat we noodgedwongen moe-
ten verder steunen op het bestaande
en het te verbeteren waar mogelijk.

Op zichzelf is dit geen ramp. Hoe
lofwaardig en logisch de hogergeci-
teerde stelling ook is, de praktijk
heeft andere wetten en gedragspatro-
nen.

Dit zal een belangrijke opdracht zijn
van de nieuwe op te richten Raden
van Bestuur van de VHM en VLM
en de begeleidende Vlaamse Concer-
tatiecommissie. De samenstelling is
op een originele manier bedacht. De
aanwezigheid van leden die zitting
hebben in beide Raden van Bestuur
van de VHM en VLM staan hiervoor
borg.

Bij de samenstelling van de nieuwe
Raden van Bestuur en de nieuwe
Concertatiecommissie is het van be-
lang - dat is niet alleen mijn mening
maar ook die van mijn fractie - niet
alleen ambtenaren maar vooral men--
sen met ervaring ter plekke aan te
duiden.

Zij kennen de problematiek van de
mensen, zij kennen de werking van
de maatschappijen, zij staan borg
voor het blijvend sociaal karakter van
de huisvesting en kunnen best, voor-
gaande op hun contacten en ervaring,
de doelstellingen van de Executieve
en deze Raad inzake sociale huisves-
ting ter plekke realiseren.

Uit het verslag van de heer De Serra-
no blijk de indrukwekkende activiteit
van beide maatschappijen tijdens de
voorbije 20 jaar. Ik citeer nog even
ter opfrissing : .
a. NMH : 107.780 verwezenlijkte wo-
ningen, waarvan 40.954 verkocht en
117.491 verhuurd ; 1.686 ha aan
bouwgrondreserves en 179 ha in aan-
koop.

b. NLM : in totaal 48.007 woningen,
waarvan 25.014 in groep opgerichte
verkochte woningen, slechts 42 wer-
den er niet verkocht. Er zijn 22.993
individuele toegestane leningen voor
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een globaal bedrag van 46.886 mil-
joen frank. Daarenboven heeft de
NLM 2.592 ha grond aangekocht
waarvan 1707 ha verkocht en nog 585
ha beschikbaar.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, thans
kom ik tot een belangrijk punt waar-
over in de Commissie ook werd ge-
sproken, maar niet zeer uitvoerig.
Het voorgaande noopt me tot een
reeks bedenkingen in verband met de
regionalisering, de inventarisatie en
verdeling van het patrimonium. De
Minister van Financiën heeft twee
vereffenaars aangeduid in verband
met de boedelscheiding. U hebt te-
recht, mijnheer de Minister, een ei-
gen audit georganiseerd. U heeft
waarschijnlijk reden genoeg om deze
audit in te richten. Ook ik heb be-
paalde geruchten opgevangen - ik
weet niet of deze juist zijn - als zou
het Waalse Gewest zich de voorbije
tijd en vooral de voorbije maanden,
bijzonder verrijkt hebben op de rug
van de Vlaamse regio.

De heer J. Valkeniers : Dat zou
eerste keer zijn dat dat gebeurt !

de

De heer M. Olivier : Mijnheer Valke-
niers, laat het ons over dit aspect
hebben.

Ik heb enkele gegevens in verband
met de Nationale Landmaatschappij.
Ik vraag u, mijnheer de Minister, of
zij juist zijn. Ik veronderstel dat ge-
lijkaardige situaties zich voordoen bij
de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting.

In de NLM bestaat een compensatie-
fonds. Op 31 december 1986 zou er
een reserve zijn van 107.000.000
frank in het Vlaamse Gewest met een
voorafneming van 8.500 .OOO frank.
In het Waalse Gewest zou de dotatie
35.000.000 frank bedragen. Natio-
naal bedraagt dit 21.000.000 frank
waarvan een voorafneming door
Vlaanderen van 2.300.000 frank en
door Wallonië van 5.800.000 frank.
Er bestaat ook een reserve voor we-
deropbouw.

Mijnheer de Minister, van deze cij-
fers zou ik de juistheid willen beves-
tigd zien. Voor Vlaanderen was er
op 31 december 1986 een bedrag van
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+ 380.000.000 frank beschikbaar. In
Wallonië was men op 31 december
1986 : 68.000.000 frank boven de bij-
drage en werden er in 1987 voor
53.000.000 frank waardeverminde-
ringen toegepast op de te verkopen
huizen. Totaal betekent dit een nega-
t i e f  s a l d o  v o o r  W a l l o n i ë  v a n
123.000.000 frank tegenover
380.000.000 frank boni in Vlaande-
ren.

Mijnheer de Minister, indien deze ge-
gevens juist zijn dan heeft u er meer
dan goed aan gedaan die audit te or-
ganiseren. Ik ben ervan overtuigd dat
nog heel wat andere gegevens aan de
oppervlakte zullen komen.

Het andere luik betreft het perso-
neel. Wij zijn verheugd dat het advies
van de SERV werd opgevolgd, niet
alleen over dit aspect, maar ook over
andere aspecten inzake de gelijkstel-
ling van interesten voor het verlenen
van leningen aan beide maatschappij-
en, adviezen die nog zullen moeten
worden gerealiseerd.. .

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
Olivier, begrijp ik u goed als u zegt
,,ik ben verheugd dat het advies van
de SERV werd opgevolgd”. . .

De heer M. Olivier : Er zijn nog een
reeks aspecten die moeten worden
uitgevoerd.

De heer J. Van Elewyck : ,,. . . wat
de personeelsproblematiek betreft”.

De heer M. Olivier : Inderdaad.

De heer J. Van Elewyck : U zal dan
zeker ons amendement goedkeuren
waarin wij voorstellen het advies van
de SERV inzake de politieke benoe-
mingen mee op te volgen.

De heer M. Olivier : De SERV stelt
ook heel wat andere zaken.

De heer J. Van Elewyck : U is ver-
heugd over het advies van de SERV.
Ik neem aan dat u dan consequent
zal zijn en het hele advies van de
SERV zal willen aanvaarden.

De heer J. Valkeniers : Het is te veel
gevraagd van een CVP-er om conse-
quent te zijn.

De heer M. Olivier : Mijnheer Valke-
niers, op dat vlak hebben wij geen
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lessen te krijgen van de
noch van de socialisten.

Volksunie,

De heer J. Valkeniers : Bent u daar
zo zeker van ?

De heer M. Olivier : Wanneer zij
aan het schoteltje zitten zien wij wat
er met de benoemingen gebeurt.
(Protest op verscheidene banken)

De heer J. Van Elewyck : Zullen wij
zo dadelijk de lijst opnoemen ? (De
Voorzitter hamert)

De heer M. Olivier : Mijnheer de
Voorzitter, ik zal besluiten. Ik uit
mijn vreugde over het feit dat een
belangrijk amendement van de CVP-
fractie, werd goedgekeurd, waarbij
niet alleen de belangen van het per-
soneel tot 31 december 1988 zijn ge-
vrijwaard, maar dat dit ook nadien
het geval zal zijn.

De CVP-fractie zal dit ontwerp van
decreet goedkeuren. Wij hopen dat
de nieuwe raden van bestuur en de 
op te richten Vlaamse Concertatie-
commissie tot een oplossing zal ko-
men die niet alleen de efficiëntie,
maar ook de doelstellingen van elke
maatschappij in de toekomst zal
waarborgen ten bate van de personen
voor wie uiteindelijk de sociale huis-
vesting is bestemd.

De heer J. Valkeniers : Geld moet
er komen, al de rest is praten.

De Voorzitter :
heeft het woord.

De heer Meyntjens

De heer 0. Meyntjens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
in al mijn voorgaande uiteenzettin-
gen aangaande de huisvestingspro-
blematiek, heb ik steeds van de gele-
genheid gebruik gemaakt om het
standpunt van de Volksunie inzake
de federalisering van deze sector na-
der toe te lichten. Als uitgangspunt
voor deze toespraak wil ik nogmaals
dit standpunt toelichten.

De Volksunie blijft pleiten voor fu-
sionering, herstructurering en ratio-
nalisering van de Nationale Huisves-
tingsmaatschappij en van de Nationa-
le Landmaatschappij tot één op te

richten Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij. De tak ruilverkaveling zou
van de Nationale Landmaatschappij
moeten weggetrokken worden om
ondergebracht te worden bij de Ad-
ministratie van de Ruimtelijke Orde-
ning en Leefmilieu, waarin deze sec-
tor thuishoort. Wat het Nationaal In-
stituut voor de Huisvesting betreft ij-
verde de Volksunie steeds voor de
overheveling van dit Instituut naar de
Administratie voor de Huisvesting,
met uitzondering van het onderdeel,
technische goedkeuring. Dit onder-
deel zou in de één of andere vorm
kunnen aangehecht worden bij het
Ministerie van Openbare Werken.
De Volksunie betreurt het zeer sterk
dat het Nationaal Instituut voor de
Huisvesting werd opgeheven zonder
dat er werd rekening gehouden met
de op til zijnde federalisering van de
huisvestingssector.

Het ontwerp van decreet houdende
de oprichting van een Vlaamse Huis-
vestingsmaatschappij en van een
Vlaamse Landmaatschappij is in feite
niet meer dan de officiële bevestiging
van de bereidheid tot federalisering
van de huisvestingssector. De Vlaam-
se Executieve spreekt zich in dit ont-
werp van decreet nergens uit over de
basisprincipes waaraan de federalise-
ring van deze sector zou moeten vol-
doen. De Vlaamse Executieve neemt
in feite voor een duur van twee jaar
de Nationale Maatschappij voor
Huisvesting en de Nationale Land-
maatschappij over met dezelfde op-
drachten, onder dezelfde voorwaar-
den en in dezelfde vorm als voor-
heen. Wat er na die periode van twee
jaar te gebeuren staat, blijft volledig
in het vage.

Toch zou het verkeerd zijn dit ont-
werp van decreet als een louter tech-
nisch ontwerp te bekijken. Bij een
aandachtige lezing van de artikels
blijkt immers dat er ook heel wat po-
litieke aspecten aan dit ontwerp ge-
koppeld werden. Dit zal trouwens
wel de reden zijn waarom dit ontwerp
van decreet met ruim een jaar vertra-
ging werd ingediend.

Ik zal mij verduidelijken aan de hand
van de bespreking van enkele artikels
uit dit ontwerp. Artikel 2 bepaalt on-
der meer dat de Vlaamse Huisves-

tingsmaatschappij en de Vlaamse
Landmaatschappij worden opgericht
voor een duurtijd eindigend op 31 de-
cember 1988. Vóór 30 juni 1988 moet
de Concertatiecommissie een gemoti-
veerd advies uitbrengen, zodat op 1
januari 1989 de definitieve structuur
in voege kan treden. Dit tijdschema
lijkt mij erg theoretisch. Aangeno-
men dat de Concertatiecommissie
kan samengesteld worden in het na-
jaar, blijft er voor de eigenlijke wer-
king van deze Commissie slechts een
half jaar over. Ik vraag mij stellig af
of de Concertatiecommissie het klaar
zal spelen om in een tijdspanne van
een half jaar een ernstig advies uit te
brengen aangaande de definitieve in-
deling van bevoegdheden, taken en
middelen. Zelfs al slaagt de Commis-
sie in haar opzet, dan beschikt de
Executieve slechts over een half jaar
om dit advies tot een definitief ont-
werp van decreet om te vormen en
in deze Raad te laten goedkeuren.
De vooropgestelde timing is naar
mijn mening geen haalbare kaart en
houdt bovendien het gevaar in dat,
na het verlaten van het vooropgestel-
de tijdschema, het ene vertragings-
maneuver op het andere volgt.

Hierdoor zou de federalisering van
de huisvestingssector op de lange
baan kunnen geschoven worden. Het
zou trouwens niet de eerste keer zijn
dat een dergelijke’ taktiek gevolgd
worden. Ik hoef slechts te verwijzen
naar de oprichting van het Investe-
ringsfonds, waarbij de Executieve
zich eveneens heeft verbonden aan
een aantal vervaldata.

Een tweede adder onder het gras is
alleszins artikel 8, paragraaf 4, waar-
bij de Vlaamse Executieve zich het
recht toeëigent om gedurende zes
maanden de personeelsleden van de
VHM en de VLM te benoemen en
hierbij zelfs af te wijken van de ver-
eisten inzake aanwervingen en bevor-
deringen. Politieke benoemingen zijn
in ons land een oud zeer. De Vlaam-
se Regering die van zichzelf beweert
alles beter te doen, heeft op het vlak
van benoemingspolitiek zeker geen
vernieuwing gebracht. Integendeel,
de Vlaamse Administratie is van bo-
ven tot onder één politieke benoe-
ming. Aan deze arrogante benoe-
mingspolitiek moet toch paal en perk
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gesteld worden. Het gaat toch niet
op dat de Executieve, onder bedekte
vorm, vraagt via de goedkeuring van
dit artikel de deur voor de politieke
benoemingen wagenwijd op te zet-
ten. Dit getuigt alleszins niet van po-
litiek fatsoen. Onze fractie sluit zich
daarom volledig aan bij het advies
van de Sociaal Economische Raad
voor Vlaanderen - zoals collega
Van Elewyck, die trouwens een
amendement heeft ingediend, stelde
- waarin deze Raad zich uitdrukke-
lijk verzet tegen de gevraagde afwij-
kingsprocedure gedurende zes maan-
den.

Hopelijk heerst er in deze Raad een
ander idee over het politiek fatsoen
zodat dit artikel kan weggestemd
worden.

De oprichting van de Vlaamse Con-
certatiecommissie, omschreven in de
artikelen 12 tot 16, is eigenlijk het
belangrijkste onderdeel van dit ont-
werp van decreet. Deze Commissie
kreeg immers de opdracht de federa-
‘lisering, herstructurering en rationali-
sering van de huisvestingssector voor
te bereiden.

De oprichting van deze Commissie
was overbodig geweest, indien men
niet tot de opheffing van het Natio-
naal Instituut voor de Huisvesting
was overgegaan. Het personeel van
het Nationaal Instituut voor de Huis-
vesting, dat beter dan wie ook de
werking en organisatie van Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting en
van de Nationale Landmaatschappij
kent, had zonder enig probleem met
dezelfde opdracht kunnen belast
worden.

Bovendien dient men er rekening
mee te houden dat de Concertatie-
commissie slechts een tijdelijke op-
dracht heeft. Om de beleidsvoorbe-
reiding  en de beleidsanalyse te be-
stendigen zal de huisvestingssector in
de toekomst een afzonderlijke dienst
moeten oprichten. Ik vraag mij dan
ook af waarom het Vlaamse perso-
neel van Nationaal Instituut voor de
Huisvesting, dat over een zeer ruime
ervaring beschikt op dit vlak, niet
wordt aangesproken om in de toe-
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komst een dergelijke dienst te bey.
mannen.

Op uitdrukkelijk verzoek van de
Commissie voor Huisvesting werd
bekomen dat deze Concertatiecom-
missie niet alleen advies verstrekt aan
de Vlaamse Executieve, maar tevens
aan de Vlaamse Raad. Deze toege-
ving is belangrijk aangezien het hier-
door mogelijk wordt een brede maat-
schappelijke discussie omtrent de fe-
deralisering van de huisvestingssector
op gang te brengen. Onze fractie
blijft het echter betreuren dat alleen
de Executieve om advies kan vragen
aan een Commissie die ze bovendien
grotendeels zelf samenstelt. Men zou
bijgevolg kunnen stellen dat de
Vlaamse Executieve als het ware
zichzelf adviseert. Onze fractie pleit
er daarom voor dat de leden van de
Vlaamse Raad of, tenminste de leden
van de Commissie voor Huisvesting,
het recht toegewezen krijgen om ad-
vies aangaande deze problematiek te
vragen bij de Concertatiecommissie.
Het lijkt mij immers niet meer dan
normaal dat de leden van deze Raad
van zeer nabij betrokken worden bij
de oprichting van nieuwe instellingen
die deel zullen uitmaken van onze
gemeenschap. Bij de bespreking van
dit ontwerp in de Commissie voor
Huisvesting is reeds gebleken dat
men deze Concertatiecommissie wil
gebruiken om de discussie omtrent
de federalisering van deze sector bui-
ten de Vlaamse Raad te voeren.

Op die manier kan geen brede maat-
schappelijke discussie op gang ge-
bracht worden. De samenstelling van
deze Commissie biedt hiertoe hele-
maal geen waarborgen. De Vlaamse
Executieve heeft de samenstelling
van deze Commissie, bestaande uit
dertien leden, volledig in de hand.

Als het in de bedoeling lag een open
discussie op gang te brengen, had
men bij de samenstelling van deze
Commissie waarborgen moeten in-
bouwen die een verantwoording van
de verschillende geledingen van onze
Vlaamse Gemeenschap garanderen.
De huidige samenstelling van de
Concertatiecommissie laat voorzien
dat deze Commissie in het leven werd
geroepen om de twistpunten tussen
twee syndicale vleugels van één be-
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paalde politieke strekking op een ge-
structureerde manier te laten uit-
vechten. Uit verschillende verklarin-
gen blijkt immers dat beide vleugels
het helemaal niet eens geraken over
de vraag of de VHM en de VLM al
dan niet moeten gefusioneerd wor-
den en of de ruilverkavelingen al dan
niet onder de VLM moeten onderge-
bracht worden. In de grond draait de
discussie tussen beide syndicale vleu-
gels rond de vraag of het nog langer
duldbaar is dat de ruilverkavelings-
dienst de spaarcenten, die moeizaam
door de Huisvesting werden ver-
gaard, kan blijven oppeuzelen. De
Volksunie bereurt het ten zeerste dat
deze syndicale vleugels nu reeds
klaar staan om de discussie binnen
de Concertatiecommissie te hypothe-
keren. De Volksunie pleit er daarom
voor dat de samenstelling van deze
Commissie zou worden opengetrok-
ken. Wij achten het daarom wense-
lijk dat elke politieke fractie, reke-
ning houdend met de samenstelling
van deze Raad, zou vertegenwoor-
digd zijn in deze Commissie. Op deze
manier kan wellicht vermeden wor-
den dat de discussie in deze Commis-
sie ontaardt in een belangendiscussie
tussen syndicale vleugels.

Ten slotte wil ik nog even stilstaan
bij de opdracht die de Concertatie-
commissie kreeg toegewezen. Bij de
opsomming van de materies waar-
over ‘deze Commissie advies dient te
verstrekken wordt gesproken over de
coördinatie, de planning, de pro-
grammatie, de financiering en de or-
ganisatie van de beide maatschappij-
en. Het is mij opgevallen dat in deze
opsomming nergens het woord ratio-
nalisatie valt. Waarschijnlijk neemt
de Vlaamse Executieve dit woord
niet graag in de mond uit vrees voor
de reactie van de erkende bouwmaat-
schappijen. Het is nochtans duidelijk
dat deze rationalisatie zich nu, meer
dan ooit, opdringt. Hoewel de fusie
van gemeenten reeds jarenlang een
feit is, blijven in de meeste deelge-
meenten sociale bouwmaatschappij-
en actief. Om de werking van deze
maatschappijen te optimaliseren en
om kosten te besparen, lijkt het mij
noodzakelijk in heel wat kleinere en
landelijke gemeenten over te gaan tot
de fusie van deze maatschappijen.
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Ik ben mij er volkomen van bewust
dat bij dit rationalisatieproces heel
wat heilige huisjes zullen moeten
sneuvelen. De sociale bouwmaat-
schappijen zullen niet gemakkelijk
tot fusie kunnen worden bewogen.
Indien deze problematiek nu niet
wordt aangepakt, zal men er in de
toekomst ook nooit in slagen de huis-
vestingssector te rationaliseren.

De Vlaamse Executieve heeft dit fe-
deraliseringsproces door de voorop-
gestelde timing, de benoemingspoli-
tiek en de samenstelling van de Con-
certatiecommissie volkomen naar
zich toe getrokken zodat het gevaar
bestaat dat een ruime discussie over
deze federalisering onmogelijk
wordt. De federalisering van de
Huisvestingsmaatschappij en van de
Landmaatschappij moet in een open
klimaat worden voorbereid en uitge-
voerd. Een brede maatschappelijke
discussie tussen alle instanties die be-
trokken zijn bij de huisvestingspro-
blematiek, is de enige manier om dit
federaliseringsproces met succes uit
te voeren. Dit zijnmijn bedenkingen
bij de artikelen van dit ontwerp van
decreet. De Volksunie vindt dit een
stap in de goede richting. De kritiek
die wij hebben geuit, heeft ons doen
besluiten dat wij ons bij dit ontwerp
zullen onthouden. (Applaus bij de
VU)

De Voorzitter : De heer Taelman
heeft het woord.

De heer W. Taelman (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, namens
de PVV-fractie wil ik op mijn beurt
de verslaggever danken voor zijn de-
gelijk en uitgebreid verslag. Dat het
verslag uitgebreid is, is een gevolg
van de nauwgezetheid waarmee alle
partijen dit ontwerp hebben geanaly-
seerd en bestudeerd.

Vanuit de PVV-fractie werden van
meet af aan heel wat bedenkingen
geuit nopens dit ontwerpdecreet. Ze
waren vooral ingegeven door de li-
bellering van het Regeerakkoord van
de Vlaamse Executieve, goedge-
keurd op 24 november 1985, waarin
wordt gestipuleerd dat, in uitvoering
van de wet van 28 december 1984 tot
afschaffing of herstructurering van

sommige instellingen van openbaar
nut, de Vlaamse Regering dringend
eigen structuren zou uitwerken, met
het oog op een doeltreffend en ,,een-
duidig” huisvestingsbeleid. Hiertoe
zou vóór 1 juli 1986 een ontwerp van
decreet bij de Vlaamse Raad worden
ingediend.

In onze geest werd met het woord
,,eenduidig” bedoeld dat zou worden
gestreefd naar de samenvoeging van
alle huisvestingsactiviteiten.

Uit de bespreking in de Commissie
en de toelichting van de Gemeen-
schapsminister blijkt echter dat dit
niet zo is. Vandaar dat collega Fla-
mant en ikzelf ter zake een amende-
ment hebben ingediend, waarover
straks meer.

Mijnheer de Voorzitter, ook heeft
onze fractie vragen bij de zin en de
taak van de Vlaamse Concertatie-
commissie. Uiteraard zal niemand
ontkennen dat de organisatie van het
Vlaams huisvestingsbeleid grondig
dient te worden voorbereid. De
Vlaamse Concertatiecommissie dient
hiertoe - volgens het ontwerp van
decreet - het nodige voorbereidend
werk te verrichten ten einde de
Vlaamse Executieve degelijk te advi-
seren. toch vindt de PVV-fractie het
vreemd dat pas nu het voorbereidend
werd zal worden aangevat. Eigenlijk
diende er al bijna een jaar een ont-
werp van decreet bij de Vlaamse
Raad te zijn ingediend. De voorbe-
reidende werkzaamheden dienden
reeds lang voltooid te zijn.

Tevens zijn wij van mening dat de
voorbereiding destijds kon worden
uitgevoerd door het toenmalig Natio-
naal Instituut voor de Huisvesting of
door de Administratie voor Huisves-
ting van de Vlaamse Gemeenschap.
Eigenlijk is het oprichten van een
nieuwe structuur min of meer gelijk
te stellen met het ,,passeren” - zoals
men dat in het ambtelijk taalgebruik
noemt - van de bestaande admini-
stratie. Deze techniek wordt door de
ambtenaren zeker niet ervaren als
een blijk van vertrouwen.

Wat ons als liberalen en goede be-
heerders van gemeenschapsgeld in
dit ontwerp van decreet eigenlijk het
meest tegen de borst stuit, is dat tot

nog toe geen berekening werd ge-
maakt inzake het verschil in kostprijs
tussen het naast-elkaar-bestaan van
twee geregionaliseerde huisvestings-
maatschappijen met eigen structuur
en personeel enerzijds, en het samen-
voegen van de sociale huisvestingsac-
tiviteiten in één enkele structuur en
een beleid anderzijds.

Zelfs de heer D’havé, in ACW-kring
niet onbekend en Voorzitter van de
Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting, gaat nog een stap verder
en verklaart op 17 mei 1986 bij de
voorstelling van het jaarverslag van
de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting voorstander te zijn van :
,,in het Vlaamse Gewest nog slechts
één maatschappij voor sociale wo-
ningbouw over te houden”. D’havé
vindt de regionalisering van de socia-
le woningbouw een enige gelegen-
heid om in de sociale woningbouw te
rationaliseren.

Mijnheer de Minister, u hebt ons in
de Commissie gewezen op een aantal
onzekerheden, die pleiten voor een
overgangsfase tot 1 januari 1989. Wij
accepteren dit uiteindelijk omdat u
ons de verzekering hebt gegeven dat
deze overgangsperiode niet dient om
de zaak eindeloos op de lange baan
te schuiven, maar om werkelijk de
opgelopen achterstand in te halen en
dat er gebruik zal .gemaakt  worden
van die twee jaar om inhoudelijk via
de Concertatiecommissie na te gaan
wat de beste structuur voor het beste
huisvestingsbeleid is.

Voorts willen wij ook niet dat door
het uitstellen van een oplossing, zij
het een tijdelijke oplossing, de regio-
nalisering op losse schroeven zou ko-
men te staan, wat onze positie ten
opzichte van het Waalse Gewest niet
zou vergemakkelijken. Maar omdat
we vinden dat de huidige tekst ons
meer zekerheid moet geven over de
opdracht van de Concertatiecommis-
sie en over wat er nadien zal gebeu-
ren, binden wij onze steun aan dit
ontwerp van decreet aan de aanvaar-
ding van twee amendementen, die
rondgedeeld werden en die ik straks
zal verdedigen tijdens de artikelsge-
wijze bespreking.

Wij wensen geen enkele vorm van
obstructie te voeren, maar hebben al-
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leen de bedoeling om van de defini-
tieve regionalisering gebruik te ma-
ken voor de aanzet tot een efficiënt
en rationeel huisvestingsbeleid.

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ik heb mij in ex-
tremis  laten inschrijven in het debat
omdat collega Van Elewyck mij daar-
net heeft uitgedaagd. Ik vind dus dat
ik hierop moet antwoorden. Hij heeft
mij uitgedaagd op twee punten : ten
eerste zeggende dat wij destijds Pou-
jadistische  verklaringen hebben afge-
legd inzake het huisvestingsbeleid en,
ten tweede, dat wij zouden meespe-
len in, wat hij noemt : ,,de politieke
wellust van de meerderheidspartijen
bij de politisering van de Vlaamse
Administratie”.

Eerst en vooral wens ik de heer Van
Elewyck te vragen eens goed de tek-
sten na te lezen van mijn destijds ge-
dane uiteenzettingen. Wij hebben
steeds gezegd dat de PVV-fractie
voorstander is om op de meest socia-
le wijze goedkope woningen te kun-
nen aanbieden aan diegenen die het
minst begoed zijn en goedkope wo-
ningen om te huren en ook te kunnen
kopen. Wij waren altijd van oordeel
dat de middelen die hiervoor werden
aangewens eens uit het gewone denk-
stramien dienen getrokken en het
voorbeeld van Engeland eens moet
worden onderzocht waar via privati-
seringen van een aantal activiteiten
dergelijk doel werd bereikt.

Wij hebben nooit  gesteld,  zoals u
daarnet hebt geïnsinueerd, dat wij
een sociaal huisvestingsbeleid willen
afbreken. Neen, wij hebben alleen
willen wijzen op de middelen, op an-
dere middelen en op een andere wij-
ze die hievoor bruikbaar zijn.

Vervolgens, mijnheer Van Elewyck,
hebt u ons verwijten gemaakt inzake
de politisering van de Vlaamse Ad-
ministratie die, naar uw zeggen, ook
voorzien is in dit ontwerp van de-
creet.

Het stoort mij, mijnheer Van Ele-
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wyck, dat u deze materie, die zoals
u zelf weet bijzonder complex is, van-
daag op een polemische, ik zou bijna
durven zeggen, demagogische wijze
hebt naar voren gebracht.

U weet dat de politisering en de goe-
de werking van de administratie twee
moeilijke zaken zijn die niet gemak-
kelijk te combineren en met elkaar
in evenwicht te brengen zijn. In het
najaar zal hier een discussie worden
gehouden gewoon over het perso-
neelsstatuut van de Vlaamse Raad.
Welnu, wij zullen zien welke fractie
tot politisering bereid is. (Applaus bij
de CVP)

Wat nu specifiek dit ontwerp van de-
creet betreft, zeg ik, mijnheer Van
Elewyck, dat de PVV en meer in het
bijzonder de toenmalige Staatssecre-
taris, de heer Waltniel, in de vorige
legislatuur, daartoe de aanzet heeft
gegeven. Zo gebeuren de aanwerving
vandaag allemaal via het Vast Wer-
vingssecretariaat en geschieden de
bevorderingen van het lager niveau
thans volgens vastgestelde regels.
Het is de eerste keer dat zoiets is
ingevoerd.

Het is duidelijk dat het probleem zich
vooral stelt bij’ het hoger niveau, de
leidende ambtenaren. Hier gaat het
er om te weten op welke wijze wij
een administratie meer dynamisch
kunnen maken zonder de politisering
al te geweldig te laten meespelen.
Het is onze mening dat, op dàt ni-
veau, de politiek moet kunnen mee-
spelen, dat het beleidsniveau, de
Executieve, de uitvoerende macht,
op een bepaald ogenblik hun beleid
in de administratie zelf moeten kun-
nen integreren. Persoonlijk meen ik
dat, wanneer men bijvoorbeeld zou
werken via anciënniteitsregels en ad-
viezen van bestuursdirecties, wij op
de duur zouden komen tot een admi-
nistratie die weinig dynamisch is.

Mijnheer de Minister, ik vraag u om,
bij de toepassing van dit ontwerp van
decreet, te proberen de administratie
meer dynamisch te maken en de na-
delige gevolgen van ,,de politieke tus-
senkomst” die er moet zijn, te beper-
ken. Daarom vraag ik mij af of het
niet mogelijk zou zijn voor het hoger
niveau, voor de leidende ambtenaren
te werken met contractuelen. Men
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zou voor vier à vijf jaar bij delegatie
personen kunnen aanduiden. Hier-
door zouden deze leidende ambtena-
ren meer gemotiveerd en bekom-
merd zijn om hun administratie op
de best mogelijke wijze te verdedi-
gen. Dat is weliswaar een persoonlijk
standpunt waarmee ik wil aantonen
dat ik bekommerd ben om een admi-
nistratie die haar beleid wil door-
drukken en om het minimaliseren
van de nadelige gevolgen van politie-
ke tussenkomsten. Mijnheer de Mi-
nister, mag ik vragen met deze op-
merkingen rekening te houden bij de
uitvoering van uw decreet.

MOTIE VAN ORDE (R.v.O. art.
37)

Persoonlijk feit

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik ben collega Denys
uiteraard erkentelijk omdat hij zo
vriendelijk was naar mij te luisteren.
Maar ik stel vast dat hij niet goed
heeft geluisterd en dat hij sommige
dingen verkeerd heeft geïnterpre-
teerd. Om uit dit welles nietes spel-
letje te geraken zal ik hem straks mijn
tekst overhandigen.

Ik geloof dat het goed is, collega De-
nys, hier enkele dingen op een rij te
zetten. Ten eerste, ik herinner u er- 
aan dat u bij de begrotingsbespreking
voor twee jaar hier hebt gesteld dat,
gelet op de schulden van de sociale
huisvesting, wij het hele systeem be-
ter zouden doen verdwijnen. De Par-
lementaire Handelingen kunnen dit
bevestigen. Sommigen van uw frac-
tiegenoten die ofwel actief zijn in de
Nationale Huisvestingsmaatschappij
of in een maatschappij voor sociale
woningbouw kwamen mij later in de
wandelgangen zelfs verklaren dat zij
het erg vonden op die manier door
hun eigen fractievoorzitter in hun
hemd te zijn gezet.

Dan k,om ik tot de benoemingen. Ik
ben bereid van op deze tribune de
verhoudingen aan te geven volgens
dewelke  de politieke benoemingen
op voorstel van de twee meerder-
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heidsfracties zouden moeten gebeu-
ren. Toen u zich daarstraks negatief
uitliet over de politieke benoemingen
heb ik u gevraagd wat u dan ging
doen met artikel 8, laatste alinea. De
unanieme SERV zegt in zijn advies
dat dit gedeelte er niet moet instaan
omdat het niet past in een overgangs-
regeling te vermelden dat men gaat
benoemen en bevorderen zonder re-
kening te houden met alle bestaande
regels. Op die manier loopt het nog
meer in het oog dat de dingen niet
correct verlopen. Mijnheer Denys, ik
ben bereid tot een tegemoetkoming.
Ik wil zo dadelijk een amendement
indienen bij artikel 8, laatste alinea,
om voor de noemingen en de bevor-
deingen de Vlaamse Executieve toe
te staan voor elk van die tijdelijke
maatschappijen contractuelen aan te
werven. Ik wil u rustig op uw woord
nemen. Ik voorspel dat u morgen dit .
amendement zal verwerpen en u een
tekst stemt waarbij politieke benoe-
mingen in dit decreet als het ware
worden ingebakken.

Collega Denys, u moet beseffen dat
wanneer u een uitdaging lanceert, u
zal worden geconfronteerd met de
houding die u anderen ter zake voor-
spiegelt.

Ik vraag u nogmaals, collega Denys,
artikel 8, laatste paragraaf, duidelijk
te willen lezen. Bij de artikelsgewijze
bespreking zullen wij het unaniem
advies van de SERV naast deze tekst
leggen, en ik vraag u nogmaals hier-
over te willen nadenken.

Ik kondig aan dat ik een amende-
ment zal indienen ten einde tegemoet
te komen aan de verzuchtingen van
de heer Denys. Ik voorspel u echter,
mijnheer Denys, dat u morgen tegen
dit amendement zult stemmen, ook
al zijn in de verantwoording uw eigen
verzuchtingen vervat. Het gezichts-
verlies zal voor uw rekening zijn.
(Applaus bij de leden van de SP)

De Voorzitter : In die omstandighe-
den zal ik uw amendement onontvan-
kelijk moeten verklaren.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik ben het met uw
zienswijze niet eens.

De Voorzitter : Dit
persoonlijk feit.

wordt dan een

De heer J. Van Elewyck : Helemaal
niet. Ik heb een amendement aange-
kondigd met verantwoording. In ons
reglement is geen enkel artikel terug
te vinden waarbij een amendement
niet ontvankelijk zou worden ver-
klaard omwille van de verantwoor-
ding.

Zoals gezegd, gaat het om artikel 8,
laatste alinea, luidens als volgt : ,,De
Vlaamse Executieve kan daarbij af-
wijken van de vereisten inzake wer-
ving, verandering van graad en
bevordering, zoals die door het be-
sluit van de Vlaamse Executieve dat
het personeelsstatuut bepaalt, zijn
vastgelegd”, dat moet worden ver-
vangen - en ik moet de zin nog cor-
rect formuleren - door : ,,De
Vlaamse Executieve kan de beide
maatschappijen toelaten voor de lei-
dende functies uitsluitend contractue-
len in dienst te nemen”. De definitie-
ve tekst zal die richting uitgaan en is
dus volledig ontvankelijk. Een tekst
niet ontvankelijk verklaren op basis
van de verantwoording, zal - en laat
mij toe dit te zeggen, mijnheer de
Voorzitter - moeilijk zijn.

De Voorzitter : Het ene volgt uit het
andere. Alles zit in alles, en omge-
keerd, heeft de heer Eyskens gezegd.

De heer J. Van Elewyck : Dit geldt
ook voor ons reglement, mijnheer de
Voorzitter.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende oprichting van een Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en van een
Vlaamse Huisvestingsmaatschappij
en tot instelling van een Vlaamse
Concertatiecommissie voor de socia-
le huisvesting
- 201 (1986-1987)-Nrs. 1 tot 5.

Algemene bespreking (Voortzetting)

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-

ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, ik dank de verslaggever
voor zijn goed, uitgebreid en gede-
tailleerd verslag ‘dat naar mijn me-
ning correct de gedachtenwisseling
weergeeft die in de Commissie voor
de Huisvesting heeft plaats gevon-
den.

Ik moet beginnen, mijnheer de Voor-
zitter, met vast te stellen dat aan de
hand van dit verslag bijna alle inlei-
dende sprekers een woordje hebben
gezegd over de algemene problema-
tiek en wel zodanig uitgebreid dat ik
van oordeel ben dat het een bijzon-
der goede documentatie is om de
Concertatiecommissie te laten star-
ten. Wij hebben hier een paar lessen
in geschiedenis gekregen, wij hebben
een paar futurologen gehoord en al-
lerlei zaken vernomen. Ik heb de in-
druk dat dit gesprek in ieder geval
voor de Concertatiecommissie be-
langrijke stof heeft geleverd.

Ik moet de verslaggever ook bedan-
ken voor de eerste aanbreng die hij
voor de Concertatiecommissie heeft
gemaakt. Ik moet natuurlijk wel zeg-
gen dat, ik heb zeven punten geteld
collega De Seranno, mochten wij dit
allemaal kunnen realiseren, wij on-
middellijk in de zevende hemel zou-
den zijn.

De heer J. De Seranno : En wellicht
in de definitieve fase.

Minister P. Akkermans : U zult ech-
ter moeten aanvaarden dat dit toch
wel belangrijk financiële consequen-
ties heeft die wij vandaag niet direct
kunnen overwinnen.

De heer J. De Serrano : Ik zou niet
graag hebben dat er een misverstand
ontstaat. U zegt dat dit belangrijke
budgettaire consequenties zou heb-
ben. Wanneer ik het accent heb po-
gen te leggen op de eigendomsver-
werving, dan was het precies mijn be-
doeling aan te tonen dat dit blijkbaar
de belangrijke mogelijkheid is zonder
al te zware budgettaire gevolgen de
sociale huisvesting maximaal te
bevorderen. De eigendomsverwer-
ving is voor de overheid de goed-
koopste wijze om een sociaal huisves-
tingsbeleid te voeren. Ik hoop dat
hieromtrent geen misverstand be-
staat. Bij elke eigendomswoning die
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De Seranno

gebouwd wordt ontvangt de nationa-
le overheid onmiddellijk 500 à
600.000 frank.

Minister P. Akkermans : In die rede-
nering, waar u natuurlijk gelijk hebt,
is het bijzonder jammer te moeten
vaststellen dat de return voor de in-
spanning naar de nationale Regering
gaat en niet naar de Vlaamse Rege-
ring komt. Van daaruit is dit natuur-
lijk bijzonder moeilijk. Mocht deze
return bij ons komen, dan denk ik
dat de inspanningen zouden kunnen
worden verhoogd. Tot op heden zijn
wij nog niet zover.

Ik ben het met u eens wanneer u zegt
dat wij inzake sociale woningbouw
tot 20.000 nieuwe woningen zouden
moeten komen, dan zijn wij nog maar
aan de helft van het ritme van 7 à 8
jaar geleden. Het is echter duidelijk
dat daaraan tot de eeuwwisseling,
volgens alle statistieken, een reële
behoefte is.

Ik moet wel zeggen dat in strijd met
was sommigen denken wij bij voor-
beeld in 1986 toch 14.000 bouwpre-
mies en 16.000 saneringspremies heb-
ben uitgereikt. Het is dus eigenlijk
toch wel belangrijk hier even te on-
derstrepen dat ongeveer 30.000
bouwoperaties in 1986 werden be-
handeld.

Het tweede punt betrof de aanmoedi-
ging van de eigendomsverwerving.
Daarop kan ik positief antwoorden.
Ik denk dat het beleid dat wij voeren
in belangrijk mate de eigendomsver-
werving heeft aangemoedigd. Wij
moeten echter rekening houden met
de beleidsverklaring waarin duidelijk
staat dat het gaat over aanmoediging
voor mensen met een bescheiden in-
komen en dat het beleid hoofdzake-
lijk kind- en gezinsvriendelijk moet
zijn.

Zullen wij ook in de toekomst de
eengezinswoning verder bevorde-
ren ? U zegt dat het huisvestings- en
het landinrichtingsbeleid voortaan als
instrument doelmatig kunnen wor-
den gehanteerd met onder meer een
betere ruimtelijke ordening. Dat is
natuurlijk vanzelfsprekend. Ik meen
dat hier voor ons een belangrijke op-
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dracht wegligt waarover ik mij van-
daag moeilijk kan uitspreken maar
die wel in de lijn ligt van het beleid
dat door de Vlaamse Executieve is
gevoerd en waarin zeer belangrijk
opties zijn vervat voor de toekomst.
Ik wil toch even herhalen dat de be-
groting voor de Nationale Maat-
schappij voor de Huisvesting en de
Nationale Landmaatschappij 10,51
miljard bedraagt en 4,l  miljard voor
het Vlaamse Woningfonds. Als men
daarbij de 3,800 miljard voegt die wij
besteed hebben aan premies dan ver-
tegenwoordigt dit toch een groot deel
van de begroting van de Vlaamse Re-
gering. U die de vader is van het
grondbeleid weet dan een ingrijpend
grondbeleid altijd één van de belang-
rijke doelstellingen moet blijven voor
de toekomst. De grond zal niet zo
goedkoop blijven en indien de ge-
westplannen worden uitgevoerd zoals
ze zijn geconcipieerd dan zal het
grondbeleid in de nabije toekomst,
vooral voor sociale verkavelingen,
van belang zijn.

U heeft de vraag gesteld welke de
budgettaire middelen waren die de
Vlaamse Gemeenschap daartoe wil
inzetten. Ik meen dat wij op dit ogen-
blik in de Vlaamse Regering een
maximum hebben bereikt qua ver-
houdingen inzake de begroting van
vandaag tegenover de middelen die
we vrijmaken voor de huisvesting. U
is een ogenblik blijven stilstaan bij de
rol die eventueel zou kunnen worden
toebedeeld aan de provincies. Ik vind
dat een origineel idee maar ik wil er
u toch attent op maken dat de provin-
ciale decentralisatie hoofdzakelijk
een budgettaire weerslag zal hebben
en wij daar niet aan ons trekken zou-
den komen. In verband met de orga-
nisatie van het toezicht en de contro-
le op provinciaal vlak heeft de huidi-
ge administratie al enkele initiatieven
genomen en wordt de decentralisatie
inzake controle vandaag gevoerd
door de centrale administratie en dit
betreffende saneringspremies en dies
meer. Daarvoor worden personen
van het Nationaal Instituut voor
Huisvesting aangewend die gedeelte-
lijk zijn overgebracht naar de admini-
stratie Huisvesting - dit is meteen
een antwoord op de vraag van de
heer Meyntjens - waar zij vandaag
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reeds de dienst Woonbeleid stoffe-
ren.

Ik dank de verslaggever
drage  dienaangaande.

voor zijn bij-

Collega Van Elewyck, als beleidsor-
ganismen hebben wij inderdaad goe-
de beleidsinstrumenten nodig. Ik kan
u daarin alleen bijtreden. De evolutie
van de behoeften is zo indrukwek-
kend dat wij verplicht zijn altijd met
onze beleidsinstrumenten te volgen.
Ook op dat vlak hebben wij in de
Vlaamse administratie belangrijke in-
spanningen gedaan en hebben wij de
dienst Woonbeleid gestoffeerd met
personen komende uit het Nationaal
Instituut voor de Huisvesting. De be-
slissing van het liquideren van de
dienst gaat uit van de nationale Rege-
ring. Wij hebben gedaan wat we kon-
den maar wilden toch niet een nieuw
instituut in het leven roepen. Bijge-
volg hebben wij de mensen die daar
ter beschikking waren grotendeels
overgenomen in de dienst Woonbe-
leid van de Vlaamse administratie.
Ik kan u daarin volkomen volgen en
ben het niet eens met degenen die
ervan uitgaan dat de huisvesting fail-
liet is en dat de schuldenberg van de
huisvesting onoverkomelijk is. Het is
inderdaad zo dat de lasten die wij
hebben ruimschoots gedekt worden
door het patrimonium. Het is onzin
te beweren dat dit niet het geval is ;
de bewijzen liggen op tafel. U hoeft
maar de verslagen te lezen van de
Nationale Maatschappij voor Huis-
vesting en de Nationale Landmaat-
schappij om te weten wat met de mid-
delen die ons ter beschikking zijn ge-
steld is gebeurd. Indien de nationale
Regering en de regionale regeringen
op tijd alle financiële verbintenissen
die bij wet waren vastgelegd, hadden
nagekomen dan waren wij nooit ge-
confronteerd geweest met de proble-
men van vandaag. Ik vind het erger-
lijk en jammer - zoals de heer Van
Elewyck en vele anderen alsook de
verslaggever hebben gezegd - dat
wij vandaag nog altijd het systeem
van de premieverschaffing moeten
prefinancieren. Dit betekent dat de
Vlaamse Regering volgend jaar 4,l
miljard zal moeten vinden voor het
aflossen van de prefinancieringen en
intresten van de premies. Vandaag
betalen wij 3,8  miljard voor dezelfde
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premies, met andere woorden het en-
gagement is 8 miljard alleen voor de
premieverschaffing. Wij hebben sa-
men beslist en het staat in de beleids-
nota, dat wij het premiesysteem moe-
ten voorbehouden voor personen
met een bescheiden inkomen. Indien
wij ons daaraan niet houden, dan zul-
len wij komen tot astronomische cij-
fers en ik meen dat dit de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap best
wordt bespaard.

Mijnheer Van Elewyck, u hebt sa-
men met vele anderen, nogal wat ge-
praat over politieke benoemingen.
Door de nationale Regering zullen
een aantal personen van de Nationale
Huisvestingsmaatschappijen aan het
Vlaamse Gewest worden overgedra-
gen, dit in uitvoering van de wet van
28 december 1984 tot afschaffing of
herstructurering van sommige instel-
lingen van openbaar nut. Er zullen
ook een aantal betrekkingen zijn
waarvoor geen effectief titularis werd
benoemd en die vacant zullen zijn.
Teneinde de continuïteit te verzeke-
ren en te beletten dat een vacuüm
zou ontstaan in de werking van de
nieuwe maatschappijen wordt voor-
zien dat voor dit geringe aantal niet-
bezette betrekkingen een vlugge be-
noemingsprocedure mogelijk zou
zijn. Bovendien wordt teneinde ter
zake de nodige waarborgen te bieden
in het decreet zelf gesteld dat de per-
soneelsformatie van de Vlaamse
maatschappijen niet groter mag zijn
dan het aantal betrekkingen dat nu
bij de nationale maatschappijen voor
Nederlandstaligen is bestemd.

De heer A. De Beul : Om hoeveel
benoemingen gaat het ?

Minister P. Akkermans : Ik weet dat
nog altijd niet omdat het kader voor
deze maatschappijen nog niet werd
opgericht. Eerst moeten de maat-
schappijen worden opgericht, dan de
statuten goedgekeurd en dan het ka-
der bepaald, Het kader wordt nu in
het decreet bepaald door de om-
schrijving dat er niet meer zullen zijn
dan die vandaag aanwezig als Neder-
landstaligen in het huidige kader van
de twee maatschappijen.

De heer J. De Seranno : Er gebeurt
nu exact hetzelfde als destijds bij de

oprichting van de Waterzuiverings-
maatschappij.

De heer A. De Beul : Als dit perso-
neel volledig wordt overgenomen, zal
er dan over twee jaar niet teveel per-
soneel zijn als de fusie is verwezen-
lijkt ?

De heer J. De Serrano : Ik heb het
nog nooit meegemaakt bij een fusie
dat er minder personeel is dan vóór
de samenvoeging.

De heer J. Van Elewyck : Denk toch
eens aan de suggestie van collega De-
nys ; die is niet zo slecht.

De Voorzitter : Collega’s, de Minis-
ter heeft het woord.

Minister P. Akkermans : Collega
Van Elewyck, u heeft de wens uitge-
sproken - en ik denk dat het ook
de wens van alle leden van de Com-
missie voor de Huisvesting was - dat
in de Vlaamse Raad een debat zou
worden gewijd aan het gestelde doel,
evenals aan de regionale spreiding en
de programma’s inzake huisvesting.
Deze wens is voor een deel gereali-
seerd naar aanleiding van de bespre-
king van de begroting, maar ik neem
aan dat daarover nog verder kan wor-
den gesproken.

In het verslag heb ik reeds gesteld
dat ik het normaal vond dat de ver-
slagen van de Concertatiecommissie
zouden worden overgemaakt aan de
leden van de Commissie voor de
Huisvesting met de bedoeling daar-
over een grondige bespreking te voe-
ren.

Aan de collega’s die hieromtrent op-
merkingen hebben gemaakt kan ik
zeggen dat ik op 1 juli 1986 wèl klaar
was met dit ontwerp, maar zoals u
weet ,,heeft het huis van ons Heer
vele kamers”, niet alleen die van de
Boerenbond.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Minister, bedoelt u met ,,ons
Heer” de heer Geens ?

Minister P. Akkermans : Dat heb ik
niet gezegd.

Ik was klaar met het ontwerp, maar
het heeft nogal wat geduurd voor-
aleer wij in de Vlaamse Executieve

tot een concensus  kwamen. Ik denk
evenwel dat het resultaat de moeite
loont en ben ervan overtuigd dat wij
met die Concertatiecommissie nuttig
werk kunnen leveren.

Ik denk dat de heer Van Elewyck
zich vergist heeft wanneer hij zegde
dat in de Concertatiecommisie elf le-
den aanwezig zijn. Er zijn elf leden
in elke Raad van Bestuur, maar in
de Concertatiecommissie zetelen er
dertien leden waarvan er zeven door
de Vlaamse Executieve zullen wor-
den aangeduid. Ik vermoed dat dàt
u stoorde, maar de Vlaamse Execu-
tieve is bijzonder bekommerd om-
trent de goede afloop van deze zaak
en heeft gemeend dat zij best zelf de
Conce>tatiecommissie  kon begelei-
den.

De heer Marc Olivier heeft naar mijn
mening een belangrijk historiek gege-
ven die wij bij de documentatie kun-
nen voegen. Ik ben ervan overtuigd
dat ook de heer Van Elewyck die
historiek kende.

Ik dank u, collega, voor de originele
formulering van uw felicitaties.

Ik ben ervan overtuigd dat deze vier
personen die in de twee Raden van
Bestuur aanwezig zullen zijn, inder-
daad de kern zullen uitmaken en zul-
len instaan voor het al dan niet slagen
van de opddracht  van deze Concerta-
tiecommissie. Wij hebben deze struc-
tuur gewild, omdat zij in ieder geval
verplicht zouden zijn te luisteren naar
de noden die in de twee maatschap-
pijen naar voren komen.

Ik ben ten zeerste bekommerd over
de verdeling van het patrimonium.
Dat is de reden waarom wij een audit
hebben aangeduid. De verdeling van
het patrimonium zal hoe dan ook een
bijzonder delicate opdracht blijven,
vooral omdat er schulden zijn. Ik her-
haal dat het mijn grote bekommernis
is dat wij de Vlaamse belangen hier
niet laten hypothekeren.

De nationale Minister van Financiën
heeft twee vereffenaars aangeduid
om de situatie van de maatschappijen
op te maken. Wij zijn overgegaan tot
het aanduiden van bedrijfsrevisoren
om een audit uit te voeren omdat wij
bekommerd zijn om de cijfers die de

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 35
24 juni 1987 Oprichting VHM en VLM 1488



ook 

Akkermans om tot
men.

de huidige conceptie te ko-

heer Olivier heeft aangehaald. Ik ben
er mij van bewust dat tientallen mil-
joenen of zelf meer van de nationale
reserves zijn afgenomen om kortin-
gen toe te staan en zelfs om verkopin-
gen met verlies te realiseren in de
Waalse regio wat ten nadele uitvalt
van de Vlaamse regio.

De heer Meyntjens heeft in het kader
van zijn bekommering om de federa-
lisering over het opdoeken van het
Nationaal Instituut - wat hij mis-
schien wel niet betreurd, - de vraag
gesteld waarom men van die gelegen-
heid geen gebruik heeft gemaakt om
een Vlaams instituut op te richten
wat in de Commissie werd besproken
en wat wordt herhaald in het amen-
dement van de heer Van Elewyck.

Ik herhaal dat er nu een dienst Wo-
ningbeleid bestaat in de schoot van
de Vlaamse administratie waar een
deel van de Vlamingen die werken
op het Nationaal Instituut zijn naar-
toe gegaan.

De heer Meyntjens vreest ook dat de
Concertatiecommissie met tijdsge-
brek zal te kampen krijgen. De zaak
is delicaat. Alles zal op korte termijn
moeten gebeuren, maar ik meen dat
er een waarborg door de Vlaamse
Executieve werd gegeven door het
feit dat wij het werk van de Concer-
tatiecommissie in het decreet hebben
afgebakend. Het werk moet voltooid
zijn vóór 31 december 1988. De voor-
stellen moeten worden ingediend
vóór 1 juli 1988. De tijdsspanne is 
wel kort, maar ik hoop dat de korte
periode van meet af een aansporing
zal zijn voor degenen die deel uitma-
ken van de Concertatiecommissie om
hun opdracht zonder verwijl te ver-
vullen.

Wij hebben tot nog toe in de beste
verstandhouding met de Vlaamse ad-
ministratie samengewerkt. De aan-
breng van de Concertatiecommissie
is, collega Taelman, ook een aan-
breng vanuit de administratie, na
overleg met het kaderpersoneel van
de administratieve huisvesting. Ik
heb minstens éénmaal per week met
de directeur-generaal en met de in-
specteur-generaal overleg gepleegd
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Collega Meyntjens heeft nog ge-
vraagd waarom het woord ,,rationali-
satie” niet is opgenomen in de tekst
van het decreet. Ik meen dat in het
begrip ,,optimale coördinatie” ratio-
nalisatie is vervat.

De heer Taelman heeft een aantal
problemen te berde gebracht. Zij zijn
vervat in zijn amendement. Het
woord ,,éénduidig” betekent naar
mijn mening tenminste in één rich-
ting en met één programma. Wij mo-
gen echter niet vooruitlopen op de
structuren. Ik kan vandaag niet zeg-
gen wat de beste structuur zal zijn,
maar ik ben het wel eens dat één van
de belangrijkste elementen de kost-
prijs zal zijn. Het is duidelijk dat de
Concertatiecommissie op de eerste
plaats een kosten-batenanalyse zal
moeten maken, maar dan niet alleen
van de apothekersrekening, maar
-ook over hetgeen moet en kan wor-
den gerealiseerd. Men mag toch niet
uit het oog verliezen dat zowel voor
de landinrichting als voor het bouwen
van huizen om te verhuren de privé-
sector in gebreke blijft. Inderdaad,
men kan heden ten dage niemand
meer vinden die bereid is te investe-
ren in woningen om te verhuren. De
reden hiervan is te wijten aan de te
kleine opbrengst ervan. Wij hebben
op dat vlak de kip met de gouden
eieren gewurgd.

De heer J. De Seranno : Voeg daar-
bij de verhoging van het kadastraal
inkomen.

Minister P. Akkermans : Om al die
redenen doet de privé-sector geen in-
spanningen meer om woningen te
verhuren. Het moet ook een van de
belangrijke opdrachten van de Con-
certatiecommissie zijn om ter zake
tot een eensgezinde opvatting te ko-
men. Zij zal daartoe de kosten-ba-
tenanalyse moeten maken rekening
houdend met deze twee belangrijke
opdrachten.

Mijnheer Taelman, ik denk dat wij
goede afspraken hebben gemaakt en
dat wij op 1 januari 1989 behoorlijk
kunnen starten.

Collega André Denys, u had een
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privé-robbertje uit te vechten met
collega Van Elewyck . . .

De heer J. Van Elewyck : Niet zo
privé !

Minister P. Akkermans : Collega De-
nys, uw idee tot het aanduiden van
contractuelen is niet slecht. Ik kan
daarover moeilijk beslissen. Dat zal
het voorwerp moeten uitmaken van
een uitvoerige bespreking met de
verantwoordelij ken voor het perso-
neelsbeleid in de Vlaamse Executie-
ve. Het is duidelijk dat de Vlaamse
Executieve daarover verder van ge-
dachten dient te wisselen.

In verband met de politieke benoe-
mingen meen ik toch een verklaring
te hebben gegeven die iedereen zal
bevredigen (Applaus bij de meerder-
heid)

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, u weet dat u slechts tweemaal
het woord mag voeren in een debat.
U heeft reeds tweemaal het woord
gekregen.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, u weet toch dat wan-
neer men het woord voert voor een
persoonlijk feit, zulks geen deel uit-
maakt van een bespreking van een
ontwerp.

De Voorzitter : U heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Minister, u zegt dat
u tot een oplossing zal moeten komen
en dat u daarmee vóór 1 juli 1986
klaar was. De Minister zal zich even-
wel herinneren dat in het Regeerak-
koord van de Vlaamse Executieve
staat dat dit decreet vóór 1 juli van
vorig jaar moest worden goedge-
keurd. Dat is natuurlijk iets anders
dan wat u zegt

In het decreet staan dead lines. In
het decreet staat dat de levensduur
van de opvangmaatschappijen eindigt
op 31 december 1988. Verder staat
erin dat de nieuwe structuren auto-
matisch op 1 januari 1989 in vereffe-
ning worden gesteld. Bovendien staat
er iets in wat niet kan, namelijk dat
de rechten van de personeelsleden
hoe dan ook bewaard blijven. Wan-
neer er maatschappijen van rechtswe-
ge ophouden te bestaan op 31 decem-
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Van Elewyck schikten wij allemaal
duidelijke gegevens.

over goede en de algemene be-

ber 1988 dan komt naar mijn mening
de toestand van dat personeel vanaf
de daaropvolgende dag in het ge-
drang. Immers, zij worden bij die
maatschappij benoemd en niet in de
Vlaamse administratie.

Wat u in de Executieve - en ik be-
doel dit niet persoonlijk - in negen-
tien maanden niet heeft kunnen
doen, dat verwacht u van anderen in
twaalf maanden.

De wonderen zijn de wereld niet uit.
Het kan, maar het kan ook niet. Op
dat ogenblik komt u voor een vreem-
de situatie te staan want dan moet u
de dwingende data vervat in het de-
creet met een ander decreet verande-
ren. Op dat ogenblik moet u hier
doen vaststellen dat u heeft gefaald,
het kan niet anders. Ik weet wel dat
u het zal verdrinken in één of ander
verzameldecreet dat een begroting
begeleidt, wij kennen uw trucs.

Door in de voorlopige opvangstruc-
turen te willen benoemen en bevor-
deren bouwt u eigenlijk die misluk-
king in. Indien u zeker was dat het
allemaal zou lukken deed u dat niet.
Dan zou u stellen : vermits wij niet
weten wat precies het gevolg zal zijn
en welk richting wij uitgaan plaatsen
wij daar, horesco referens, contrac-
tuelen. Dat was een mogelijkheid
wanneer u er inderdaad van over-
tuigd was dat u binnen die termijn
tot dat resultaat zou kunnen komen.

Mijnheer de Voorzitter, ik wens nog
een woord te zeggen over de audit.

Mijnheer de Minister, zoals wij in de
Commissie hebben gezegd vinden wij
het zeer goed dat u tot die audit op-
dracht heeft gegeven.

Op onze vraag waarom u daar zolang
heeft mee gewacht en waarom u die
audit niet anderhalf jaar geleden
heeft beslist kregen wij toen geen
antwoord. Vermoedelijk zullen wij er
ook nu geen krijgen. Indien daartoe
vroeger was beslist lag nu het resul-
taat van die audit voor en wisten de
Raad, het uitvoerend orgaan en de
Executieve precies voor welke kosten
en batenanalyse zij stonden en be-

Ik besef wel waarom u die opdracht
nu pas heeft gegeven : het politieke
,,gebakkelei” heeft tot nu geduurd.
U kon ook niet langer wachten met
dat voorlopig decreet, met die op-
vangstructuren. Nu dat ,,kind” hier
op tafel ligt heeft u gauw zelf de op-
dracht voor die audit gegeven omdat
u goed wist dat men u dit in de
Vlaamse Raad toch zou vragen.

Mijnheer de’ Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, dit zijn
allemaal elementen om te zeggen dat
dit helaas geen ernstig werk is. (Ap-
plaus bij de SP)

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, aan de
heer Van Elewyck zou ik willen zeg-
gen dat wij de einddatum in het de-
creet hebben gewild precies opdat ie-
dereen zou geëngageerd zijn dat er
op 31 december 1988 een oplossing
was. Men moet de zaken niet om-
draaien.

In verband met de audit kan ik zeg-
gen dat wij zo lang hebben gewacht
om de eenvoudige reden dat wij ge-
durende twee jaar in de nationale Re-
gering, in een tweetal commissies
hebben gezocht om te komen tot een
duidelijke opsplitsing en een duidelij-
ke boedelscheiding. Dat blijkt niet zo
gemakkelijk te zijn. Wanneer wij
vaststellen dat wij niet tot een eindre-
sultaat kwamen hebben wij onmid-
dellijk een beslissing genomen om
deze audit te laten uitvoeren.

Wij vrezen niet dat er vraag zou zijn,
maar wij zijn ervan overtuigd dat het
absoluut noodzakelijk is.

Als antwoord op de uiteenzetting van
de heer Olivier, kan ik mededelen
dat het duidelijk is dat er nu reeds
een belangenneming is van de Waal-
se regio op de nationale reserves.
(Applaus bij de leden van de CVP)

Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

Aangezien niemand meer het woord

vraagt, verklaar ik
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet houdende op-
richting van een Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en van een Vlaam-
se Landmaatschappij en tot instelling
van een Vlaamse Concertatiecom-
missie voor de sociale huisvesting.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 107quater van
de Grondwet.

- Aangenomen.

Hoofdstuk 1

Oprichting van de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en de

Vlaamse Landmaatschappij

De Voorzitter : Op dit opschrift is er
een amendement, voorgesteld door
de heer Van Elewyck C.S. dat luidt
als volgt :

In het opschrift van dit hoofdstuk na
de woorden ,,Oprichting  van” de
woorden ,,het Vlaams Instituut voor
de Huisvesting” invoegen”

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, met uw
toestemming wens ik al onze funda-
mentele amendementen te samen toe
te lichten zodat ik niet telkens het
woord moet vragen.

De Voorzitter : Goed, indien u de
amendementen telkens vermeldt.

De heer J. Van Elewyck : Ik zal ze
vermelden, maar ze liggen voor de
hand. De amendementen die wij heb-
ben ingediend vertonen een uitste-
kende samenhang en zijn compleet
redelijk.

Vooreerst wens ik een toelichting te
geven over de filosofie bij de amen-
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Van Elewyck

dementen die wij in
ben ingediend.

hoofdorde heb-

Ten eerste, wij begrijpen dat de over-
dracht tussen maatschappijen met
een lange en goede staat van dienst
inzake het patrimonium, de bevoegd-
heden en dies niet meer eenvoudig
is. Het moet echter mogelijk zijn dat
op een pragmatische manier te doen.
Vermits de statuten van elk van die
maatschappijen bij notariële akte
wordt vastgelegd, kunnen dan ook
bevoegdheden en het patrimonium
trapsgewijze bij notariële akte wor-
den overgedragen. Er is behoefte aan
het bekomen van al de gegevens die
er nodig zijn, zoals statistische gege-
vens, behoeftegegevens, allerlei stu-
diewerk  en dies meer. Wij zeggen dus
dat een Vlaams Instituut voor de
Huisvesting dient te worden opge-
richt dat, behalve wat de technische
opdrachten betreft, van het nationaal
Instituut voor de Huisvesting de ope-
rationele zaken overneemt, zodat wij
komen tot een Instituut voor de
Huisvesting - wij nemen uit het ont-
werp de goede zaken over, want er
zijn goede zaken in vervat - waar-
van het beheer is samengesteld uit
vertegenwoordigers, komende uit elk
van de beide Vlaamse maatschappij-
en, waarvan de voorzitter door de
Executieve wordt aangeduid.

Op die manier vermijden wij een hy-
bride overgangsstructuui - die u in
feite ook niet wenst - en komt men
meteen tot een pragmatische oplos-
sing, met nadien, via de notariële ak-
ten, de beslissingen van de Executie-
ve, niet alleen verschuivingen in de
statuten, maar ook de overdracht van
het patrimonium, gekoppeld aan de
bevoegdheden.

Die complete filosofie is verwerkt in
de reeks amendementen, ingediend
onder de titel ,,Vlaams Instituut voor
de Huisvesting”.

Mijns inziens is dit een redelijke sug-
gestie, een voorstel dat voor gevolg
heeft dat men de tussenfase - die
enigszins ongelukkig zal zijn - kan
overslaan ; het is een oplossing die
niets bruuskeert en de trapsgewijze
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overheveling naar een structuur in-
houdt, zodat iedereen zich daarin
kan terugvinden.

Mijnheer de Voorzitter, wie zich de
moeite wil getroosten deze reeks
amendementen op een rustige en be-
hoorlijke wijze te lezen, zal tot de
conclusie komen dat ze zeker geen
partisane politieke grondslag hebben
maar, dat integendeel, de ganse gere-
gionaliseerde sector van de sociale
huisvesting meteen een definitieve
structuur krijgt, zodat de bevoegd-
heidsverschuivingen rustig en prag-
matisch en zonder schokken kunnen
gebeuren. De harmonische oplossing
is echt mogelijk.

De Voorzitter : Minister
heeft het woord.

Akkermans

Minister P. Akkermans : Mijnheer
de Voorzitter, collega’s, ik ben van
mening dat het voorstel van de heer
Van Elewyck enigszins door de feiten
is voorbijgestreefd.

In eerste instantie verwijs ik naar het
koninklijk besluit van 23 februari
1987 tot overdracht van de taken van
het Nationaal Instituut voor de Huis-
vesting aan het Vlaamse en aan het
Waalse Gewest, alsmede van de goe-
deren, rechten en verplichtingen van
het Nationaal Instituut voor de Huis-
vesting van het Vlaamse Gewest, het
Waalse Gewest en de Minister van
Openbare Werken, zoals ik eerder
reeds vermeldde.

Bij hetzelfde koninklijk besluit, dat
in werking trad op 1 maart 1987, wer-
den de personeelsleden van het Na-
tionaal Instituut, overgedragen aan
het Vlaamse Gewest, aan het Waalse
Gewest en aan de Brusselse Ge-
westelijke Huisvestingsmaatschappij.

De Vlaamse Executieve heeft op 10
december 1986 beslist de personeels-
leden van het Nationaal Instituut
voor de Huisvesting, die aan het
Vlaamse Gewest worden toegewe-
zen, over te dragen aan de admini-
stratie voor de Huisvesting van het
Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap. Die groep specialisten, met
andere ambtenaren, hebben inmid-
dels in de dienst ,,Woonbeleid” reeds
veel studiewerk verricht inzake de
woonbehoeften en het woonbeleid in
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het Vlaamse Gewest. Op die wijze is
tegemoet gekomen aan het advies
van de SERV, waarin duidelijk is ge-
steld dat er nood is aan een dienst
voor beleidsvoorbereiding en be-
leidsanalyse en waarin ook prioriteit
wordt gegeven aan een dienst in een
administratie.

Het voorstel aanvaarden, zou bete-
kenen dat wij definitief drie nieuwe
organen met rechtspersoonlijkheid
oprichten in het Vlaamse land. Dit is
niet de bedoeling van de Vlaamse
Executieve. Daarom vraag ik dit
amendement te verwerpen. (Applaus
bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik stel vast dat een lid
van de Executieve zich meer gevat
voelt door een nationaal koninklijk
besluit dan goed is voor deze Raad.
Niet omdat het koninklijk besluit de
personeelsleden van het Nationaal
Instituut voor de Huisvesting ver-
deelt over de drie Gewesten, moet
de Vlaamse Raad, met de onafhan-
kelijkheid die hij bezit, aanvaarden
dat de personeelsleden en de dien-
sten gecentraliseerd in zijn admini-
stratie blijven.

Wij moeten kunnen aantonen en be-
wijzen dat wij zelf beslissen door -
waarom niet met dezelfde mensen -
die bevoegdheden toe te vertrouwen
aan een eigen Vlaams Instituut voor
de Huisvesting. Het anders doen,
brengt ons feitelijk in een onderge-
schikte positie ten opzichte van be-
slissingen van de nationale Regering.

De Voorzitter : De stemming over
dit amendement wordt aangehouden.

Artikel 2

0 1. Met het oog op de overname,
wat betreft het Vlaamse Gewest, van
de taken, de goederen, de perso-
neelsleden, de rechten en verplichtin-
gen van de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting en van de Natio-
nale Landmaatschappij ter uitvoering
van de wet van 28 december 1984 tot
afschaffing of herstructurering van
sommige instellingen van openbaar
nut zullen de volgende instellingen

1491



§ 

§ 

2° 

30 

§ 

§ 
	 § lbis 	

4° 

§ 

5° 

1° 

Voorzitter

van openbaar nut worden opgericht,
voor een duurtijd eindigend op 31 de-
cember 1988 :

1. een Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij, afgekort VHM,

2. een Vlaamse Landmaatschappij,
afgekort VLM.

0 2. Elke Maatschappij zal, zonder
haar burgerlijk karakter te verliezen,
in de vorm van een naamloze ven-
nootschap opgericht worden. Voor al
wat niet door haar statuten is be-
paald, wordt zij beheerst door de ge-
coördineerde wetten op de handels-
vennootschappen. Elke Maatschap-
pij heeft de rechtspersoonlijkheid.

Het Vlaamse Gewest en de provin-
cies gelegen in het Vlaamse Gewest
evenals de in artikel 11 bedoelde er-
kende maatschappijen welke in het
Vlaamse Gewest werkzaam zijn,
kunnen inschrijven op het kapitaal
van de maatschappijen.

9 3. De statuten van elke Maatschap-
pij worden, na goedkeuring door de
Vlaamse Executieve, vastgesteld in
de notariële akten houdende oprich-
ting van de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij en de Vlaamse Land-
maatschappij. Elke wijziging van de
statuten wordt door de Vlaamse Exe-
cutieve goedgekeurd.

Op dit artikel zijn er amendementen,
voorgesteld door de heer Van Ele-
wyck C.S. die luiden als volgt :

,,Artikel 2

A. 1. In hoofdorde :

Paragraaf 1 vervangen door wat
volgt :

$ 1. Met het oog op de overname,
wat betreft het Vlaamse Gewest, van
de taken, de goederen, de perso-
neelsleden, de rechten en verplichtin-
gen van de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting en van de Natio-
nale Landmaatschappij ter uitvoering
van de wet van 28 december 1984 tot
afschaffing of herstructurering van
sommige instellingen van openbaar
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De heer P. Akkermans (CVP), Gemeenschapsminister van Huisvesting

nut zullen de volgende instellingen
van openbaar nut worden opgericht :

1. een Vlaams Instituut voor de Huis-
vesting, afgekort VIH,

2. een Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij, afgekort VHM,

3. een Vlaamse Landmaatschappij,
afgekort VLM. ”

2. In bijkomende orde :

In 8 1 op de achtste en negende regel
de woorden ,, , voor een duurtijd ein-
digend op 31 december 1988” wegla-
ten”.

B. Een nieuwe 0 Ibis invoegen die
luidt als volgt :

9 Ibis. Het Vlaams Instituut voor de
Huisvesting heeft rechtspersoonlijk-
heid en ressorteert onder de Vlaamse
Executieve. Het heeft als taken :

1” een doorlopende inventaris van de
huisvestingsbehoeften der bevolking
bij te houden ;

Oprichting VHM en VLM

2” de mogelijkheden te bestuderen
om deze behoeften te bevredigen,
met name wat betreft :

a) de gebouwen die door nieuwe die-
nen te worden vervangen ;

b) de gronden die, wat ligging, aard
en omgeving, verkeer en gezondheid
betreft, voor het bouwen van woon-
wijken geschikt zijn ;

3” lokalisatienormen voor te stellen
voor de met de hulp van de bevoegde
besturen te bouwen volkswoningen,
volgens de behoeften en de nood-
wendigheden en rekening houden
met de wetten en besluiten inzake
stedebouw en ruimtelijke ordening ;

4” de vraagstukken betreffende de
huisvesting, op het gebied van de ge-
zondheid, de veiligheid, de hygiëne
en de uitrusting te bestuderen ;

5” een documentatie- en informatie-
centrum op te richten, te voorzien in
de publikatie van allerlei documen-
ten, studiën en tijdschriften betref-
fende de huisvesting of deze te bevor-
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deren en hiervoor de aangepaste ver-
spreidingsmiddelen aan ten wenden ;

6” aan de bouwmaatschappijen tot
nut van het algemeen, aan de open-
bare besturen en instellingen, alsme-
de aan ieder die in Vlaanderen wo-
ningen bouwt, op hun aanvraag of
met hun instemming, raadgevingen
te verstrekken die voor het tot stand
brengen van de beste woonvoorwaar-
den noodzakelijk zijn ;

7” advies uit te brengen over alle
vraagstukken betreffende de huisves-
ting, hetzij op eigen initiatief, hetzij
op verzoek van de Minister tot wiens
bevoegdheid de huisvesting behoort ;

8” het beheer en de organisaties van
de gemeenschappelijke diensten van
de Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en de Vlaamse Landmaatschappij,
zoals het rekencentrum en de juridi-
sche dienst ;

9” de coördinatie van het beleid van
de Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en de Vlaamse Landmaatschap-
pij ;

10” het opstellen van de algemene
programmatie.”

C. Paragraaf 3 wordt vervangen door
wat volgt :

,,$ 3. De statuten houdende oprich-
ting van het Vlaams Instituut voor de
Huisvesting, de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en de Vlaamse
Landmaatschappij worden, na goed-
keuring door de Vlaamse Executie-
ve, vastgesteld in de notariële akten.
Elke wijziging van de statuten wordt
door de Vlaamse Executieve goedge-
keurd.”

Deze amendementen hebben in grote
mate te maken met de structuur die
de heer Van Elewyck voorstelt.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, met uitzondering van
het amendement in bijkomende orde
bij artikel 2, A : ,,In paragraaf 1 op
de achtste en negende regel de woor-
den ,,voor een duurtijd eindigend op
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31 december 1988” weglaten.” Bij
mijn repliek in de algemene bespre-
king heb ik gezegd waarom ik het
vermelden van de data in het ont-
werp verkeerd vind.

De Voorzitter : Als morgen bij de
stemming uw amendement inzake
het opschrift wordt verworpen, val-
len meteen uw andere amendemen-
ten bij artikel 2 weg, behalve dit in
bijkomende orde. Is u het hiermee
eens ?

De heer J. Van Elewyck : Ja, mijn-
heer de Voorzitter. Dit is echter een
veronderstelling van uwentwege. Als
het amendement bij het opschrift
wordt aanvaard, neem ik aan dat u
ervan uitgaat dat ook de andere
amendementen zijn aangenomen.

De Voorzitter : Dat zullen we zien.

De heer J. de Seranno : Een op-
schrift is geen artikel.

De Voorzitter : De stemmingen over
artikel 2 en over de amendementen
op dit artikel worden aangehouden.

Artikel 3

De bepalingen van de wet van 16
maart 1954 betreffende de controle
op sommige instellingen van open-
baar nut, die gelden voor de instellin-
gen van openbaar nut van categorie
B, zijn van overeenkomstige toepas-
sing op de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij en de Vlaamse Land-
maatschappij.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,Op de voorlaatste regel na de woor-
den ,,toepassing op” de woorden ,,het
Vlaams Instituut voor de Huisves-
ting,” invoegen”.

De stemmingen over artikel 3 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Artikel 4

De taken, de goederen, de rechten
en de verplichtingen van de Nationa-
le Maatschappij voor de Huisvesting
en de Nationale Landmaatschappij,
die aan het Vlaamse Gewest worden

Oprichting VHM en VLM

overgedragen, worden vanaf de da-
tum van de overdracht respectievelijk
toegewezen aan de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en de Vlaamse
Landmaatschappij, dit onverminderd
de wettelijke en reglementaire bepa-
lingen inzake de lasten van de sociale
huisvesting.

Op dit artikel zijn er amendementen
voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck C.S. die luiden als volgt :

77 A. op de vijfde regel na de woorden
,,toegewezen aan” de woorden ,,het
Vlaams Instituut voor de Huisves-
ting,” invoegen. ”

,,B. Een tweede lid toevoegen dat
luidt als volgt :

,,De Vlaamse Executieve bepaalt de
verdeling van de taken, de goederen,
de rechten en de verplichtingen over
de drie Maatschappijen. ”

Deze amendementen liggen in de lijn
van het concept dat de heer Van Ele-
wyck heeft verdedigd.

De stemmingen over artikel 4 en over
de amendementen op dit artikel wor-
den aangehouden.

Artikel 5

De vestiging van de zetel van elke
Maatschappij wordt door de Vlaamse
Executieve bepaald.

- Aangenomen.

Artikel 6

De Raad van Bestuur van elke Maat-
schappij bestaat uit elf leden, waar-
onder een voorzitter en een vice-
voorzitter. Vier leden hebben zitting
in beide Raden van Bestuur.

De Vlaamse Executieve benoemt en
ontslaat de voorzitter, de vice-voor-
zitter en de overige leden van de
Raad van Bestuur.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld doorde heer J. Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,Dit artikel vervangen door wat
volgt :

Artikel 6

De Raad van Bestuur van de boven-
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vermelde instellingen bestaat uit der-
tien leden, waaronder een voorzitter
en een vice-voorzitter. Vier leden
hebben zitting in de Raden van Be-
stuur van de drie instellingen.

De Vlaamse Executieve benoemt en
ontslaat de voorzitter, de vice-voor-
zitter en de overige leden van de
Raad van Bestuur.

De duur van het mandaat van be-
stuurder is vier jaar. De bestuurders
kunnen na het verstrijken van hun
mandaat herbenoemd worden”

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, dit amendement be-
staat eigenlijk uit twee delen, tot één
amendement verwerkt. Mocht het
amendement over het Vlaamse Insti-
tuut toch niet worden aanvaard -
wij verwachten het tegengestelde -
valt een belangrijk deel van dit amen-
dement weg. Wij zeggen echter ook
dat de Raad van Bestuur van hoger-
vermelde instellingen uit dertien le-
den bestaat. Wij zullen morgen de
Raad vragen zich in elk geval over
dit deel van het amendement uit te
spreken.

De Voorzitter : De stemmingen over
artikel 6 en over het amendement op
dit artikel worden aangehouden.

Artikel 7

Aan elke Maatschappij kan door de
Vlaamse Executieve machtiging ver-
leend worden, met het oog op het
bereiken van haar doel en onder
inachtneming van de ter zake gelden-
de wetten, de onteigening te algeme-
nen nutte, zelfs bij stroken, van ge-
bouwen of ongebouwde eigendom-
men, te vervolgen.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,Op de eerste regel de woorden ,,el-
ke Maatschappij” vervangen door de
woorden ,,de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij en de Vlaamse Land-
maatschappij”.

De stemmingen over artikel 7 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Artikel 8

9 1. Het personeel van de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting en
van de Nationale Landmaatschappij,
dat aan het Vlaamse Gewest wordt
overgedragen, wordt toegewezen res-
pectievelijk aan de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en aan de Vlaamse
Landmaatschappij en dit vanaf de da-
tum van hun overdracht aan het
Vlaamse Gewest. Zolang de Vlaamse
Executieve geen statuut heeft vastge-
steld blijft het koninklijk besluit van
8 januari 1973 tot vaststelling van het
statuut van het personeel van sommi-
ge instellingen van openbaar nut van
toepassing op de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en de Vlaamse
Landmaatschappij.

0 2. Onverminderd de bepalingen
van de koninklijke besluiten van 17
november 1986 betreffende de over-
gang van de personeelsleden van de
Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting, respectievelijk betref-
fende de overgang van de personeels-
leden van de Nationale Landmaat-
schappij, behouden de personeelsle-
den bedoeld in 0 1, ook na 31 decem-
ber 1988, hun administratieve en gel-
delijke anciënniteit, alsmede alle
reglementair toegekende rechten,
verworven in de instelling waarvan
ze afkomstig zijn, ongeacht het be-
paalde in artikel 17 van dit decreet.

9 3. De Vlaamse Executieve stelt de
personeelsformatie van de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en van de
Vlaamse Landmaatschappij vast en
regelt alles wat hiermee verband
houdt.

Het totaal aantal betrekkingen voor-
komend op de personeelsformatie
van de Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij, respectievelijk van de
Vlaamse Landmaatschappij mag niet
hoger zijn dan het totaal aantal be-
trekkingen voorkomend op het Ne-
derlandstalig taalkader, verhoogd
met het aantal betrekkingen verbon-
den aan de voor het Vlaamse Gewest
bevoegde buitendiensten van de Na-
tionale Maatschappij voor de Huis-

vesting, respectievelijk van de Natio-
nale Landmaatschappij.

8 4. Met het oog op het waarborgen
van de noodzakelijke continuïtiet be-
noemt de Vlaamse Executieve, gedu-
rende een periode van zes maanden
ingaande op de datum waarop het
besluit van de Vlaamse Executieve
dat de personeelsformatie vastlegt, in
werking treedt, de personeelsleden.

De Vlaamse Executieve kan daarbij
afwijken van de vereisten inzake wer-
ving, verandering van graad en
bevordering, zoals die door het be-
sluit van de Vlaamse Executieve dat
het personeelsstatuut bepaalt, zijn
vastgelegd.

Op dit artikel zijn er amendementen,
voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck C.S. die luiden als volgt :

Artikel 8

A. Paragraaf 1 vervangen door wat
volgt :

,, 9 1. Het personeel van de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting en
van de Nationale Landmaatschappij,
dat aan het Vlaamse Gewest wordt
overgedragen, wordt toegewezen res-
pectievelijk aan het Vlaams Instituut
voor de Huisvesting, aan de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en aan de
Vlaamse Landmaatschappij en dit
vanaf de datum van hun overdracht
aan het Vlaamse Gewest. Zolang de
Vlaamse Executieve geen statuut
heeft vastgesteld blijft het koninklijk
besluit van 8 januari 1973 tot vaststel-
ling van het statuut van het personeel
van sommige instellingen van open-
baar nut van toepassing op het
Vlaams Instituut voor de Huisves-
ting, de Vlaamse Huisvestingsmaat-
schappij en de Vlaamse Landmaat-
schappij. ”

B. Paragraaf
volgt :

3 vervangen door wat

,,$ 3. De Vlaamse Executieve stelt
het personeelskader vast van het
Vlaams Instituut voor de Huisves-
ting, van de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij en van de Vlaamse
Landmaatschappij. ”

C. Paragraaf 4 weglaten.
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Voorzitter

Laatste alinea vervangen door :

,,De Vlaamse Executieve kan, voor
de leidende ambten in de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij en in de
Vlaamse Landmaatschappijen, de
beide maatschappijen toelaten uit-
sluitend contractuelen in dienst te ne-
men.”

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, met dit amendement
beogen wij een dubbel doel. Ten eer-
ste, tegemoet komen aan het una-
niem advies van de SERV en ten
tweede, tegemoet komen ,,aan ver-
zuchtingen tijdens de algemene be-
spreking ontwikkeld”. Ik wil hier nog
aan toevoegen dat ik ook graag wil
tegemoetkomen aan de suggestie die
collega Denys ter zake heeft gedaan.
Ik had ook graag gezien dat de Minis-
ter dit idee van een fractievoorzitter
van de meerderheid zou overnemen.
Ik verwacht eigenlijk niet anders.

Als dit amendement wordt ‘aanvaard
dan wordt het andere amendement
vermeld op bladzijde 5 van het ge-
drukte stuk en dat paragraaf -4 van
artikel 8 wil schrappen, een subsidiair
amendement. Mijnheer de Voorzit-
ter, ik meen dat de Raad zich morgen
eerst over het amendement betref-
fende de contractuelen zal moeten
uitspreken. Als de Executieve ons
amendement betreffende de contrac-
tuelen aanvaardt dan zijn wij bereid
geen tweede lezeing te vragen wat op
grond van het reglement toch ons
recht is.

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, ik ben de tolk van deze verga-
dering om u te danken voor uw in-
schikkelijkheid.

De heer Akkermans heeft het woord.

Minister P. Akkermans : Mijnheer
de Voorzitter, ik meen dat het initia-
tief van een van de fractieleiders van
de meerderheid eerder een persoon-
lijke vrijheid was. Ik stel voor om bij
de tekst van de Vlaamse Executieve
te blijven.
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De Voorzitter : De stemmingen over
artikel 8 en de amendementen op dit
artikel worden aangehouden.

Artikel 9

De Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en de Vlaamse Landmaatschappij
zijn ertoe gemachtigd deel te nemen
aan de pensioenregeling ingesteld bij
de wet van 28 april 1958 betreffende
het pensioen van het personeel van
zekere organismen van openbaar
nut, alsmede van hun rechthebben-
den.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,Dit artikel vervangen door wat
volgt :

Het Vlaams Instituut voor de Huis-
vesting, de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij en de Vlaamse Land-
maatschappij zijn ertoe gemachtigd
deel te nemen aan de pensioenrege-
ling ingesteld bij de wet van 28 april
1958 betreffende het pensioen van
het personeel van zekere organismen
van openbaar nut, alsmede van hun
rechthebbenden.”

De stemmingen over artikel 9 en het
amendement op dit artikel wordt
aangehouden.

Artikel 10

De Vlaamse Huisvestingsmaatschap-
pij en de Vlaamse Landmaatschappij
kunnen elk leningen aangaan en kre-
dieten opnemen binnen de perken en
onder de voorwaarden te bepalen
door de Vlaamse Executieve.

De Vlaamse Executieve kan de waar-
borg van het Vlaamse Gewest hech-
ten aan deze leningen en kredieten.

- Aangenomen.

Artikel 11

De erkenning verleend aan de ven-
nootschappen werkzaam in het
Vlaamse Gewest die erkend waren
door de Nationale Maatschappij voor
de Huisvesting of door de Nationale
Landmaatschappij, wordt van rechts-
wege verleend tot en met 31 decem-
ber 1988.

Oprichting VHM en VLM

Ingeval haar erkenning ingetrokken
wordt door de Vlaamse Huisvestings-
maatschappij of de Vlaamse Land-
maatschappij kan de betrokken ven-
nootschap beroep instellen bij de
Vlaamse Executieve. De modalitei-
ten van dit recht op beroep worden
bepaald door de Vlaamse Executie-
ve.

Op dit artikel zijn twee amendemen-
ten voorgesteld door de heer J. Van
Elewyck C.S. die luiden als volgt :

,,A. Het eerste lid vervangen door
wat volgt :

,,De erkenning verleend aan de ven-
nootschappen werkzaam in het
Vlaamse Gewest die erkend waren
door de Nationale Maatschappij voor
de Huisvesting of door de Nationale
Landmaatschappij, blijven van
rechtswege behouden.”

,,B. Een derde lid toevoegen dat luidt
als volgt :

,,De personeelsleden van vennoot-
schappen waarvan de erkenning inge-
trokken wordt, behouden hun admi-
nistratieve en geldelijke anciënniteit,
alsmede alle reglementair toegeken-
de rechten, verworven in de vennoot-
schap waarvan ze afkomstig zijn. ”

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, wat het eerste amen-
dement bij artikel 11 : ,,A. Het eerste
lid vervangen door wat volgt” be-
treft, wordt door het artikel 11 de
erkenningsduur en ook de mogelijk-
heid om verbintenissen aan te gaan
tot 31 december 1988, afhankelijk ge-
maakt van het bereiken van politieke
afspraken op een ander niveau, waar-
mee deze maatschappijen op zichzelf
niets te maken hebben. Inderdaad,
de erkenningsduur nu plots beperken
tot 31 december 1988 stelt de Raden
van Bestuur van bedoelde maat-
schappijen in een nogal moeilijke po-
sitie. Wanneer bij voorbeeld erf-
pachtovereenkomsten met een duur
van 66 jaar moeten worden onderte-
kend, moeten de maatschappijen zich
afvragen of zij dit nog kunnen doen,
aangezien hun levensduur slechts an-
derhalf jaar bedraagt.
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Van Elewyck

Ik meen dat dergelijke bepaling niet
ernstig is voor de goede werking van
de erkende maatschappijen - men
mag hen hiervan niet het slachtoffer
maken. Inderdaad, het gaat om poli-
tieke betwistingen waarmee zij in hun
werk te velde niet onmiddellijk te
maken hebben.

Ik wil nogmaals beklemtonen dat dit
amendement is ingegeven voor het
bewerkstelligen van de goede wer-
king van de lokale maatschappijen,
wat, zoals gezegd, niets te maken
heeft met om het even welke politie-
ke inzichten.

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, uw twee amendementen vallen
buiten het grote pakket ?

De heer J. Van Elewyck : Inderdaad,
mijnheer de Voorzitter. Misschien
kan de Executieve hierop reageren ?

Het tweede amendement strekt ertoe
aan de personeelsleden van de erken-
de maatschappijen dezelfde bescher-
ming toe te kennen als deze ingevol-
ge het amendement van collega Oli-
vier c.s., amendement dat wij trou-
wens hebben gestemd. Er is geen en-
kele reden om het personeel van de
erkende maatschappijen op een min-
der goede wijze te behandelen dan
het personeel van de nationale maat-
schappijen.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans : Ik moet
toch zeggen dat het personeel van de
erkende maatschappijen het voordeel
heeft een privaat statuut te hebben.
Ze worden dan ook anders betaald.
Het voordeel van de Nationale Maat-
schappij is alleen een verzekerde te-
werkstelling. Voor het overige meen
ik niet dat wij de twee mogen verwar-
ren. Het zijn privé-maatschappijen.
Het statuut blijft het statuut voor de
privé maatschappijen, van de erken-
de vennootschappen.

Ik heb daarop trouwens uitvoerig
geantwoord tijdens de commissiever-
gaderingen.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer

de Minister, u wilde ook nog reage-
ren op het amendement bij het eerste
lid met name geen deadline voor die
erkenning vooropstellen zodanig dat
men inzake de verbintenissen te vel-
de met problemen kan worden ge-
confronteerd. U kan toch niet zeggen
dat dit niet redelijk is.

Minister P. Akkermans : Het amen-
dement dat u voorstelt strekt ertoe
de erkenningen onbeperkt te laten
voortduren. Dit zou kunnen in strijd
zijn met beslissingen die door de
Concertatiecommissie worden geno-
men en die dan natuurlijk een weer-
slag zullen hebben op bepaalde ven-
nootschappen. Ik vind het voorbarig
de erkende vennootschappen een on-
beperkte machtiging te geven. Daar-
om vraag ik de verwerping van dit
amendement.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, die verklaring is toch
niet onbelangrijk voor de rechtsgel-
digheid van de verbintenissen die
men zou aangaan. Ik vraag met de
grootste nadruk aan de Minister of
de tekst zoals hij thans voorligt  al dan
niet betekent dat erkende maat-
schappijen, natuurlijk met instem-
ming van de voogdij van de overheid,
verbintenissen kunnen aangaan die
verder reiken dan 31 december
1988 ?

Minister P. Akkermans : Naar mijn
mening wel, mijnheer de Voorzitter,
omdat het private maatschappijen
zijn. Het doet er niet toe of zij erkend
zijn of niet. Het zijn private NV’s.
Zij zullen dus op hun eigen verant-
woordelijkheid beslissingen moeten
nemen.

De heer J. Van Elewyck : Wat bete-
kent ,,op hun eigen verantwoordelijk-
heid” ? Op de hoofdelijke verant-
woordelijkheid van de bestuurders ?

Minister P. Akkermans : Het zal de
beslissing zijn van de onderneming.
De juridische persoon neemt de be-
slissing en de beheerders zijn per-
soonlijk verantwoordelijk voor de da-
den die zij stellen, onverminderd de
bepalingen van de statuten van de
erkende vennootschappen en het be-
paalde van artikel 17 van dit decreet.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer

de Voorzitter, door wat de Minister
thans komt te zeggen maakt hij ein-
delijk een einde aan alle bouwactivi-
teit van elke erkende maatschappij,
welke maatschappij dan ook. Als op
dit ogenblik om het even welke er-
kende vennootschap de toelating
krijgt om de opdracht van een project
te geven aan een aannemer, aange-
duid na heel de procedure, en die
opdracht loopt langer dan 31 decem-
ber 1988 dan zegt u in feite dat, ook
al gaat het over een onderneming van
100 miljoen, die beheerders die daar
voor de openbare sector zitten en een
gemeenschapsopdracht vervullen die
beslissing nemen op hun eigen ver-
antwoordelijkheid. Dat hebt u ge-
zegd. u zal wel beseffen dat u dit van
niemand kunt verlangen en dat dus
niemand nog enig initiatief zal kun-
nen nemen dat die datum van 31 de-
cember 1988 overschrijdt. Is het uw
bedoeling vanaf nu alles volledig stil
te leggen ? Met de redenering die u
hier in openbare vergadering ontwik-
kelt gaat men die richting uit of vergis
ik mij, wat ik hoop ?

Minister P. Akkermans : Ik denk dat
u zich vergist. Volgens mij is het zo
dat wanneer de Concertatiecommis-
sie een beslissing neemt tot reorgani-
satie het nu geen zin heeft de erkende
maatschappijen een onbeperkte ver-
gunning te geven. Als zij beslissingen
willen nemen dan is dat als erkende
private maatschappijen. Het betreft
allemaal private instellingen.

De Voorzitter : De stemming over
artikel 11 en de amendementen op
dit artikel worden aangehouden.

Hoofdstuk II

Oprichting van de Vlaamse
Concertatiecommissie voor de

sociale huisvesting

Er is een amendement, voorgesteld
door de heer Van Elewyck dat ertoe
strekt heel het hoofdstuk II weg. te
laten. Wenst de heer Van Elewyck
dit amendement toe te lichten ?

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, dat maakt deel uit van
het hoofdamendement want als er
een definitieve structuur is dan is die
Concertatiecommissie volledig over-
bodig .
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De Voorzitter : De stemming over
dit amendement wordt aangehouden.

Taelman en Flamant dat luidt als
volgt :

gevolg gaat rationaliseren
dan coördineren.

iets verder

,,A. Op de derde regel na het woord
,,coördinatie” en in punt 2 op de der-
de regel na het woord ,,organisatie”
respectievelijk de woorden ,,en ratio-
nalisatie” en de woorden ,,en de ra-
tionalisering” invoegen”.

Wat het tweede amendement betreft
zijn, zoals reeds uiteengezet tijdens
mijn betoog, voor de PVV-fractie
een goede coördinatie en rationalisa-
tie slechts mogelijk door het hergroe-
peren van alle sociale huisvestingsac-
tiviteiten in één structuur. In dit licht
dient tegen 1989 een definitief ont-
werp-decreet voor een sociaal-huis-
vestingsbeleid te worden opgesteld.
Dit moet de finaliteit zijn van de
overgangsperiode waarin in voorlig-
gend ontwerp-decreet is voorzien.

Artikel 12

Er wordt een Vlaamse Concertatie-
commissie voor de sociale huisvesting
ingesteld, hierna te noemen de Com-
missie.

,,B.  In punt 1 op de zesde regel de
tekst na het woord ,,nopens” vervan-
gen door wat volgt :

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,de hergroepering van alle sociale
huisvestingsactiviteiten in één struc-
tuur, met daarnaast een afzonderlijke
structuur voor de uitvoering van het
landinrichtingsbeleid ;”

,,Dit artikel weglaten”.

De stemmingen over artikel 12 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Op dit artikel is er eveneens een
amendement, voorgesteld door de
heer J. Van Elewyck C.S. dat luidt als
volgt :

Artikel 13 Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, wat be-
treft het amendement voorgesteld
door de heren Flamant en Taelman,
wens ik wat punt A betreft, te beves-
tigen dat het zoeken naar een opti-
male coördinatie - mijnheer Meyn-
tjens, ik heb het u ook gezegd daar-
net tijdens het debat - . . .

De opdracht van de Commissie be-
staat erin, hetzij op eigen initiatief
van de Vlaamse Executieve en inzon-
derheid met het oog op een optimale
coördinatie van hun huisvestingsacti-
viteiten :

1. In hoofdorde :

Dit artikel weglaten.

2. In bijkomende orde :1. vóór 30 juni 1988 en op basis van
onder andere een doorlichting van de
activiteiten van de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en van de Vlaamse
Landmaatschappij aan de Vlaamse
Executieve en aan de Vlaamse Raad
gemotiveerd advies uit te brengen en
concrete voorstellen te formuleren
nopens een reoganisatie, geheel of
gedeeltelijk, van de Vlaamse Huis-
vestingsmaatschappij  en van de
Vlaamse Landmaatschappij ;

De heer 0. Meyntjens : Maar ik ging
er niet mee akkoord.

Punt 2 vervangen door wat volgt :

,,2. aan de Vlaamse Executieve en
aan de Vlaamse Raad op verzoek van
de Vlaamse Executieve of van de
Vlaamse Raad de nodige adviezen uit
te brengen met name op het vlak van
de planning, de programmatie, de fi-
nanciering, de organisatie van de
diensten en de harmonisering van de
verkoopsvoorwaarden van de Vlaam-
se Huisvestingsmaatschappij en van
de Vlaamse Landmaatschappij ;”

Minister P. Akkermans : . . . zoals op-
gedragen aan de Concertatiecommis-
sie, een streven naar rationalisatie
duidelijk impliceert.

Het tweede deel van het amende-
ment beperkt de mogelijkheden tot
het vinden van de meest gunstige op-
lossing, vermits het amendement
slechts rekening houdt met de opvol-
ging van het advies van de Concerta-
tiecommissie in één bepaalde rich-
ting.

2. aan de Vlaamse Executieve inmid-
dels de nodige adviezen uit te bren-
gen met name op het vlak van de
planning, de programmatie, de finan-
ciering, de organisatie van de dien-
sten en de harmonisering van de ver-
koopsvoorwaarden van de Vla.amse
Huisvestingsmaatschappij en van de
Vlaamse Landmaatschappij ; .

De heer Taelman heeft het woord.

De heer W. Taelman : Mijnheer de
Voorzitter, mijnheer de Minister,
collega’s, ik wil u een korte toelich-
ting geven. Die twee amendementen
zijn vervat in stuk 201/4.

Ten eerste wens ik er op te wijzen
dat de opdracht van de Commissie
tweeledig is maar een gradatie om-
vat. Ter zake verwijs ik naar de Me-
morie van Toelichting bij het ont-
werp-decreet waarin wordt gesteld
dat zij prioritair advies zal uitbrengen
en ik citeer ,,zowel nopens de her-
groepering van alle sociale huisves-
tingsactiviteiten in een enkele struc-
tuur met daarnaast een afzonderlijke
structuur voor de uitvoering van het
landinrichtingsbeleid, als nopens de
mogelijkheid om de inmiddels be-
staande structuren, mits aanbrenging

Voor het eerste amendement moet
volgens de PVV-fractie de opdracht
van de op te richten Vlaamse Concer-
tatiecommissie naast het coördine-
rend element prioritair gericht wor-
den op het rationaliseren van de huis-
vestingssector. Voor ons impliceert
rationaliseren ook praktischer, eco-
nomischer en efficiënter inrichten
van alle huisvestingsactiviteiten. Bij-

3. om de zes maanden aan de Vlaam-
se Executieve en aan de Vlaamse
Raad medeling  te doen van een tus-
sentijds verslag over de vordering van
haar werkzaamheden en de ermee
gepaard gaande deeladviezen en
voorstellen.

Op dit artikel zijn er
menten 7 voorgesteld

 twee amende-
door de heren
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Akkermans

van de eventueel
te bestendigen”.

nodige correcties,

Ten tweede wens ik bovendien eraan
te herinneren dat,zoals eveneens uit
de Memorie van Toelichting blijkt,
de Vlaamse Concertatiecommissie
een belangrijke rol te vervullen heeft
bij de voorbereiding van de definitie-
ve structuur tot uitvoering van een
volwaardig sociaal huisvestingsbe-
leid.

Ten derde wens ik te benadrukken
dat de Memorie van Toelichting die
gevoegd is bij het ontwerp-decreet en
waaruit ik zo juist heb geciteerd, als
dusdanig integraal goedgekeurd werd
door de Vlaamse Executieve.

Gelet op wat ik zo heb gesteld en
voor zover duidelijk blijkt uit het ad-
vies van de Concertatiecommissie dat
de ene of de andere oplossing de
meest rationele en efficiënte is, lijkt
het mij uiteraard logisch dat de Exe-
cutieve een ontwerp-decreet in de zin
van dit advies zou uitwerken.

De Voorzitter: De heer Taelman
heeft het woord.

De heer W. Taelman : Mijnheer de
Voorzitter, uit het antwoord van de
Minister onthoud ik twee belangrijke
zaken. Ten eerste, hij geeft als ver-
antwoordelijke voor de huisvesting
prioritair de Concertatiecommissie
opdracht een eventuele fusie grondig
te bestuderen. Ten tweede, zal de
Minister het advies volgen en het zal
logischerwijze dus in het ontwerp van
decreet terug te vinden zijn.

Uit de verklaring van de Minister als
zou enkel de meest logische weg wor-
den gevolgd, blijkt dat geen andere
overwegingen meespelen. Dit morele
engagement is voor mij dan ook vol-
doende om dit amendement in te
trekken.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, wij nemen het amen-
dement van de heren Flamant en
Taelman over, de toelichting van de
Minister heeft ons niet overtuigd.

De Voorzitter : Dus, de twee amen-
dementen worden door de heer Van
Elewyck overgenomen.

Mijnheer Van Elewyck, heeft uw an-
der amendement in hoofdorde, te
maken met het groot pakket ?

De heer J. Van Elewyck : Jawel,
mijnheer de Voorzitter, maar niet in
bijkomende orde. Onze bedoeling is
om voor de Concertatiecommissie
mogelijk te maken wat wij nu reeds
voor alle andere adviesinstellingen
hebben gedaan, namelijk dat ze
wordt opgericht om niet alleen advies
te geven of vragen uitgaande van de
Executieve, maar ook over vragen
uitgaande van de Vlaamse Raad. dit
zou het eerste adviesorgaan zijn
waarbij aan de Vlaamse Raad niet de
mogelijkheid wordt geboden om zelf
advies te vragen. Ik meen dat het
nuttig is die mogelijkheid ook aan de
Vlaamse Raad te bieden.

De Voorzitter : De stemmingen over
artikel 13 en over de amendementen
op dit artikel worden aangehouden.

Artikel 14

De Commissie bestaat uit dertien le-
den, samengesteld uit vertegenwoor-
digers van de Vlaamse Executieve
enerzijds en uit een gelijk aantal ver-
tegenwoordigers van de Raden van
Bestuur van de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij en van de Vlaamse
Landmaatschappij anderzijds.

Namens de Vlaamse Executieve zete-
len in de Commissie zeven leden,
waaruit de voorzitter van de Com-
missie wordt aangeduid.

Namens de Raden van Bestuur van
genoemde maatschappijen zetelen de
voorzitters of hun afgevaardigde, als-
mede de vier bestuurders welke
krachtens artikel 6 zetelen in beide
Raden van Bestuur.

De leidende ambtenaren van ge-
noemde Maatschappijen en van de
Administratie van Huisvesting van
het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap of de ambtenaren beho-
rend tot de onmiddellijk lagere rang
zetelen in de Commissie met raadge-
vende stem.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,Dit artikel weglaten”.

De stemmingen over artikel 14 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Artikel 15

In het kader van haar opdracht on-
derhoudt de Commissie alle contac-
ten met openbare diensten en instel-
lingen welke voor die opdrachten
nuttig kunnen zijn.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer Van Ele-
wyck C.S. dat luidt als volgt :

,,op de eerste regel de woorden ,,de
Commissie” vervangen door de
woorden ,,het Vlaams Instituut voor
de Huisvesting”.

De stemmingen over artikel 15 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Artikel 16

De werkingsmiddelen, vereist voor
het vervullen van de taken van de
Commissie, vallen ten laste van de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap.

Op dit artikel is er een amendement,
voorgesteld door de heer Van Ele-
wyck dat luidt als volgt :

,,Op de tweede regel de woorden ,,de
Commissie” vervangen door de
woorden ,,het Vlaams Instituut voor
de Huisvesting”.

De stemmingen over artikel 16 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Hoofdstuk III

Slotbepalingen

Artikel 17

De instellingen opgericht krachtens
dit decreet worden van rechtswege in
vereffening gesteld op 1 januari 1389.

De Administratie van Huisvesting
neemt het secretariaat van de Com- Op dit artikel is er een amendement,
missie waar. De Vlaamse Executieve voorgesteld doorde heer Van Ele-
regelt de werking van de Commissie. wyck C.S. dat luidt als volgt :
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Voorzitter

,,Dit artikel weglaten”.

De heer Van Elewyck heeft het
woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, het artikel 17 zegt dat
,,de instellingen, opgericht krachtens
dit decreet, van rechtswege in veref-
fening worden gesteld op 1 januari
1989”. Om die redenen die ik reeds
heb uiteengezet, geloof ik dat dit on-
verstandig is.

De Voorzitter : Ik neem aan dat dit
amendement niet tot het grote pak-
ket behoort. De stemmingen over ar-
tikel 17 en over het amendement op
dit artikel wordt aangehouden.

Artikel 18

De datum van inwerkingtreding van
dit decreet wordt bepaald door de
Vlaamse Executieve.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, bij artikel 18 wens ik
een vraag te stellen. Wordt met de
datum van inwerkingtreding van dit
decreet één datum bedoeld voor het
gehele decreet of wordt er bedoeld
dat de Vlaamse Executieve zou kun-
nen zeggen dat, bij voorbeeld, voor
hoofdstuk 1 die bepaalde datum geldt
en voor hoofdstuk II enzovoorts een
andere datum ?

Minister P. Akkermans : Mijnheer
de Voorzitter, het is duidelijk dat met
,,dit decreet” wordt bedoeld het hele
decreet.

De heer J. Van Elewyck : Dat wilde
ik de Minister horen verklaren.

De Voorzitter : Geen verdere opmer-
kingen meer ? (Neen)

Dan is artikel 18 aangenomen.

Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen morgen om 16 uur
hoofdelijk stemmen over de aange-
houden amendementen artikelen en
over het gehele ontwerp van decreet.
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MOTIE VAN ORDE (R.v.O. art.
37)

Voorafgaande vraag tot afwijzing van
de behandeling.

De Voorzitter : De heer Denys heeft
bij motie van orde het woord ge-
vraagd.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, ik wil bij motie van orde
een probleem aansnijden in verband
met onze werkzaamheden. Het voor-
stel van decreet van de heer Vanvelt-
hoven C.S. houdende regeling van de
milieueffectrapportering in het
Vlaamse Gewest (Stuk nr. 43 (1985
1986)-Nrs.  1 en 2) is op de agenda
vermeld niettegenstaande het in de
Commissie werd verworpen.

Het is de eerste maal dat zoiets ge-
beurt in de Vlaamse Raad. Ik had
graag het oordeel gehoord van de
Raad. Op de vergadering van het Bu-
reau, waarop ik aanwezig was, werd
beslist dat die werkwijze in strijd zou
kunnen zijn met artikel 58, 3” van
ons Reglement van Orde. Dit artikel
luidt als volgt : ,,Behoudens een strij-
dige beslissing van de Raad wordt de
door de Commissie aangenomen
tekst als basis voor de artikelsgewijze
bespreking genomen.

Nu blijkt dat er geen aangenomen
tekst is vanuit de Commissie wat im-
pliceert dat, behoudens een andere
beslissing van de Raad, het voorstel
van decreet hier niet kan worden be-
sproken in openbare vergadering.

De Voorzitter : Mijnheer Denys, ik
ben het niet eens met uw interpreta-
tie.

Artikel 58 van ons Reglement van
Orde is een aanduiding van de werk-
methode in openbare vergadering. In
het derde lid van dit artikel wordt
bepaald dat de in de Commissie aan-
genomen tekst als basis van de be-
spreking dient in de openbare verga-
dering, behoudens de Raad er anders
zou over beslissen.

Het probleem dat u opwerpt, is ei-
genlijk in het Reglement niet voor-
zien. In ons Reglement is niets voor-
zien in verband met een voorstel van
decreet dat is verworpen in de Com-
missie.

Oprichting VHM en VLM
Vraag tot afwijzing van behandeling

Er is echter een voorgaande, name-
lijk een voorstel van decreet van de
heer Van Ooteghem. Dat voorstel
werd in de Commissie verworpen. Na
de verwerping is er consultatie ge-
weest tussen de verschillende frac-
ties. Daaruit bleek dat men dit voor-
stel toch in openbare vergadering wil-
de brengen. Uiteindelijk werd het
vanuit de openbare vergadering terug
naar de Commissie verwezen.

De heer Van Ooteghem had nadruk-
kelijk per brief verklaard dat hij wen-
ste dat zijn voorstel van decreet in
openbare vergadering zou worden
gebracht. De heer Vanvelthoven
heeft hetzelfde gedaan. Het is dus
een tweede maal in de Vlaamse Raad
dat een voorstel van decreet in open-
bare vergadering wordt gebracht,
hoewel het in de Commissie werd
verworpen. In het verslag zult u heb-
ben gemerkt dat er geen artikelsge-
wijze bespreking in de Commissie
heeft plaatsgehad. Zij heeft wel een
algemene bespreking gehouden,
maar op het ogenblik dat men de ar-
tikelsgewijze bespreking wilde begin-
nen, is er gestemd geworden over ar-
tikel één. Dat werd, luidens het ver-
slag, zonder bespreking verworpen.
Daarop zijn ook de andere artikelen
zonder bespreking verworpen.

De Raad wordt vandaag dus voor het
eerst geconfronteerd met zulke situa-
tie.

De heer Verhaegen heeft het woord.

De heer G. Verhaegen : Mijnheer de
Voorzitter, dit voorstel van decreet
hebben wij in het Bureau opnieuw
aan de agenda van de algemene ver-
gadering gebracht. Ik denk toch dat
wij het in de Vlaamse Raad eens
moeten zijn over de wijze van behan-
deling in de toekomst - want het
gaat niet enkel over dit voorstel van
decreet, er zijn nog andere - van
elk voorstel dat in de Commissie
wordt verworpen en dat automatisch
opnieuw in de algemene vergadering
zal worden besproken indien de in-
diener dit vraagt. Dat zou het gevolg
zijn wanneer wij vandaag tot een ar-
tikelsgewijze bespreking zouden
overgaan.

Er zijn verschillende methodes die
wij ter zake kunnen volgen. Zoals u
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Verhaegen

terecht heeft gezegd is artikel 58, 3”
van het Reglement niet van toepas-
sing.

Wij zouden natuurlijk kunnen aanne-
men dat, nadat wij artikel 1 hebben
verworpen bij zitten en opstaan, de
discussie ten einde is. Wij kunnen na-
tuurlijk zonder de aanwezigheid van
deskundigen tot de artikelsgewijze
bespreking overgaan alsook van de
eventuele amendementen met de
kans dat er bij elk ingediend amende-
ment opnieuw amendementen wor-
den gemaakt.

Mijn tweede opmerking zou ik als
volgt formuleren. Is het zinvol dat
een voorstel of een ontwerp, wan-
neer het niet grondig in de Commis-
sie werd besproken, gedurende mis-
schien één of twee dagen in plenaire
vergadering wordt besproken. Dat
geldt niet enkel voor het voorstel van
decreet van collega Vanvelthoven,
maar dat kan ook gelden voor om
het even welk, ander voorstel. Per-
soonlijk meen ik dat het niet zinvol
is. Waarom niet ? Omdat wij de tijd
niet hebben dat op een behoorlijke
wijze te doen.

Ik zou dus duidelijk aan de algemene
vergadering willen vragen wat men
in dergelijke gevallen van plan is te
doen. Ik ben akkoord de bespreking
hier derwijze te laten verlopen dat de
indiener duidelijk het doel van zijn
voorstel naar voren brengt, dat de
Minister daarop zijn standpunt geeft
en dat wij dan over artikel 1 zouden
stemmen. Dat zou een hoffelijke wij-
ze zijn om in elk geval tegemoet te
komen aan de indiener van een voor-
stel zodat hij niet enkel in de Com-
missie, maar ook in de algemene ver-
gadering zijn idee kan verdedigen.
Het is naar mijn mening niet zinvol
hier vandaag tot een artikelsgewijze
bespreking over te gaan, zeker niet
zonder dat de deskundigen ter zake
hun advies hebben gegeven.

Wij kunnen dit voorstel ook opnieuw
naar de Commissie verwijzen maar
dan zal het één van de eerstvolgende
maanden terug in de openbare verga-
dering komen, wat een heen- en
weergaan van de commissie naar
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openbare vergadering met zich zou
meebrengen.

In alle objectiviteit meen ik dat de
beste oplossing ter zake zou zijn dat
men zijn standpunt uiteenzet en dat
wij dan aan de aanwezige leden van
de Vlaamse Raad zouden overlaten
welke stemming men aan artikel 1
zal voorbehouden. Of wij dat van-
daag of morgen doen laat ik over aan
de Voorzitter van deze Raad.

De Voorzitter : De heer De Beul
heeft. het woord.

De heer A. De Beul : Mijnheer de
Voorzitter, geachte collega’s, ik denk
dat de principiële moeilijkheden rond
de behandeling van dit voorstel van
decreet eigenlijk reeds in de Commis-
sie zelf zijn ontstaan.

Terecht wordt hier gezegd dat het ei-
genlijk de Commissie is die haar werk
niet volledig heeft gedaan. De Com-
missie heeft gestemd over artikel 1
van het voorstel van decreet. Ik lees
artikel 1 van het voorstel van de-
creet : ,,Dit decreet regelt een aange-
legenheid bedoeld in artikel 107qua-
ter van de Grondwet” - bij een an-
der decreet zal dat artikel 59bis zijn
- dat is toch geen tekst om over te
stemmen en daarna te zeggen dat de
inhoud van het voorstel van decreet
verworpen is. Ik betreur dat in de
Commissie niet over de artikelen
werd gestemd. Het zou zeer duidelijk
zijn geweest indien men artikel 2 of
3 had verworpen. De indiener zou
daarna wellicht hebben gezegd dat
het geen zin had verder te gaan en
dat de andere artikelen als verwor-
pen kunnen worden beschouwd,
waarna het voorstel ingevolge een
stemming over het geheel volledig
wordt verworpen. Aldus zouden wij
tot een zeer duidelijke situatie ko-
men. Dan hebben wij een vrij duide-
lijke situatie.

Met hetgeen nu is gebeurd heeft de
heer Verhaegen gelijk wanneer hij
zegt dat men nu in een vrij onmoge-
lijke situatie zit. Er is alleen over ar-
tikel 1 gestemd. Daaruit heeft men
het besluit getrokken dat er in de
Commissie niets meer kon. Ik acht
het dan ook normaal dat de auteur,
wanneer hij zijn tekst politiek rele-
vant vindt en hij aan zijn initiatief

Vraag tot afwijzing van behandeling

houdt ,  de openbare vergadering
daarmee wil confronteren.

De manier waarop wij nu zouden
moeten werken is natuurlijk ongeluk-
kig. Ik stel voor dat men het voorstel
terug naar de Commissie zou verwij-
zen en dat men daar de artikelen wèl
bespreekt, quid dat de meerderheid,
als zij dat nuttig acht, ze wegstemt,
maar dan heeft men een volledige be-
spreking. Komt het voorstel dan te-
rug in openbare vergadering dan is
men voor een discussie beter gewa-
pend.

Indien de indiener of een andere col-
lega zich in openbare vergadering
zou ,,amuseren” met ieder artikel in
het lang en het breed bespreken -
men kan daar van alles bij te pas
brengen en zoals het hier staat is het
ook niet zo eenvoudig - dan moeten
wij daar twee of drie dagen voor
voorzien. Waar gaan wij dan naar-
toe !

Ofwel is de indiener akkoord om het
als een principiële aangelegenheid te
behandelen en kan het een korte dis-
cussie zijn, ofwel wil men het ten
gronde behandelen - en dat moet
normaal toch de bedoeling zijn - en
dan gaat dat bijna niet.

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, er worden verschillen-
de interessante suggesties gedaan.

Collega Denys wil ik er op wijzen dat
er meerdere artikelen in het Regle-
ment zijn. Artikel 32 handelt over de
regeling van de werkzaamheden. Het
uitgebreid Bureau heeft die regeling
voorgesteld aan de vergadering.
Mijnheer de Voorzitter, bij de aan-
vang van de openbare vergadering
heeft niemand zich verzet tegen de
dagorde zoals die voorlag.  Mijnheer
de Voorzitter, toen u in de loop van
de namiddag heeft gezegd dat mor-
gen rond 16 uur al de stemmingen
zouden worden gehouden ‘dan wer-
den er geen opmerkingen gemaakt.
Ik dacht niet dat het de bedoeling
was daarop terug te komen.

In verband met het voorstel om het
voorstel van decreet terug naar de
Commissie te verzenden voor ver-
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Van Elewyck

dere  behandeling heb ik niet direct
zware problemen. Wanneer nu een
meerderheid onwijs - maar men
weet hoe meerderheden kunnen
zijn - artikel 2 zou afwijzen en het
komt terug in openbare vergadering
dan kan het best zijn dat iemand het
terug naar de Commissie wil verzen-
den omdat hij van oordeel is dan men
al die amendementen op al de vol-
gende artikelen toch niet tijdens één
vergadering kan behandelen. In dat
geval wordt de duur van de zittijd
natuurlijk gevuld met het heen en
weer sturen en daarmee heb ik wèl
problemen. Ik ben van oordeel dat
wij ter zake degelijke afspraken zou-
den moeten kunnen maken.

Meerdere collega’s en uzelf, mijn-
heer de Voorzitter, hebben bij herha-
ling gezegd dat de Commissies het
voorbereidend werk doen, dat is de
geest van ons Reglement. De eindbe-
slissingen vallen niet in de commis-
sies. Dat is zo voor de ontwerpen en
voorstellen die uiteindelijk worden
aangenomen maar dat is natuurlijk
ook zo voor de ontwerpen of voor-
stellen die niet worden aangenomen.
Men kan geen onderscheid maken
tussen het ene en het andere.

Ik ben ook gevoelig voor wat collega
Verhaegen heeft gezegd met name
dat men al de amendementen op iets
wat technisch lijkt, maar politiek is,
niet in openbare vergadering kan be-
handelen. Daarmee ben ik het volko-
men eens.

Het is voor ons geen probleem om
dit voorstel terug naar de Commissie
te verzenden. Die Commissie kan
dan eventueel worden aangevuld met
deze voor ruimtelijke ordening maar
dat is een aangelegenheid voor het
Bureau. Wanneer het terug in de
Commissie zou belanden dan vragen
wij dat daar hoe dan ook elk artikel
zou worden behandeld zodanig dat,

 indien de eindstemming negatief zou
zijn, de behandeling .in de openbare
vergadering niet meer over de amen-
dementen moet gaan maar een poli-
tieke behandeling ten gronde kan
zijn.

Mijnheer de Voorzitter, ik heb ge-
poogd tot een pragmatische oplossing
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te komen die ook de geest van ons
Reglement - als die geest dan al be-
staat - respecteert.

De Voorzitter : De heer Vanveltho-
ven heeft het woord.

De heer L. Vanvelthoven : Mijnheer
de Voorzitter, ik denk dat het ver-
werpen van artikel 1 in de Commissie
werd bedoeld als een afwijzing van
het voorstel van decreet in zijn ge-
heel.

De laatste maanden was het vrij on-
duidelijk welke Commissie van de
Vlaamse Raad in feite bevoegd is om
dit voorstel van decreet te onderzoe-
ken. Ik heb u, mijnheer de Voorzit-
ter, daarover trouwens een brief ge-
schreven. Die onduidelijkheid spruit
voort uit het feit dat de Gemeen-
schapsminister voor Leefmilieu wel
bevoegd is voor wat hinderlijke in-
richtingen betreft, maar het voorstel
van decreet omvat uiteraard veel
meer dan hinderlijke inrichtingen,
zoals ruimtelijke ordening, ruimtelij-
ke planning, grote infrastructuurwer-
ken en dies meer.

Op grond van deze overwegingen -
ik weet niet of de Vlaamse Executie-
ve ooit heeft gesteld dat dit voorstel
van decreet moest worden verworpen
- ware het niet onwijs dit voorstel
van decreet terug te sturen naar de
Commissie om een artikelsgewijze
bespreking mogelijk te maken. Ik
verzet mij daar absoluut niet tegen !

De Voorzitter : Wat dit laatste be-
treft moet ik u toch attent maken op
het feit dat deze discussie reeds heeft
plaatsgehad en waarbij uiteindelijk
voor de Commissie voor Leefmilieu
werd geopteerd. Ter zake is reeds
een uitspraak gevallen. De verwar-
ring kan alleen maar toenemen in-
dien men de zaak zou overdragen
naar een andere compositie van com-
missie. Ik pleit er dan ook voor dat
men zich bij de commissiekeuze zou
houden.

De heer L. Vanvelthoven : Daar ben
ik het volkomen mee eens.

De Voorzitter : Tot o p  dit ogenblik
heb ik geen heftig verzet .genoteerd
tegen de idee deze aangelegenheid
opnieuw naar de Commissie te ver-
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zenden, met als opdracht ieder arti-
kel te behandelen:

De heer Verhaegen heeft het woord.

De heer G. Verhaegen : Mijnheer de
Voorzitter, ik ben het daarmee eens.
Ik hoop dat mijn betoog niet zal wor-
den geïnterpreteerd alsof ik subjec-
tief dit voorstel benader. Ik ben het
er volkomen mee eens dat wij dit op-
nieuw in de Commissie zouden be-
spreken.

Het vorige precedent wens ik niet zo-
zeer als een precedent te zien, maar
als een akkoord tussen alle fracties
om een pijnlijk feit in de publieke
opinie, waarbij de Vlaamse Raad
door de BRT in een ,,speciaal dag-
licht” werd gesteld, op een objectieve
wijze naar buiten te kunnen brengen.
Wij hebben hier te maken met het
eerste specifieke geval waarbij een
collega zijn voorstel van decreet op-
nieuw publiek in de algemene verga-
dering wenst te brengen. Omdat wij
dit zo in het Bureau hebben beslist
gaan wij ermee akkoord dit opnieuw
in de betrokken Commissie te be-
spreken. In de toekomst zullen nog
analoge gevallen volgen.

De heer J. Van Elewyck : Die zijn
er reeds.

De heer G. Verhaegen : Wij moeten
ons hierover in het Bureau beraden
en nagaan wat de Kamer of Senaat
in dergelijke gevallen doen.

De heer W. Seeuws : In de Senaat
wordt het in openbare vergadering
besproken.

De heer G. Verhaegen : Ons Regle-
ment voorziet dit niet. Op de een of
andere wijze moeten wij ervoor zor-
gen dat in de toekomst dergelijke dis-
cussies hier niet meer moeten worden
gevoerd.

De Voorzitter : Ik signaleer aan de
Raad dat de Senaat dat probleem
heeft onderzocht. Zij heeft daarvoor
een oplossing die, mijns inziens, zelfs
de instemming van onze Raad zou
kunnen verwerven : ,,. . . heeft de
Commissie besloten het ontwerp of
het voorstel niet aan te nemen, dan
spreekt de Vergadering zich na de
algemene beraadslaging uit over dat
besluit. ”
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Voorzitter

De werkwijze in de Senaat is dus de
volgende : wanneer in Commisie een
ontwerp of een voorstel is verworpen
en wanneer de auteur vraagt dat het
toch in openbare vergadering zou
worden besproken, wordt het in
openbare vergadering aan de orde
gebracht en laat men de algemene
bespreking doorgang vinden. Op het
ogenblik dat men tot de artikelsge-
wijze bespreking zou overgaan stemt
men over het al dan niet verder zet-
ten van de behandeling. Dat is de
formule die zeker enige aandacht
waard is.

De heer J. Van Elewyck : De senato-
ren zijn meer dan 40 jaar oud en wijs !

De Voorzitter : Mag daaruit worden
besloten dat wij deze procedure in de
toekomst zullen volgen, want wij zul-
len vanzelfsprekend nog voorstellen
krijgen die in de Commissie werden
verworpen en waarvan de auteur bij
brief zal vragen dat ze in openbare
vergadering worden gebracht.

De heer A. De Beul : Mijnheer de
Voorzitter, op dit ogenblik mag niet
worden geïmproviseerd. Ik acht de
houding van de Senaat wijs, op voor-
waarde dat het bedoelde wetsvoor-
stel of wetsontwerp - of in ons geval
het decreet - vooraf in de Commis-
sie volledig werd behandeld en dat
men niet gewoon in de Commissie
bij artikel 1 een principestemming
uitlokt, waardoor men de beslissing
neemt het voorliggende ontwerp of
voorstel in openbare vergadering te
brengen.

De heer J. De Seranno : Mijnheer
de Voorzitter, precies op dat punt
moet ik er u, als Voorzitter van de
Commissie, op wijzen dat wanneer u
met een zeer uitgebreid voorstel te
maken hebt, bijvoorbeeld een voor-
stel met 40 of 50 artikelen, u daarmee
gedurende lange ‘tijd uw Commissie
kan immobiliseren.

Wanneer - en wij hebben het reeds
met een bepaald voorstel meege-
maakt - een bestaande wet funda-
menteel in al haar artikelen wordt
gewijzigd of volledig herschreven,
riskeert de Commissie voor vele
maanden geïmmobiliseerd te worden
terwijl eenvoudiger voorstellen daar-
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door op de lange baan worden ge-
schoven.

Mijnheer de Voorzitter, ik vraag dat
het Bureau zich daar zou over bera-
den en dat het, alvorens te beslissing
te treffen, de vergelijking met de Se:
naat volledig zou maken.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik hoop dat het niet
de intentie is het initiatiefrecht van
de leden van de Raad te beperken
tot de eenvoudige voorstellen.

De Voorzitter : Ik denk dat wij het
in grote lijnen eens zijn, zeker wat
dit voorstel betreft.

Het voorstel wordt bijgevolg op-
nieuw toevertrouwd aan de Commis-
sie, die zal worden verzocht tot de
artikelsgewijze bespreking over te
gaan (Instemming)
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Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer
Bourgeois houdende wijziging van
het. decreet van 28 januari 1977 tot
bescherming van de namen van open-
bare wegen en pleinen.

De algemene bespreking is geopend.

De verslaggever is niet aanwezig en
er is niemand ingeschreven in de al-
gemene bespreking.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik betreur de afwezig-
heid van de verslaggever. Velen zijn
graag verslaggever ; wat mij betreft,
niet gelaten. Wie echter verslaggever
wil zijn - ik heb er werkelijk geen
idee van wie voor dit voorstel van
decreet verslaggever is - moet aan-
wezig zijn tijdens de bespreking in
openbare vergadering. Dat is niet

Vraag tot afwijzing van behandeling
Bescherming namen openbare wegen en pleinen

meer dan hoffelijk ten opzichte van
de Raad.

De Voorzitter : Aangezien niemand
het woord vraagt, verklaar ik de alge-
mene bespreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
voorstel van decreet van de heer
Bourgeois houdende wijziging van
het decreet van 28 januari 1977 tot
bescherming van de namen van de
openbare wegen en pleinen.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 59bis van de
Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

In artikel 2 van het decreet van 28
januari 1977 tot bescherming van de
namen van de openbare wegen en
pleinen, wordt $ 3 vervangen door
wat volgt :

,,$ 3. De naam van een lid van de
koninklijk familie, overleden of nog
in leven, mag enkel worden gebruikt,
indien daartoe vooraf instemming
van de Regering werd verkregen.”

- Aangenomen.
.
 Artikel 3

Hoofdstuk II en artikel 3 van voor-
noemd decreet worden vervangen
door wat volgt :

,,Hoofdstuk II

Koninklijke Vlaamse Commissie
van Advies voor Plaatsnaamgeving

Artikel 3

Er is een Koninklijke Commissie van
Advies voor Plaatsnaamgeving. Zij
heeft tot taak de gemeentebesturen
van advies te dienen inzake het vast-
stellen of wijzigen van namen van
openbare wegen en pleinen.
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Voorzitter

De Koninklijke Vlaamse Commissie
bestaat uit een centrale commissie en
vijf provinciale commissies. De
Vlaamse Executieve bepaalt de sa-
menstelling en de werking van de
centrale commissie en van de provin-
ciale commissies .”

- Aangenomen.

Artikel 4

Artikel 9 van voornoemd decreet
wordt vervangen door wat volgt :

,,Artikel  9

De Vlaamse Executieve bepaalt de

modaliteiten ter uitvoering van dit
decreet .”

- Aangenomen.
Artikel 5

Dit decreet treedt in werking op de
dag van de bekendmaking ervan in
het Belgisch Staatsblad.

- Aangenomen.
De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen morgen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het gehele
voorstel van decreet houden.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor vandaag.

Wij komen morgen om 10 uur en 14
uur opnieuw bijeen om onze agenda
verder af te werken.

Is de Raad het daarmee eens ? (In-
stemming)

Dan is aldus besloten.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
19.05 uur.
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